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Aika 12.10.2020, klo 16:02 - 21:10

Paikka Sähköinen kokous

Käsitellyt asiat

§ 324 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus sekä pöytäkirjan tarkastaminen

§ 325 Ilmoitusasiat

§ 326 Nuorisovaltuuston aloite nuorisovaltuustovaalien ikärajojen muuttamiseksi

§ 327 Nuorisovaltuuston toimintasäännön hyväksyminen

§ 328
JYK, hankesuunnitelman ja kustannusarvion hyväksyminen, valtuutus 
Mestaritoiminnalle suunnittelu- ja toteutusvaiheelle

§ 329 Talouden ja toiminnan seuranta 2020: Johdon raportti 2

§ 330 Vastineet tarkastuslautakunnan arviointikertomukseen 2019

§ 331 Vammaisneuvoston talousarvio 2020

§ 332 Tontin 186-12-1281-14 Vanha valtatie 58 myyminen

§ 333
Edustajien nimeämispyyntö / Uudenmaan päihdehuollon kuntayhtymän 
yhtymäkokous 4.11.2020

§ 334 Ero luottamustehtävistä / Vähäsarja Ossi

§ 335 Yhtiökokouskutsu 15.10.2020 / Kiinteistöosakeyhtiö Järvenpään Pysäköintitalo
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Saapuvilla olleet jäsenet
Helinä Perttu, puheenjohtaja
Tomi Passi, 1. varapuheenjohtaja
Ulla-Mari Karhu, 2. varapuheenjohtaja
Hanna Graeffe, saapui 16:03
Jarno Hautamäki
Katja Repo
Mikko Taavitsainen
Mimmi Launiala
Pekka Heikkilä, saapui 16:03
Willem van Schevikhoven
Ossi Vähäsarja

Muut saapuvilla olleet
Laura Kattelmäki, kaupunginlakimies, sihteeri
Eemeli Peltonen, valtuuston puheenjohtaja
Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja, esittelijä, saapui 16:03
Henry Berg, Valtuuston 1. varapuheenjohtaja, saapui 16:03
Tiia Lintula, Valtuuston 2. varapuheenjohtaja
Jari Lausvaara, vt palvelualuejohtaja / vapaa-aika- ja osaamispalvelujen johtaja, 
paikalla § 325 , saapui 16:08, poistui 17:02
Marko Lehenberg, elinvoimajohtaja, paikalla § 325 , saapui 16:08, poistui 17:02
Kirsi Rinne, talousjohtaja, paikalla § 325, 329 , saapui 17:08, poistui 18:45
Sean McLoughlin, nuorisovaltuuston edustaja, paikalla § 326 , saapui 18:45, poistui 18:
55

Allekirjoitukset

Helinä Perttu
Puheenjohtaja

Laura Kattelmäki
Sihteeri
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§ 324
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus sekä pöytäkirjan tarkastaminen

Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen. Pöytäkirjan tarkastamisesta 
päättäminen.

Pöytäkirja pidetään nähtävänä Järvenpään kaupungin tietoverkossa 13.10.2020 alkaen.

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. Pöytäkirja tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.
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§ 325
Ilmoitusasiat

Iltakouluasia

16.00 - 16.30 Vanhankylänniemen kartanon kahvilatoiminnan jatkaminen / 
elinvoimajohtaja Marko Lehenberg ja vt. palvelualuejohtaja Jari Lausvaara

16.30 - 17.00 Kaupunginjohtajan katsaus kaupungin talouteen

 

Ilmoitusasiat

HUS hallituksen kokouksen 21.9.2020 tarkastettu pöytäkirja:
http://husd360fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?
page=meeting&id=2020404462
Lausuntopyyntö: Mäntsälän yleiskaava 2050 kehityskuvat. Mäntsälän yleiskaava 
2050:n kehityskuva-asiakirja löytyy kunnan internet-sivuilta osoitteesta:
https://www.mantsala.fi/kuntakehityspalvelut/kaavoitus/kaavoja-nahtavana
Lausuntopyyntö vammaisten lasten aamu- ja iltapäivätoiminnasta sekä loma-
ajan hoidosta (oheismateriaali)
Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymän yhtymähallituksen pöytäkirja 22.9.2020:
https://keusote.cloudnc.fi/fi-FI/Toimielimet/Yhtymaumlhallitus/Kokous_2292020
Ehkäisevä päihdetyö Etelä-Suomen aluehallintoviraston toimialueen kunnissa 
vuonna 2020 / Raportti julkaistu: http://www.avi.fi/documents/10191/17324353
/EPT-ESAVI-2020-SUO_ver-1.pdf/e4bdbbe3-ea37-450f-babf-5f54618b39bd
HUS hallituksen kokouksen 5.10.2020 esityslista: http://husd360fi.oncloudos.com
/cgi/DREQUEST.PHP?page=meeting&id=2020404159
Oikeusministeriön kirje: Vuoden 2021 kuntavaalit (oheismateriaali)
Sosiaali- ja terveysministeriön kuntainfo 10/2020 tiedoksi kunnille: VN/21170
/2020 -Vanhuspalvelulain muutokset 1.10.2020 (oheismateriaali)
Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymän yhtymävaltuuston pöytäkirja 22.9.2020: 
https://keusote.cloudnc.fi/fi-FI/Toimielimet/Yhtymaumlvaltuusto
/Kokous_2292020
Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymän yhtymähallituksen esityslista 6.10.2020: 
https://keusote.cloudnc.fi/fi-FI/Toimielimet/Yhtymaumlhallitus/Kokous_6102020
HUS hallituksen kokouksen 5.10.2020 pöytäkirja: 
http://husd360fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?
page=meeting&id=2020404159
Äitienpäiväkunniamerkkiehdotukset 2021 (oheismateriaali)
Kannanottopyyntö maksuosuuden 2020 muuttamisesta / Keski-Uudenmaan 
sote-kuntayhtymä (oheismateriaali)

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Merkitään ilmoitusasiat tiedoksi.
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Käsittely

Vt. palvelualuejohtaja Jari Lausvaara ja elinvoimajohtaja Marko Lehenberg esittelivät 
Vanhankylänniemeä koskevaa iltakouluasiaa (paikalla klo 16.07 -  17.01).

Talousjohtaja Kirsi Rinne esitteli kaupunginjohtajan talousarvioluonnokseen liittyviä 
lukuja.

Kokoustauko klo 18.06-18.15.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.
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Kaupunginhallitus, § 261,10.08.2020
Kaupunginhallitus, § 326, 12.10.2020

§ 326
Nuorisovaltuuston aloite nuorisovaltuustovaalien ikärajojen muuttamiseksi

JARDno-2020-53

Kaupunginhallitus, 10.08.2020, § 261

Valmistelijat / lisätiedot:
Laura Kattelmäki
laura.kattelmaki@jarvenpaa.fi
kaupunginlakimies

Liitteet
1 Nuorisovaltuuston aloite nuorisovaltuustovaalien ikärajojen muuttamiseksi

Nuorisovaltuuston aloite

Järvenpään nuorisovaltuusto on 9.1.2020 toimittanut Järvenpään kaupungin 
kirjaamoon aloitteen nuorisovaltuustovaalien ikärajojen muuttamiseksi. Tällä hetkellä 
äänioikeutettuja nuorisovaltuustovaaleissa ovat vaalivuonna vähintään 13 ja enintään 
18 vuotta täyttävät järvenpäälaiset nuoret. Vaaleissa voivat puolestaan asettua ehdolle 
vaalivuonna vähintään 14 ja enintään 17 vuotta täyttävät järvenpääläiset nuoret.

Nuorisovaltuusto on ehdottanut ikärajojen muuttamista siten, että jatkossa 
äänioikeutettuja olisivat vähintään 13 ja enintään 19 vuotta vaalivuonna täyttävät 
järvenpääläiset nuoret ja ehdolle voisivat asettua vaalivuonna vähintään 14 vuotta ja 
enintään 19 vuotta täyttävät järvenpääläiset nuoret. Äänioikeuden yläikärajaa 
nostettaisiin siis 18 ikävuodesta 19 ikävuoteen ja ehdolle asettumisen yläikärajaa 17 
ikävuodesta myös 19 ikävuoteen. Nuorisovaltuuston ehdotuksessa alaikärajat 
säilyisivät nykyisellään.

Nuorisovaltuuston asema

Kuntalain 26 §:n mukaan kunnanhallituksen on asetettava nuorisovaltuusto tai 
vastaava nuorten vaikuttamisryhmä ( ja huolehdittava sen nuorisovaltuusto) 
toimintaedellytyksistä. Nuorisovaltuustolle on annettava mahdollisuus vaikuttaa 
kunnan eri toimialojen toiminnan suunnitteluun, valmisteluun, toteuttamiseen ja 
seurantaan asioissa, joilla on merkitystä kunnan asukkaiden hyvinvointiin, terveyteen, 
opiskeluun, elinympäristöön, asumiseen tai liikkumiseen sekä muissakin asioissa, 
joiden nuorisovaltuusto arvioi olevan lasten ja nuorten kannalta merkittäviä. 
Nuorisovaltuusto tulee lisäksi ottaa mukaan lasten ja nuorten osallistumisen ja 
kuulemisen kehittämiseen kunnassa.

Nuorisovaltuuston tehtävä on edustaa kunnan nuoria kunnallisessa päätöksenteossa 
ja tuoda nuorten ääni kuuluviin, ottaa kantaa ajankohtaisiin asioihin sekä tehdä 
aloitteita ja kannanottoja. Nuorisovaltuuston tarkoituksena on myös tiedottaa nuoria 
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kunnan päättäjien toiminnasta sekä auttaa nuoria löytämään keinoja vaikuttaa. Lisäksi 
se edistää vuoropuhelua nuorten ja päättäjien välillä ja ottaa nuoret aidosti mukaan 
yhteiseen päätöksentekoprosessiin.

Muiden kuntien käytännöt

Laissa ei säädetä nuorisovaltuuston kokoonpanosta, valinnasta eikä toimintatavoista 
yksityiskohtaisemmin, vaan ne ovat kunnan itsensä päätettävissä. Nuorisovaltuustojen 
toimikausi on yleensä yksi vuosi, mutta toimikausi voi kestää myös tätä pidempään. 
Nuorisovaltuustot valitaan joko vaaleilla tai oppilas- ja opiskelijakuntien edustajista. 
Nuorisovaltuutetut ovat usein iältään 13–18-vuotiaita, mutta ikärajat vaihtelevat 
kunnittain.

Vaikuttamistoimielimet osallistumis- ja vaikuttamiskanavina

Kuntalaissa säädetään nuorisovaltuuston lisäksi kahdesta muusta 
vaikuttamistoimielimestä - vanhus- ja vammaisneuvostosta. Kuten nuorisovaltuusto, 
ne eivät ole kunnan varsinaisia toimielimiä vaan edustamansa ryhmän osallistumis- ja 
vaikuttamiskanavia.

Keskeinen ero vaikuttamistoimielinten ja varsinaisten toimielinten välillä on se, ettei 
vaikuttajatoimielin voi tehdä muutoksenhakukelpoisia hallintopäätöksiä. Niille ei siten 
myöskään voida siirtää toimivaltaa hallintopäätösten tekemiseen.

Vaikuttamistoimielinten jäsenet eivät myöskään ole kunnan luottamushenkilöitä, eikä 
jäsenten kelpoisuudesta säädetä laissa. Myöskään tasa-arvolain vaatimukset eivät 
suoraan tule sovellettaviksi, vaikka kokoonpanoissa on syytä pyrkiä naisten ja miesten 
tasapuoliseen edustukseen.

Myöskään päätöksentekoa koskevat lain säännökset tai hallintosäännön määräykset 
eivät sellaisenaan tule suoraan sovellettavaksi vaikuttamistoimielimissä. Tämän vuoksi 
vaikuttamistoimielinten työskentelytavat voivat olla varsinaisten toimielinten 
työskentelytapoja vapaamuotoisemmat ja toimielimen itsensä päätettävissä.

Vaikuttamistoimielinten edustajien läsnäolo- ja puheoikeudet

Vaikuttamistoimielimistä ainoastaan nuorisovaltuuston edustajille on Järvenpäässä 
myönnetty läsnäolo- ja puheoikeus kaupunginvaltuustossa, palvelualuelautakunnissa 
ja johtokunnissa. Kaupunginhallitus on lisäksi muun muassa päätöksellään 21.1.2019 
§ 16 suosittanut, että vaikuttamistoimielimen edustaja kutsutaan toimielimen 
kokoukseen silloin, jos kyse on vaikuttamistoimielimen edustaman ryhmän kannalta 
merkittävästä päätöksestä, eikä vaikuttamistoimielimen näkemystä asiaan ole muulla 
tavoin mahdollista saada selvitettyä.

Nykyinen järjestely mahdollistaa nuorten osallistumisen ja vaikuttamisen 
nuorisovaltuuston kautta laajasti kaupungin eri palvelualueiden toiminnan 
suunnitteluun, valmisteluun, toteuttamiseen ja seurantaan. Nuorisovaltuuston 
puheenjohtaja ja muut nuorisovaltuuston edustajat käyttävät aktiivisesti 
puheenvuoroja niin valtuuston, kuin muiden toimielintenkin kokouksissa.

Nuorisovaltuuston muista vaikuttamistoimielimistä osittain poikkeavaa asemaa on 
perusteltu useassa eri yhteydessä muun muassa sillä, ettei alle 18-vuotiailla 
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kuntalaisilla ole mahdollisuutta vaikuttaa äänestämällä kaupunginvaltuuston 
kokoonpanoon. Nuoria on kuitenkin haluttu kannustaa osallistumaan 
yhteiskunnalliseen vaikuttamiseen, muun muassa myöntämällä läsnäolo- ja 
puheoikeuksia toimielinten kokouksiin nuorisovaltuuston edustajille.

Mikäli nuorisovaltuuston yläikärajoja päädytään nostamaan nuorisovaltuuston 
ehdottamalla tavalla 19-ikävuoteen, on myös nuorisovaltuuston edustajien läsnäolo- 
ja puheoikeuksia arvioitava uudelleen. Nuorisovaltuuston edustajien poikkeavaa 
asemaa ei tällaisessa tilanteessa ole enää mahdollista perustella alle 18 vuoden iällä. 
Käytännössä tilanne ei ole tällöin ratkaistavissa muutoin, kuin poistamalla 
nuorisovaltuuston edustajien muista vaikuttamistoimielimistä poikkeavat läsnäolo- ja 
puheoikeudet tai myöntämällä vastaavat oikeudet myös eläkeläis- ja 
vammaisneuvoston edustajille. Kuitenkin ottaen huomioon myös 
palvelualuelautakuntien kasvatetun jäsenmäärän kuluvan valtuustokauden ajaksi 
31.5.2021 saakka, ei jokaista kokousta koskevien läsnäolo- ja puheoikeuksien 
laajentamista koskemaan myös muita vaikuttamistoimielimiä, voida pitää ainakaan 
tämänhetkisessä tilanteessa perusteltuna.

Koska nykyinen menettely mahdollistaa vuoropuhelun nuorten, viranhaltijoiden ja 
päättäjien välillä sekä ottaa nuoret aidosti mukaan yhteiseen 
päätöksentekoprosessiin, ei nuorisovaltuuston ikärajojen nostamista ja sen edustajien 
läsnäolo- ja puheoikeuksien poistamista suositella.

Asiaan liittyen on konsultoitu myös Kuntaliiton asiantuntijoita.

Nuorisovaltuuston toimintasääntö

Nuorisovaltuusto on kokouksessaan 4.6.2020 § 12 hyväksynyt osaltaan 
nuorisovaltuuston toimintasäännön ja päättänyt lähettää sen kaupunginhallitukselle 
hyväksyttäväksi. Toimintasäännössä nuorisovaltuusto on todennut ikärajojen osalta 
seuraavaa:

"Ehdolle nuorisovaltuustovaaleissa voi asettua kuka tahansa vaalivuonna 14-18-vuotta 
täyttävä, jonka kotikunta on Järvenpää. Nuorisovaltuustovaaleissa äänioikeutettuja 
ovat kaikki vaalivuonna 14-18-vuotta täyttävät, joidenka kotikunta on Järvenpää."

Toimintasääntöön kirjatut ikärajat poikkeavat näin ollen 
nuorisovaltuuston kirjaamoon toimittamassa aloitteessa esittämistä ikärajoista.

LK

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää että:

ehdolle Järvenpään kaupungin nuorisovaltuustovaaleissa voi asettua kuka 
tahansa vaalivuonna 14-18-vuotta täyttävä nuori, jonka kotikunta Järvenpää on.
Järvenpään kaupungin nuorisovaltuustovaaleissa äänioikeutettuja ovat kaikki 
vaalivuonna 14-18-vuotta täyttävät, joiden kotikunta Järvenpää on.
uusia ikärajoja noudatetaan syksyn 2020 nuorisovaltuustovaaleista alkaen.
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Käsittely

Käsittelyn kuluessa esittelijä ehdotti asian palauttamista valmisteluun

Päätös
Päätettiin yksimielisesti palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi.

Kaupunginhallitus, 12.10.2020, § 326

Valmistelija / lisätiedot:
Laura Kattelmäki
laura.kattelmaki@jarvenpaa.fi
kaupunginlakimies

Kaupunginhallitus on kokouksessaan 10.8.2020 päättänyt palauttaa nuorisovaltuuston 
ikärajojen muuttamista ja nuorisovaltuuston toimintasäännön hyväksymistä koskevat 
asiat uudelleen valmisteltavaksi. Kokouksen jälkeen valmistelua on kyseisten 
päätösten mukaisesti jatkettu.

Lähialueen kuntien käytännöt

Lähialueen kunnista vain Porvoossa, Sipoossa ja Keravalla nuorisovaltuuston ikäraja 
on korkeampi, kuin 18-vuotta. Kyseisten kuntien verkkosivujen 
mukaan nuorisovaltuuston edustajalla on läsnäolo- ja puheoikeus monissa kunnan 
toimielimissä. Kyseisiltä kunnilta on tiedusteltu, onko vastaava läsnäolo- ja puheoikeus 
myönnetty myös muiden vaikuttamistoimielinten edustajille. Kaikissa edellä 
mainituissa kunnissa läsnäolo- ja puheoikeus on myönnetty vain nuorisovaltuuston 
edustajalle. Kunnat eivät ole vastauksissaan perustelleet nuorisovaltuuston edustajan 
muiden vaikuttamistoimielinten edustajasta poikkeavaa asemaa muulla tavoin, kuin 
sillä, että vain täysi-ikäiset voivat olla ehdokkaina kuntavaaleissa ja vaikuttaa 
äänestämällä valtuuston kokoonpanoon. Kuntaliiton asiantuntija ei kuitenkaan ole 
pitänyt tätä perustelua kestävänä tilanteessa, jossa nuorisovaltuuston ikäraja on 
korkeampi, kuin 18-vuotta.

Positiivinen erityiskohtelu

Positiivisella erityiskohtelulla tarkoitetaan tosiasiallisen yhdenvertaisuuden 
turvaamiseksi suoritettavia tarpeellisia erityistoimenpiteitä, joilla parannetaan tietyn 
ryhmän asemaa ja olosuhteita. Tällainen erityiskohtelu katsotaan oikeutetuksi silloin, 
jos sen tarkoituksena on tosiasiallisen yhdenvertaisuuden edistäminen tai syrjinnästä 
johtuvien haittojen ehkäiseminen tai poistaminen. Positiivinen erityiskohtelu on näin 
ollen mahdollista myös muunlaisten, kuin syrjinnästä johtuvien haittojen 
ehkäisemiseksi tai lievittämiseksi. Esimerkiksi yhteiskunnallisesti heikommassa 
asemassa olevien ihmisten tukeminen voi olla perusteltua silloinkin, kun heikomman 
aseman ei voida osoittaa johtuvan syrjinnästä.

Niin nuorisovaltuuston, vammaisneuvoston kuin eläkeläisneuvoston edustamien 
ryhmien voidaan varmasti perustellusti katsoa olevan, eri tavoin, osittain muita 
kuntalaisia heikommassa asemassa. Tästä johtuen kuntalaki velvoittaa kuntaa 
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asettamaan näitä ryhmiä edustavat vaikuttamistoimielimet ja kuulemaan niitä 
erityisesti kyseiseen ryhmään mahdollisesti vaikuttavien asioiden 
valmistelussa. Nuorten asemaa ei kuitenkaan voitane perustellusti pitää vammaisten 
tai eläkeläisten asemaan verrattuna sillä tavoin heikompana, että nuorisovaltuuston 
edustajilla tulisi olla läsnäolo- ja puheoikeus kaupungin toimielimissä edelleen, mikäli 
nuorisovaltuuston äänestys- ja ehdolle asettumisen ikäraja nostettaisiin 19 ikävuoteen.

Nuorisovaltuuston näkemys

20.8.2020 pidetyssä palaverissa on kuultu nuorisovaltuuston puheenjohtajaa. 
Nuorisovaltuuston puheenjohtaja on todennut toimintasääntöön valikoituneiden 
ikärajojen olleen nuorisovaltuuston harkitsema päätös. Nuorisovaltuuston 
puheenjohtajan mukaan nuorisovaltuusto ei ole halunnut ottaa riskiä siitä, että se 
mahdollisesti saattaisi menettää edustajiensa paikat kaupungin toimielimissä.

Yhteenveto

Nuorisovaltuusto on kokouksessaan 26.8.2020 päättänyt vetää nuorisovaltuuston 
ikärajojen nostamista koskevan aloitteensa pois käsittelystä. Nuorisovaltuusto on 
kuitenkin sisällyttänyt 23.9.2020 hyväksymäänsä toimintasääntöluonnokseen ikärajat, 
jotka poikkeavat voimassa olevista nuorisovaltuuston ikärajoista. Edellä mainitusta 
johtuen ehdotetaan, että kaupunginhallitus hyväksyy nuorisovaltuuston uusiksi 
ikärajoiksi nuorisovaltuuston toimintasääntöluonnokseen kirjaamat ikärajat.

Nykyiset ikärajat

äänioikeus: vaalivuonna vähintään 13 ja enintään 18 vuotta 
täyttävä järvenpääläinen nuori
oikeus asettua ehdolle: vaalivuonna vähintään 14 ja enintään 17 vuotta täyttävä 
järvenpääläinen nuori

Nuorisovaltuuston toimintasääntöluonnokseen kirjaamat ikärajat

äänioikeus: vaalivuonna vähintään 13 ja enintään 18 vuotta 
täyttävä järvenpääläinen nuori
oikeus asettua ehdolle: vaalivuonna vähintään 13 ja enintään 18 vuotta täyttävä 
järvenpääläinen nuori.

IL

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää että:

ehdolle Järvenpään kaupungin nuorisovaltuustovaaleissa voi asettua kuka 
tahansa vaalivuonna 13-18-vuotta täyttävä nuori, jonka kotikunta Järvenpää on.
Järvenpään kaupungin nuorisovaltuustovaaleissa äänioikeutettuja ovat kaikki 
vaalivuonna 13-18-vuotta täyttävät, joiden kotikunta Järvenpää on.
uusia ikärajoja noudatetaan syksyn 2020 nuorisovaltuustovaaleista alkaen.

Käsittely
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1.  

2.  

3.  

Nuorisovaltuuston puheenjohtaja Seàn McLoughlin esitteli asiaa (paikalla klo 18.43 – 
18.55).

Katja Repo teki Helinä Pertun kannattamana käsittelyn kuluessa muutosehdotuksen, 
joka kuului seuraavasti:

”Kaupunginhallitus päättää että:

ehdolle Järvenpään kaupungin nuorisovaltuustovaaleissa voi asettua kuka 
tahansa vaalivuonna 13-19-vuotta täyttävä nuori, jonka kotikunta Järvenpää on.
Järvenpään kaupungin nuorisovaltuustovaaleissa äänioikeutettuja ovat kaikki 
vaalivuonna 13-19-vuotta täyttävät, joiden kotikunta Järvenpää on.
uusia ikärajoja noudatetaan syksyn 2020 nuorisovaltuustovaaleista alkaen.”

Puheenjohtaja totesi, että koska käsittelyn kuluessa on tehty kannatettu 
muutosehdotus, asiasta on äänestettävä. Äänestystavaksi valittiin sähköinen äänestys.

Äänestykset
JAA = Esittelijän ehdotus EI = Revon muutosehdotus

Jaa
Mikko Taavitsainen
Pekka Heikkilä
Ei
Ulla-Mari Karhu
Helinä Perttu
Katja Repo
Jarno Hautamäki
Willem van Schevikhoven
Tomi Passi
Hanna Graeffe
Mimmi Launiala
Ossi Vähäsarja

Päätös
Hyväksyttiin äänestyksen jälkeen äänin 2 JAA-ääntä, 9 EI-ääntä, 0 TYHJÄÄ Katja Revon 
muutosehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Nuorisovaltuusto
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Nuorisovaltuusto, § 12,04.06.2020
Kaupunginhallitus, § 262,10.08.2020
Nuorisovaltuusto, § 21,26.08.2020
Kaupunginhallitus, § 327, 12.10.2020

§ 327
Nuorisovaltuuston toimintasäännön hyväksyminen

JARDno-2020-1465

Nuorisovaltuusto, 04.06.2020, § 12

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Lemmelä
johanna.lemmela@jarvenpaa.fi
koulunuorisotyöntekijä

Liitteet
1 nuorisovaltuuston toimintasääntö 2020

Nuorisovaltuuston toimintaa ohjaa toimintasääntö. Nimetty työryhmä on tarkastellut 
ja muokannut toimintasääntöä ajanmukaiseksi.

Ehdotus
Esittelijä: Sean McLoughlin, nuorisovaltuuston edustaja

Hyväksytään uusi toimintasääntö.

Päätös
Nuorisovaltuusto hyväksyy uuden toimintasäännön ja esittää sitä 
kaupunginhallitukselle hyväksyttäväksi.

Kaupunginhallitus, 10.08.2020, § 262

Valmistelijat / lisätiedot:
Laura Kattelmäki
laura.kattelmaki@jarvenpaa.fi
kaupunginlakimies

Liitteet
1 nuorisovaltuuston toimintasääntö 2020

Kunnanhallitus voi halutessaan hyväksyä nuorisovaltuustolle toimintasäännön. Koska 
laissa ei säädetä nuorisovaltuuston kokoonpanosta, valinnasta eikä toimintatavoista 
yksityiskohtaisemmin, myös nuorisovaltuuston mahdollisen toimintasäännön muoto 
ja sisältö on kunnan itsensä päätettävissä. Toimintasäännössä voidaan esimerkiksi 
todeta nuorisovaltuuston tehtävät, jäsenten lukumäärä, jäsenten valintatapa, 
toimikausi, kokousten koollekutsuminen, puheenjohtajan valinta ja sihteerin tehtävien 
hoitaminen sekä toimintasuunnitelman laatiminen ja toimintakertomuksen 
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antaminen. Toimintasääntö on lisäksi syytä laatia sillä tavoin joustavaksi, että se 
mahdollistaa nuorisovaltuuston mahdollisuuden kehittää myös itse omaa 
toimintaansa. 

Järvenpään nuorisovaltuustolla ei ole tällä hetkellä voimassa olevaa toimintasääntöä. 
Kuntaliitto on laatinut ohjeen nuorisovaltuuston perustamisesta ja toimintasäännön 
laatimisesta. Materiaali on pykälän oheismateriaalina. Nuorisovaltuuston asettama 
työryhmä on keväällä 2020 valmistellut nuorisovaltuustolle toimintasäännön 
Kuntaliiton ohjeen pohjalta ja hyväksynyt sen osaltaan kokouksessaan 4.6.2020 § 12.

LK

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää hyväksyä Järvenpään nuorisvaltuuston toimintasäännön 
liitteen mukaisena.

Käsittely

Käsittelyn kuluessa esittelijä ehdotti asian palauttamista valmisteluun

Päätös
Päätettiin yksimielisesti palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi.

Nuorisovaltuusto, 26.08.2020, § 21

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Lemmelä
johanna.lemmela@jarvenpaa.fi
koulunuorisotyöntekijä

Nuorisovaltuusto valmistelee uutta toimintasääntöä.

Ehdotus
Esittelijä: Sean McLoughlin, nuorisovaltuuston edustaja

Hyväksytään  toimintasääntö uudelleen käsiteltäväksi.

Päätös
Päätetään päätösehdotuksen mukaisesti.

Kaupunginhallitus, 12.10.2020, § 327

Valmistelija / lisätiedot:
Laura Kattelmäki
laura.kattelmaki@jarvenpaa.fi
kaupunginlakimies
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Liitteet
1 Nuorisovaltuuston toimintasääntö (nuva 23.9.2020 § 26)

Kaupunginhallitus on kokouksessaan 10.8.2020 päättänyt palauttaa nuorisovaltuuston 
ikärajojen muuttamista ja nuorisovaltuuston toimintasäännön hyväksymistä koskevat 
asiat uudelleen valmisteltavaksi. Kokouksen jälkeen valmistelua on kyseisten 
päätösten mukaisesti jatkettu. Nuorisovaltuusto on hyväksynyt jatkovalmistelun 
perusteella täsmennetyn toimintasäännön osaltaan kokouksessaan 23.9.2020 § 26.

IL

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää hyväksyä Järvenpään nuorisvaltuuston toimintasäännön 
liitteen mukaisena.

Käsittely

Käsittelyn kuluessa esittelijä muutti päätösehdotustaan siten, että toimintasääntöön 
tehdään KH 12.10.2020 § 326 edellyttämät muutokset.

Päätös
Hyväksyttiin esittelijän muuttuneen ehdotuksen mukaisesti siten, että KH 12.10.2020 § 
326 edellyttämät muutokset tehdään toimintasääntöön.

Tiedoksi
Nuorisovaltuusto
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Kaupunkikehityslautakunta, § 69,24.10.2019
Opetus- ja kasvatuslautakunta, § 59,05.11.2019
Hyvinvointilautakunta, § 63,14.11.2019
Kaupunginhallitus, § 295,18.11.2019
Kaupunginhallitus, § 3,13.01.2020
Kaupunginhallitus, § 37,02.03.2020
Kaupunginhallitus, § 241,17.06.2020
Opetus- ja kasvatuslautakunta, § 20,18.08.2020
Hyvinvointilautakunta, § 20,19.08.2020
Kaupunginhallitus, § 276,24.08.2020
Kaupunginhallitus, § 285,28.08.2020
Kaupunginhallitus, § 298,31.08.2020
Kaupunginhallitus, § 302,07.09.2020
Hyvinvointilautakunta, § 34,01.10.2020
Opetus- ja kasvatuslautakunta, § 37,06.10.2020
Kaupunginhallitus, § 328, 12.10.2020

§ 328
JYK, hankesuunnitelman ja kustannusarvion hyväksyminen, valtuutus Mestaritoiminnalle 
suunnittelu- ja toteutusvaiheelle

JARDno-2019-3180

Kaupunkikehityslautakunta, 24.10.2019, § 69

Valmistelijat / lisätiedot:
Juhana Hiironen
juhana.hiironen@jarvenpaa.fi
kaupungingeodeetti

Liitteet
1 JYK vaihtoehdot
2 JYK tontinkäyttö kommentit MSJ SP

Tausta ja tarve

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keski-Uudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2021 loppuun asti. JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä 
korvaava uusi rakennus on valmisteltu kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa 
linjattujen periaatteiden mukaisesti yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu 
mm. oppilasmäärien ja tilatehokkuuden näkökulmista. Arvioinnin lopputuloksena on 
päädytty siihen, että optimaalisin koulun koko on n. 4,5 sarjainen yhtenäiskoulu eli 
koulussa tulisi olemaan noin 900-1000 oppilasta ja kolme esiopetusryhmää. Tämän 
lisäksi Juholan koulun oppilaan siirtyvät uuteen koulurakennukseen.
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1.  

2.  

3.  

4.  

5.  

JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti, joka on 
saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan päiväkotia on 
tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata, vaan korvaavat tilat 
kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK-koulukampuksessa. 
Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla erityisesti 
liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman isompana 
kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin toteutusta 
kilpatasoisena.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019-2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).

Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset

Hankkeen pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. 
Hankinta päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 
JYK yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan koulun oppilaita siirtyy uuteen koulurakennukseen noin 100 oppilasta 
heti rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan 
koulun oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu 
tapahtuvan 2020-luvun puolivälin jälkeen eli hankkeen laajuutta on tästä syystä 
kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näistä 
lähtökohdista johtuen esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana 
hanketta. Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden 
tutkimusten pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy 
tuottaa Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjaustapaehdotuksen 
marraskuun 2019 aikana.
Useista tunnistetuista etenemisvaihtoehdoista johtuen on käynnistetty ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus-
hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 lapselle. Tällä hetkellä koulu hyödyntää 
osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi ruokailun ja 
käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on selvitetty, että 
nykyisten oppilasmääräennusteiden mukaan moduulikoulu kannattaa siirtää 
Mankalaan JYK-hankkeen valmistuttua palveluverkkolinjausten mukaisesti.
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Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on päättänyt esittää lopulliseen tarkasteluun kahta vaihtoehtoa, jotka 
tuodaan nyt Kaupunkikehityslautakunnan tietoon ja myöhemmin kohdassa 
Päätöksenteon aikataulu esitetyllä tavalla päätöksentekoon.

Hanke liittyy  Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoselvitykseen, joka valmistui päätöksentekoon syksyllä 2018.

Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:

Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, liikuntapalvelut) 
tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - Monitoimitalo 24/7
Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille

Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin alueen osalta 
kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK Kansakoulunkadun tontin maankäytön 
tehostaminen

Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on helmikuu 2023. 
Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan tilaajan hankkimaan suunnittelua ja rakentamista 
yhteistoiminnallisena projektinjohtourakkana.

Päätöksenteon aikataulu

22.10.2019 Hankkeen ohjausryhmä valitsee toteuttavaksi esitettävän 
vaihtoehdon InKAJR:lle
24.10.2019 Kaupunkikehityslautakunta käsittelee hanketta ja antaa näkemyksen 
vaihtoehdoista
31.10.2019 InKAJR käsittelee vaihtoehtoja ja tavoitteena on, että se valitsee OPKA 
ja HYVO lautakunnille sekä kaupunginhallitukselle toteuttavaksi esitetettävän 
vaihtoehdon
5.11.2019 OPKA käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
18.11.2019 Kaupunginhallitus käsittelee hanketta ja esittää valtuustolle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
9.12.2019 Valtuusto päättää hankkeesta

Pedagogiikka ja tilaohjelma
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Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018. Pedagogisessa 
visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja osallisuus. Pedagogista visiota on 
päivitetty syksyllä 2019. Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden 
taitojen kehittäminen (esim. tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja 
vuorovaikutus). Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta 
(kts. liiteaineisto).

Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.

Hankkeen investoinnit ja budjetti

Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa. Syksyllä 2018 alueen yhteydessä peruskorjattavat kadut ja muut 
yleiset alueet on arvioitu kustannukseltaan noin 8 miljoonaa euroa. Samalla Keskustan 
päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat kaupunkikehitykseen ja 
mahdollistavat merkittäviä myyntituloja kaupungille kattamaan kustannuksia.

Teoreettiset ylläpitokustannukset pyritään esittämään seuraavaan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.

Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin kaupunkikuva-arkkitehdille. 
Kaupunkikuva-arkkitehti on kommentoinut konseptivaihtoehtoja. (Kts. liite 
JYK_tontinka#ytto#_kommentit_MSJ_SP).

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan/ projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Olli Keto-Tokoi, kaupunkikehitysjohtaja

Kaupunkikehityslautakunta päättää

merkitä konseptikehitysvaiheen tilanteen tiedoksi
että hankkeen toteutusta voidaan viedä eteenpäin vaihtoehdolla 1 (VE1) tai 6 
(VE6) tai molemmilla
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti

 

Käsittely:



 Järvenpää Pöytäkirja 33/2020 19 ( )102
Kaupunginhallitus 12.10.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

Asiantuntijana asias oli kuultavana Jani Kervinen Mestariasunnot Oy.

 

Käsittelyn aikana Petri Perta esitti Markku Tenhusen kannattamana, että

esittelijän esitys hyväksytään muutoin, paitsi että  ankkeen toteutusta h
voidaan viedä eteenpäin VE 1:n mukaisesti

 

Käsittelyn jälkeen puheenjohtaja totesi, sitä lautakunnalta kysyttyään, että 
lautakunta yksimielisesti hyväksyi Petri  Pertan muutosesityksen

 

 

 

 

Päätös
 

Kaupunkikehityslautakunta päätti yksimielisesti

merkitä konseptikehitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittelijän esityksestä poiketen, että hankkeen toteutusta voidaan viedä 
eteenpäin vaihtoehto 1 (VE 1) mukaisesti
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti

 

 

Opetus- ja kasvatuslautakunta, 05.11.2019, § 59

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Liitteet
1 JYK_OPKA_HYVO_LTK

 

Tausta ja tarve

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keskiuudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2021 loppuun asti.
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1.  

2.  

3.  

4.  

JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä korvaava uusi rakennus on valmisteltu 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa linjattujen periaatteiden mukaisesti 
yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu mm. oppilasmäärien ja 
tilatehokkuuden näkökulmista. Valmistelussa päädyttiin marraskuussa 2018 siihen, 
että optimaalisin koulun koko on laajuudeltaan 4 sarjainen yhtenäiskoulu ja lisäksi 
varataan erityiselle tuelle 5 ryhmän tilat. Koulussa tulisi olemaan noin 900 - 950 
oppilasta.  Alkuvuosina yläkoulun osuus on pienempi, mutta vuosikymmen puolivälin 
jälkeen sen osuus kasvaa ja vastaavasti alakoulun osuus pienenee. Koulun tilat 
suunnitellaan siten, että sinne on mahdollista sijoitta vuosikymmenen loppupuolella 
kuusi yläkoulusarjaa ja kolme alakoulusarjaa sekä lisäksi kolme esiopetusryhmää. 
Tämän lisäksi Juholan koulun oppilaat mahdollisesti siirtyvät myöhemmin uuteen 
koulurakennukseen.

JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti. Keskustan 
päiväkoti on saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan 
päiväkotia on tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata vaan 
korvaavat tilat kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle 
päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK - 
koulukampuksessa. Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla 
erityisesti liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman 
isompana kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin 
toteutusta kilpatasoisena.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019 -2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).

Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset

Hankkeen pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. 
Hankinta päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 
JYK yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan yksikön noin 100 oppilasta siirtyvät uuteen koulurakennukseen heti 
rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan koulun 
oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu tapahtuvan 
mahdollisesti 2020-luvun puolivälin jälkeen eli hankkeen laajuutta on tästä 
syystä kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näillä 
perusteilla esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana hanketta. 
Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden tutkimusten 
pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy tuottaa 
Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjaustapaehdotuksen 
marraskuun 2019 aikana.
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Useiden tunnistettujen etenemisvaihtoehtojen vuoksi on käynnistetty ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus -
hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 oppilaalle väistötiloiksi. Tällä hetkellä 
koulu hyödyntää osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi 
ruokailun ja käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on 
varmistunut, että palveluverkkolinjausten mukaisesti moduulikoulu kannattaa 
siirtää Mankalaan JYK-hankkeen valmistuttua.
Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on esittänyt lopulliseen tarkasteluun kolmea vaihtoehtoa, jotka 
tuodaan lautakuntien tietoon ja kohdassa Päätöksenteon aikataulu on ehdotus 
hankeen etenemistä päätöksenteossa.

Hanke liittyy Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu marraskuussa 2018 valmistuneeseen perusopetuksen ja 
varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitykseen ja joulukuussa 2018 hyväksyttyyn 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmaan. Oppilasmäärä on tarkentunut siten, että 
yhtenäiskouluun sijoittuu yleisopetukseen 900 oppilasta ja erityisen tuen ryhmiin noin 
30 oppilasta sekä vaativimman erityisen tuen opetukseen (Juhola) noin 100 oppilasta 
ja esiopetukseen 71 lasta eli yhteensä noin 1100 oppilasta/lasta.

Lisäksi päiväkotiin sijoittuu 4 isojen ryhmää ja kaksi pienten ryhmää eli yhteensä 108 
lasta.

Edellisten lisäksi rakennuksessa järjestetään Järvenpään Opiston ja Keskisen 
Uudenmaan Musiikkiopiston opetusta.  Ehdotettua kilpatason liikuntasalia käyttää 
koulun lisäksi laajasti eri liikunnan toimijat ja -ryhmät. 

Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:

Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, liikuntapalvelut) 
tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - Monitoimitalo 24/7
Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille

Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

 
Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin alueen osalta 
kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK Kansakoulunkadun tontin maankäytön 
tehostaminen
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Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on tammikuu 
2023.

Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan projektinjohtourakkaa.

Päätöksenteon aikataulu

Hankkeen ohjausryhmä valitsee 22.10.2019 toteuttavaksi esitettävän 
vaihtoehdon InKAJR:lle.
KAUKE 24.10.2019 käsittelee hanketta ja antaa näkemyksen vaihtoehdoista
InKAJR käsittelee 31.10.2019 vaihtoehtoja ja tavoitteena on, että se valitsee 
lautakunnille ja kaupunginhallitukselle toteuttavaksi esitetettävän vaihtoehdon.
5.11.2019 OPKA käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
Kaupunginhallitus 18.11.2019 käsittelee hanketta ja esittää valtuustolle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
Valtuusto päättää hankkeesta 9.12.2019

Pedagogiikka ja tilaohjelma

Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018. Pedagogisessa 
visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja osallisuus. Pedagogista visiota on 
päivitetty syksyllä 2019.

Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden taitojen kehittäminen (esim. 
tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja vuorovaikutus).

Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta (kts. 
liiteaineisto).

Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.

Hankkeen investoinnit ja budjetti

Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa.

Syksyllä 2018 alueen yhteydessä peruskorjattavat kadut ja muut yleiset alueet on 
arvioitu kustannukseltaan noin 8 miljoonaa euroa.

Samalla Keskustan päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat 
kaupunkikehitykseen ja mahdollistavat merkittäviä myynti tuloja kaupungille 
kattamaan kustannuksia.
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Teoreettiset ylläpitokustannukset pyritään esittämään seuraavaan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.

Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin kaupunkikuva-arkkitehdille. 
Kaupunkikuva-arkkitehti on kommentoinut konseptivaihtoehtoja.

Kaupunkikehityslautakunta piti ehdotetuista vaihtoehdoista parhaana vaihtoehtoa 
yksi (V1).

 

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan/projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Marju Taurula, palvelualuejohtaja

 

Opetus-ja kasvatuslautakunta päättää

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi.
esittää,  minkä ohjausryhmän vaihtoehdon pohjalta toteutusta voidaan viedä 
eteenpäin.
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti.

 

Käsittely:

Asiasta käydyn keskustelun perusteella puheenjohtaja totesi, sitä lautakunnalta 
kysyttyään, että opetus- ja kasvatuslautakunta yksimielisesti päätti esittää, että 
hanketta viedään eteenpäin ohjausryhmän esittämän VE 1:n ehdotuksen 
mukaisesti.

 

 

Päätös
 

Opetus-ja kasvatuslautakunta päätti

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittää yksimielisesti, että hanketta viedään eteenpäin ohjausryhmän esittämän 
VE 1:n ehdotuksen mukaisesti
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti
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Hyvinvointilautakunta, 14.11.2019, § 63

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Liitteet
1 JYK_OPKA_HYVO_LTK

Tausta ja tarve

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keskiuudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2021 loppuun asti.

JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä korvaava uusi rakennus on valmisteltu 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa linjattujen periaatteiden mukaisesti 
yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu mm. oppilasmäärien ja 
tilatehokkuuden näkökulmista. Valmistelussa päädyttiin marraskuussa 2018 siihen, 
että optimaalisin koulun koko on laajuudeltaan 4 sarjainen yhtenäiskoulu ja lisäksi 
varataan erityiselle tuelle 5 ryhmän tilat. Koulussa tulisi olemaan noin 900 - 950 
oppilasta.  Alkuvuosina yläkoulun osuus on pienempi, mutta vuosikymmen puolivälin 
jälkeen sen osuus kasvaa ja vastaavasti alakoulun osuus pienenee. Koulun tilat 
suunnitellaan siten, että sinne on mahdollista sijoitta vuosikymmenen loppupuolella 
kuusi yläkoulusarjaa ja kolme alakoulusarjaa sekä lisäksi kolme esiopetusryhmää. 
Tämän lisäksi Juholan koulun oppilaat mahdollisesti siirtyvät myöhemmin uuteen 
koulurakennukseen.

JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti. Keskustan 
päiväkoti on saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan 
päiväkotia on tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata vaan 
korvaavat tilat kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle 
päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK - 
koulukampuksessa. Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla 
erityisesti liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman 
isompana kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin 
toteutusta kilpatasoisena.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019 -2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).
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Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset

Hankkeen pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. 
Hankinta päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 
JYK yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan yksikön noin 100 oppilasta siirtyvät uuteen koulurakennukseen heti 
rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan koulun 
oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu tapahtuvan 
mahdollisesti 2020-luvun puolivälin jälkeen eli hankkeen laajuutta on tästä 
syystä kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näillä 
perusteilla esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana hanketta. 
Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden tutkimusten 
pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy tuottaa 
Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjaustapaehdotuksen 
marraskuun 2019 aikana.
Useiden tunnistettujen etenemisvaihtoehtojen vuoksi on käynnistetty ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus -
hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 oppilaalle väistötiloiksi. Tällä hetkellä 
koulu hyödyntää osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi 
ruokailun ja käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on 
varmistunut, että palveluverkkolinjausten mukaisesti moduulikoulu kannattaa 
siirtää Mankalaan JYK-hankkeen valmistuttua.
Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on esittänyt lopulliseen tarkasteluun kolmea vaihtoehtoa, jotka 
tuodaan lautakuntien tietoon ja kohdassa Päätöksenteon aikataulu on ehdotus 
hankeen etenemistä päätöksenteossa.

Hanke liittyy Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu marraskuussa 2018 valmistuneeseen perusopetuksen ja 
varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitykseen ja joulukuussa 2018 hyväksyttyyn 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmaan. Oppilasmäärä on tarkentunut siten, että 
yhtenäiskouluun sijoittuu yleisopetukseen 900 oppilasta ja erityisen tuen ryhmiin noin 
30 oppilasta sekä vaativimman erityisen tuen opetukseen (Juhola) noin 100 oppilasta 
ja esiopetukseen 71 lasta eli yhteensä noin 1100 oppilasta/lasta.

Lisäksi päiväkotiin sijoittuu 4 isojen ryhmää ja kaksi pienten ryhmää eli yhteensä 108 
lasta.
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Edellisten lisäksi rakennuksessa järjestetään Järvenpään Opiston ja Keskisen 
Uudenmaan Musiikkiopiston opetusta.  Ehdotettua kilpatason liikuntasalia käyttää 
koulun lisäksi laajasti eri liikunnan toimijat ja -ryhmät. 

Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:

Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, liikuntapalvelut) 
tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - Monitoimitalo 24/7
Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille

Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin alueen osalta 
kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK Kansakoulunkadun tontin maankäytön 
tehostaminen

Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on tammikuu 
2023.

Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan projektinjohtourakkaa.

Päätöksenteon aikataulu

Hankkeen ohjausryhmä valitsee 22.10.2019 toteuttavaksi esitettävän 
vaihtoehdon InKAJR:lle.
KAUKE 24.10.2019 käsittelee hanketta ja antaa näkemyksen vaihtoehdoista
InKAJR käsittelee 31.10.2019 vaihtoehtoja ja tavoitteena on, että se valitsee 
lautakunnille ja kaupunginhallitukselle toteuttavaksi esitetettävän vaihtoehdon.
5.11.2019 OPKA käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
Kaupunginhallitus 18.11.2019 käsittelee hanketta ja esittää valtuustolle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
Valtuusto päättää hankkeesta 9.12.2019

Pedagogiikka ja tilaohjelma

Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018. Pedagogisessa 
visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja osallisuus. Pedagogista visiota on 
päivitetty syksyllä 2019.

Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden taitojen kehittäminen (esim. 
tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja vuorovaikutus).

Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta (kts. 
liiteaineisto).
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Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.

Hankkeen investoinnit ja budjetti

Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa.

Syksyllä 2018 alueen yhteydessä peruskorjattavat kadut ja muut yleiset alueet on 
arvioitu kustannukseltaan noin 8 miljoonaa euroa.

Samalla Keskustan päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat 
kaupunkikehitykseen ja mahdollistavat merkittäviä myynti tuloja kaupungille 
kattamaan kustannuksia.

Teoreettiset ylläpitokustannukset pyritään esittämään seuraavaan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.

Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin kaupunkikuva-arkkitehdille. 
Kaupunkikuva-arkkitehti on kommentoinut konseptivaihtoehtoja.

Kaupunkikehityslautakunta piti ehdotetuista vaihtoehdoista parhaana vaihtoehtoa 
yksi (V1).

 

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan/projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa

Ehdotus
Esittelijä: Marju Taurula, palvelualuejohtaja

 

Hyvinvointilautakunta päättää

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittää, minkä ohjausryhmän vaihtoehdon pohjalta toteutusta voidaan viedä 
eteenpäin
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti

 

Käsittely:

Asian käsittelyn alussa todettiin
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päätöksenteko aikatauluun liittyen, että tässä vaiheessa asia ei mene 
kaupunginvaltuuston päätettäväksi
että esityslistan lähettämisen  jälkeen on tullut uusi VE 6 johdettu VE HI5, 
jossa liikuntahalli toteutetaan yksityisellä rahoituksella ja jolle valtuusto on 
myöntänyt ehdollisen takauksen (VE HI5)

 

Asian käsittelyn jälkeen puhenjohtaja totesi, että hyvinvointilautakunta 
yksimielisesti hyväksyi esittelijän ehdotuksen täydennettynä siten, että 
toteutusta voidaan viedä eteenpäin ohjausryhmän esittämän vaihtoehto 1:n  (VE 
1) mukaisesti.

 

 

Päätös
 

Hyvinvointilautakunta päätti yksimielisesti

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittää, että toteutusta voidaan viedä eteenpäin ohjausryhmän esittämän 
vaihtoehto 1:n (VE 1) mukaisesti
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan "Päätöksenteon 
aikataulu" mukaisesti

 

 

 

Kaupunginhallitus, 18.11.2019, § 295

Valmistelijat / lisätiedot:
Juhana Hiironen

Liitteet
1 KH 18.11.2019 JYK kampus KH aineisto final 18.11.2019
2 KH 18.11.2019 Uusi JYK oheismateriaali

Tausta ja tarve

 

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keskiuudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2022 loppuun asti.

JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä korvaava uusi rakennus on valmisteltu 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa linjattujen periaatteiden mukaisesti 
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yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu mm. oppilasmäärien ja 
tilatehokkuuden näkökulmista. Arvioinnin lopputuloksena on päädytty siihen, että 
optimaalisin koulun koko on yhtenäiskoulu, jossa on kolmisarjainen alakoulu sekä 
kuusisarjainen yläkoulu eli koulussa tulisi olemaan noin 900 - 1 000 oppilasta ja kolme 
esiopetusryhmää. Tämän lisäksi Juholan koulun oppilaat siirtyvät uuteen 
koulurakennukseen.

JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti. Keskustan 
päiväkoti on saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan 
päiväkotia on tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata vaan 
korvaavat tilat kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle 
päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK - 
koulukampuksessa. Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla 
erityisesti liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman 
isompana kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin 
toteutusta kilpatasoisena.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019 -2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).

 

Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset

 

Hanke pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. Hankinta 
päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 JYK 
yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan koulun oppilaita siirtyy uuteen koulurakennukseen noin 100 oppilasta 
heti rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan 
koulun oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu 
tapahtuvan 2020-luvun loppupuolella eli hankkeen laajuutta on tästä syystä 
kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näistä 
lähtökohdista johtuen esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana 
hanketta. Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden 
tutkimusten pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy on 
tehnyt Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjattavuusarvion 
31.10.2019. Arvion mukaan Kansakoulunkadun koulun on perusparannettavissa 
terveelliseksi ja turvalliseksi.
Useista tunnistetuista etenemisvaihtoehdoista johtuen käynnistettiin ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
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Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus -
hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 lapselle väistötiloiksi. Tällä hetkellä koulu 
hyödyntää osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi ruokailun ja 
käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on varmistunut, että 
palveluverkkolinjausten mukaisesti moduulikoulu kannattaa siirtää Mankalaan 
JYK-hankkeen valmistuttua.
Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on päättänyt esittää lopulliseen tarkasteluun kolmea vaihtoehtoa, 
jotka tuodaan nyt kaupunginhallituksen tietoon ja myöhemmin kohdassa 
Päätöksenteon aikataulu esitetyllä tavalla päätöksentekoon. (Kts. tausta-aineisto).

 

Hanke liittyy Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu marraskuussa 2018 valmistuneeseen perusopetuksen ja 
varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitykseen ja joulukuussa 2018 valtuustossa 
hyväksyttyyn kaupungin palveluverkkosuunnitelmaan.

 

                      Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

                      Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:

Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, 
liikuntapalvelut) tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - 
Monitoimitalo 24/7
Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille

 

Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin 
alueen osalta kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK 
Kansakoulunkadun tontin maankäytön tehostaminen

 

Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on viimeistään 1
/2023
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Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan tilaajan hankkimaa suunnittelua ja rakentamista 
yhteistoiminnallisena projektinjohtourakkana.

 

Päätöksenteon aikataulu

KAUKE 24.10.2019 käsitteli hanketta sitä valmistelleen ohjausryhmän 
ehdotuksen pohjalta ja esittää kaupunginhallitukselle hankeen toteuttamista

VE 1 pohjalta

INKAJR hyväksyi 31.10.2019 tausta-aineiston jatkokäsittelyn pohjaksi 
täydennettynä elinkaarikustannuksilla   kaupunginhallituksen käsittelyyn
5.11.2019 OPKA käsitteli hanketta ohjausryhmän vaihtoehtoesitysten pohjalta ja 
esittää kaupunginhallitukselle hankeen toteuttamista VE1 pohjalta
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
Kaupunginhallitus 18.11.2019 päättää hankeen etenemisestä ja toteuttavaksi 
esitettävistä vaihtoehdoista

 

Pedagogiikka ja tilaohjelma

Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018 ja sitä on päivitetty 
syksyllä 2019. Pedagogisessa visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja 
osallisuus.

Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden taitojen kehittäminen (esim. 
tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja vuorovaikutus).

Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta (kts. 
liiteaineisto).

 

Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.

 

Hankkeen investoinnit ja budjetti

Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa.

Hankkeen yhteydessä peruskorjattavien alueen katujen  ja muiden yleisten  alueiden 
kustannusarvioksi on vuonna 2018 arvioitu noin 8 miljoonaa euroa.
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Samalla Keskustan päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat 
kaupunkikehitykseen ja mahdollistavat merkittäviä myyntituloja kaupungille 
kattamaan hankeen kustannuksia.

Teoreettiset tilojen käyttöasteet pyritään esittämään seuraavan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.

 

Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin lautakunnissa (KAUKE, OPKA). 
Kaupunkikehityslautakunta on kokouksessaan 24.10.2019 päättänyt yksimielisesti, 
että hankkeen toteutusta voidaan viedä eteenpäin vaihtoehto 1 (VE1) pohjalta esitetyn 
päätöksenteon aikataulun mukaisesti. Myös Opetus- ja kasvatuslautakunta päätyi 
5.11.2019 kokouksessaan yksimielisesti esittämään  hankkeen valmistelun etenemistä 
VE 1 pohjalta.

OPKA ja KAUKE lautakunnissa ei ole käsitelty yksityisellä rahoituksella tehtävää 
liikuntahallikokonaisuutta, VE HI5, koska tämä vaihtoehto on esitetty vasta 13.11.2019. 
Vaihtoehto VE HI5 on kokoluokaltaan noin kaksinkertainen JYK:in yhteyteen 
suunniteltuun hallikokonaisuuteen nähden.

 

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa

Toimivalta asiassa on kaupunginhallituksen, koska hankkeen arvo ylittää 2.000.000 
euroa. Järvenpään kaupungin hallintosääntö, taloudellisen toimivallan siirtämistä 
koskeva liite 1, investointiosa kohta 5, rakennushankkeet ja projektit

 

________________

 

Hyvinvointilautakunta kokouksessaan 14.11.2019  § 63 asian osalta:

totesi
päätöksenteko- aikatauluun liittyen, että tässä vaiheessa asia ei 
mene valtuuston päätettäväksi
että esityslistan lähettämisen  jälkeen on tullut uusi VE 6 johdettu VE 
HI5:stä , jossa liikuntahalli toteutetaan yksityisellä rahoituksella ja 
jolle valtuusto on myöntänyt ehdollisen takauksen (VE HI5)

 

päätti
merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
yksimielisesti esittää, että toteutusta voidaan viedä eteenpäin 
ohjausryhmän VE 1:n mukaisesti
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todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kokouksessa 
päivitetyn aikataulun mukaisesti

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

Merkitä konseptikehitysvaiheen tilanteen tiedoksi
Hyväksyä esitetyt sekä tausta-aineistossa tarkennetut hankkeen tavoitteet, 
pedagogiset lähtökohdat ja hankkeen laajuuden vaihtoehtojen Ve 1 tai Ve 6/ Ve 
HI 5 pohjalta lähtökohdaksi hankkeen kehitysvaiheeseen siirtymiselle
Antaa luvan siirtyä koulukokonaisuuden osalta kehitysvaiheeseen, 
mutta liikuntasalin osalta selvitettävä mahdollisuutta sijoittaa hankkeen 
yhteyteen yksityisellä rahoituksella toteutettava liikuntahalli, jolle valtuusto on 
myöntänyt ehdollisen takauksen (VE HI5)
Hyväksyä hankemalliksi projektinjohtourakan

 

Käsittely

Projektipäällikkö Jani Kervinen Mestaritoiminta Oy, rakennuttamisen asiantuntija 
Tuomas Talasma Boost Brothers Oy ja palvelualuejohtaja Marju Taurula esittelivät 
hanketta.

Tämän jälkeen käsiteltiin § 290 hakeutuminen työllisyyden kuntakokeiluihin. 

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus, 13.01.2020, § 3

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Liitteet
1 KH 13.1.2020 JYK kampus KH final

Tausta ja tarve

Uuden JYK koulu kokonaisuuden rakentamisesta tehdyn päätöksen 18.11.2019 
mukaan kaupunginhallitus antoi luvan siirtyä koulukokonaisuuden osalta 
kehitysvaiheeseen, mutta liikuntasalin osalta oli selvitettävä mahdollisuutta sijoittaa 
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hankkeen yhteyteen yksityisellä rahoituksella toteutettava liikuntahalli, jolle valtuusto 
on myöntänyt ehdollisen takauksen (VEL HI5). Takauksen päätöstä on tarkistettu KV 
9.12.2019 § 89.siten, että siitä on poistettu paikkasidonnaisuus. 

Tehtävänä on ollut tutkia oman liikuntahallin rakentamisen vaihtoehdot, 
kustannusvaikutukset sekä mahdollisen ulkopuolisen toteuttajan hallikokonaisuus 
(HI5).

Hankevalmistelun taustamateriaaliksi on koottu yhteen 
kaupunkitasoisesti   liikuntasalimuutokset ja tunnistettu jo aiemmin kaupungissa 
sisäliikuntapaikkojen lisätarve.

Hankkeen toimesta on valmisteltu 3 erilaista hallikokonaisuutta, jotka voisi toteuttaa 
koulun yhteyteen sekä lisäksi tutkittu HI5 areena- kokonaisuuden soveltumista 
koulukampukseen ja sen vaikutukset JYK kouluhankkeeseen sekä muuhun 
ympäristöön.

Alkuperäinen ajatus on ollut toteuttaa HI5 kokonaisuus liikuntakampukselle Kartanon 
koulun läheisyyteen, jolloin koulun käyttöön voisi vuokrata hallista lisätiloja esim. 
pallopeleihin.  Kartanon koululla ei ole omia liikuntatiloja ja sen läheisyydessä 
käytössä olevat liikuntatilat ovat nykyisin riittämättömät ja tulevaisuudessa koulun 
laajuus tulee todennäköisesti kasvamaan.

Hankkeessa huomioitavat asiat liikuntatilakonseptia valittaessa

Koululiikunnan tarpeet ja pedagogiikka.
Juholan yksikön oppilaiden liikuntatilatarve on myös huomioitava valittavassa 
vaihtoehdossa.
HI5 kokonaisuuden rakentaminen johtaa Juholan yksikön purkamiseen, koska 
kokonaisuus ei mahdu uuden koulurakennuksen kanssa samalle tontille.
Väestönsuojien tilaratkaisu tontilla ja sen aiheuttamat kustannukset.
Kaupunkikuvalliset vaatimukset.
Väistötilojen tarve ja niiden kustannukset.
Liikuntapaikkojen tarve kaupunkitasolla eli poistuvat sekä rakentuvat 
liikuntapaikat.

Koulun yhteyteen toteutettavan liikuntatilan ja HI5- konseptilla toteutettavan 
liikuntatilan vertailua kampuksen ja koulun toiminnan kannalta on esitelty 
liitemateriaalissa.

Kaupunkikuvallinen lausunto liikunta-areenan sijoittamisesta Juholan yksikön 
paikalle

Juholan yksiön sijainti RKY-alueen (valtakunnallisesti merkittävä rakennettu 
kulttuuriympäristö) pohjoispuolella Juholan peltojen päätepisteenä on 
kaupunkikuvallisesti vaativa, kun huomioidaan maakuntamuseon tiukka kanta Juholan 
peltojen avoimena ja alkuperäisen kaltaisena säilyttämisestä. Asemakaavassa on 
sallittua muuttaa rakennuksen korkeus nykyisestä III-kerrokseen, mikä tarkoittaa noin 
10 m julkisivun korkeutta. Normaalirakennuksen harjakorkeus nousee siitä noin 4 
metriä. Hallimaisen rakennuksen harjakorkeus nousee korkeammalle, mutta sen ei 
tule ylittää Kansakoulunkadun opistojen talon harjakorkeutta.
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Hallimainen rakennus on hallitseva joka tapauksessa, kriteereitä kaupunkikuvallisesti:

Sen tulisi soveltua RKY-alueeseen esim. ratsastuskeskus Ainon ratsastustallien 
kanssa visuaalisesti yhteen.
Tontille tulevan rakennuksen tulee noudattaa RKY-alueella vaadittua laatutasoa
Julkisivut saisivat olla paremmin jäsenneltyjä ja rakennus tulisi olla julkisivultaan 
myös Kansakoulunkadun vanhaan rakennukseen sopiva.
Puujulkisivu sopisi hyvin tähän paikkaan. Jaoteltuna esim. niin, että 
runkorakenteet näkyvät ulkoseinässä ja korkeat, suuret ikkunat, joiden edessä 
puurimoitus (vaaka) katkaisee keskellä pitkän massan.

Kaupunkikuvallinen yhteenveto:

Jotta HI5 hallirakennus voidaan toteuttaa kyseiselle tontille tulee sitä muuttaa 
suunnitellusta RKY - alueelle paremmin sopivaksi.
Areenan rakentaminen tontille johtaa väistämättä Juholan yksikön purkuun 
ennen sen elinkaaren päättymistä.

Koulun yhteyteen tuleva liikuntatila

VEL 1 toteutusratkaisu perustuu koulun tarpeiden miniminimivaatimukseen: 
salin koko 1 000m2, vapaa korkeus 8 m sekä väliverhoilla 4 osaan jaettava.

Tämä ei palvele paikallisien urheiluseurojen eri lajitarpeita, joille noin 250 
m2 salilohko ei ole riittävä, koska pelikenttien ympärille ei mahdu riittäviä 
reuna-alueita. Näiden tarpeiden mukaisesti 1 000m2 salin tulisi olla 3 
osaan jaettava, joka ei vastaa koulun tarpeita.
alustava kustannusarvio 9 040 000€

VEL 2 toteutusratkaisu perustuu koulun, paikallisten urheiluseurojen sekä 
opiston yhdistettyihin vaatimuksiin: salin koko 1 215 m2, vapaa korkeus 9m, 
väliverhoilla 4 osaan jaettava. (katsomovaraus 300m2, noin)

Tämä salin koko sekä vapaa korkeus riittää myös kansallisen tason eri 
lajien vaatimuksille, mutta katsomokapasiteetti ei riitä.
Mikäli jokin paikallinen seura nousee pääsarjatasolle, niin kansallisen tason 
vaatimusten mukaiset lisäkatsomot on toteutettavissa myöhemmin mm. 
koripallon, lentopallon, sulkapallon sekä rytmisen voimistelun tarpeisiin eri 
tyyppisin kevytkatsomoin tai irtotuolein salin reunoille.
Kansallisen tason salibandy ja futsal pelikenttä varoalueineen kattaa koko 
salin. lisäkatsomokapasiteettia ei voida näiden lajien osalta toteuttaa 
täydellisesti
Alustava kustannusarvio 9 910 000€

VEL 3 toteutusratkaisu perustuu kansainvälisen kilpatason harjoitusolosuhteiden 
vaatimuksiin salin osalta: salin koko 1 215 m2, vapaa korkeus 12,5m.

Tämä salin koko ja vapaa korkeus riittävät kansainvälisen kilpatason eri 
lajien harjoitusvaatimuksille myös lentopallolle. Kansainvälisen kilpatason 
otteluiden katsomovaatimuksia ei saliin pysty toteuttamaan.
Alustava kustannusarvio 10 890 000€

Eri vaihtoehtojen kustannusten laskentaa on eritelty liitemateriaalissa.

Alkuperäisessä hankelaajuudessa on esitetty toteutettavaksi vaihtoehtoa VEL 3 
mukaista saliratkaisua. VEL 2 vaihtoehto täyttää suurimman osan eri lajien kansallisen 
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tason salivaatimuksista. VEL 2 vaihtoehto ei sovellu kansainvälisen lentopallon 
harjoituspaikaksi kuten vaihtoehto VEL 3. VEL 2 on kustannuksiltaan noin 980 000€ 
edullisempi.

Koulun yhteyteen toteutettavan liikuntasalin vaihtoehdoista valmistelijat esittävät 
suunnittelun pohjaksi valittavan VEL 2.

Tunnistettu säästöpotentiaali vaihtoehdossa 2

Hallikokonaisuuksilla on tunnistettu noin 1,5 – 2,0 M€ säästöpotentiaali, joka 
koostuu seuraavista edellytyksistä:
Halli voidaan toteuttaa teräsrakenteisena kevyillä julkisivuelementeillä.
Julkisivuverhous voidaan toteuttaa edullisemmin kaupunkikuvallisesti 
hyväksyttävin materiaalein esim. puuverhouksin.
Hallin sisäpuoliset seinä ja kattopintojen materiaalit on karsittu minimiin.
Hallin varustelun tasoa kevennetään minimiin, kuitenkin niin, että lajiolosuhteet 
täyttyvät.
Liikuntasalissa ei toteuteta näyttämörakenteita esitystekniikkoineen.
Tilaajan kehittämisvarausta on mahdollista pienentää hallikokonaisuuden osalta. 
Tämä tarkoittaa sitä, että halli tullaan toteuttamaan minimitasoon ja 
suunnittelun sekä rakentamisen edetessä ei ole mahdollista tehdä tason 
korotuksia.

Liikuntatilat HI5 konseptilla

HI5 hallin soveltuminen koulun liikunnanopetukseen edellyttää joitain muutoksia 
alkuperäiseen hallisuunnitelmaan verrattuna.  Yrittäjät ovet valmiita tutkimaan 
mahdollista laatutason nostoa verrattuna alkuperäiseen hallisuunnitelmaan. Yrittäjien 
kannalta laatutason nostamisesta aiheutuvat kustannukset ovat sen verran suuret, 
että niiden toteutuminen vaatisi kaupungin sitoutumisen salin vuokraukseen 
alkuperäisen suunnitelman 3 pv/vko sijasta 5pv/vko ja vähintään 10 vuoden ajan. 
Tarkempi selvitys oheismateriaalissa.

Liikuntasalin toteuttaminen HI5 -areenan konseptilla edellyttää kaupungin hankkeelta 
lisäkustannuksia erillisten VSS- tilojen rakentamisen, piha-alueen rakentamisen sekä 
Juholan yksikön esteettömien väistötilojen toteuttamiskustannusten osalta. Näiden 
kustannusten tasoksi on arviotu n. 4 540 000 € ja tämän lisäksi kaupunki menettää JYK 
tontin eteläosan (Juholan yksikkö) maankäytön tuotot 1 700 000 €. HI5 hallin tontin 
vuoratuotot ovat noin 10 000€/vuosi.

Valmistelun aikana on tiedostettu, että alkuperäinen HI5 kustannusarvio ei 
sellaisenaan voi toteutua Juholan koulun rakennuspaikalla. Lisäkustannuksia 
muodostuu kaupunkikuvallisista vaatimuksista, maaperäolosuhteista sekä 
koululiikunnan ja urheiluseurojen tarpeiden huomioimisesta salin korkeuteen, -
varustetasoon sekä hallin sosiaalitilojen ja katsomotilojen lisäämisestä. Näitä 
kustannuksia ei ole vielä voitu tässä selvityksessä arvioida tarkemmin.

Koko hankeen kustannusten vertailua koulun yhteyteen toteutettavan VEL 2 
liikuntatilan ja HI5- konseptilla toteutettavan liikuntatilan osalta on esitelty 
liitemateriaalissa.
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1.  
2.  

3.  

Yhteenveto

Oheismateriaalissa olevan liikuntapalveluiden laatiman liikuntasalien selvityksen 
mukaan sisäliikuntapaikoissa on ollut ja tulee olemaan merkittävästi muutoksia ja 
harrastajilta on tullut toiveita lisätiloista. Näiden ja alustavien kiinteistölinjausten mm. 
perusteella tarvitaan sisäliikuntatiloja sekä Uusi JYK - kampuksella että Kartanon 
liikuntakampuksella.  Jos HI5 toteutetaan Kartanon koulun läheisyyteen, voidaan sillä 
vastata Kartanon koulun liikuntatilan lisätarpeeseen myös suunnitteilla olevan uuden 
koulun osalta. 

Hanke esittää toteutettavaksi vaihtoehtoa VEL 2 seuraavista syistä:

Juholan koulurakennus voidaan säilyttää ja sen käyttöä jatkaa elinkaarensa 
päähän.
HI5 areenan aiheuttamat lisäkustannukset hankkeelle ovat mittavat (4 540 000) 
ja tällä kustannuksella ei saada arvoa rahalle.
Kansallisen tason lajiolosuhteet saadaan varmistettua.
Hintaero näiden kahden vaihtoehto välillä VEL2 /HI5 on 2 310 000€– 4 070 000€. 
riippuen toteutustavasta
Hintaero vaihtoehdon VEL 1 / HI5 välillä on 2 500 000 €.
Juholan yksikkö tarvitsee väistötilat vähintään 3 vuodeksi, jos toteutetaan HI5 
areena ennen JYK valmistumista. kustannus tälle on noin 1.6milj€
JYKin salin pukuhuoneet voivat olla urheilukentän kanssa yhteiskäytössä.
Koululla esteetön sisäyhteys liikuntatiloihin.

Mestaritoiminnan valtuutus

Mestaritoiminta Oy hakee kaupungin valtuutusta valmistelemaan hankinnat ja 
sopimukset puolestaan kaupungin nimiin.

Valmisteltu yhteistyössä Mestaritoiminnan rakennuttajapäällikkö Jani Kervisen ja 
projektipäällikkö Teemu Jaakkolan kanssa.

MT

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

että Uusi JYK- kampuksen liikuntatiloja ei toteuteta HI5- areena hankkeen kautta
että Uusi JYK- kampuksen liikuntatilat toteutetaan VE2 laajuisena koulun 
yhteyteen. Vaihtoehdon suunnittelussa tulee huomioida tunnistetut 
säästömahdollisuudet.
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään hankinnat ja 
allekirjoittamaan ja valvomaan asiaa koskevat sopimukset kaupungin puolesta.

Kaupunginhallitus edellyttää, että tästä liikuntatilasta liikuntapalveluille 
aiheutuvat nettokäyttömenot katetaan liikuntapalveluiden talousarviosta siten, ettei 
liikuntapalveluiden määrärahaa ole tämän vuoksi nostettava.
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Käsittely 

Projektipäällikkö Teemu Jaakkola ja rakennuttajapäällikkö Jani Kervinen selostivat 
asiaa.

Esittelijä täsmensi päätösehdotustaan kuulumaan päätöskohdan 3 osalta siten, että 
Mestaritoiminta Oy valtuutetaan valmistelemaan ja päättämään kehitysvaihetta 
koskevat hankinnat ja allekirjoittamaan ja valvomaan asiaa koskevat sopimukset 
kaupungin puolesta.

Päätös
Hyväksyttiin esittelijän täsmennetyn päätösehdotuksen mukaisesti.

 

Kaupunginhallitus, 02.03.2020, § 37

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Aiemmat hankkeen käsittelyt kaupunginhallituksessa 18.11.2019 § 295 sekä 13.1.2020 
§ 3.

Kaupunginhallituksen kokouksessa 18.11.2019 on hankemalliksi hyväksytty 
projektinjohtourakka.

Kaupunginhallituksen kokouksissa 18.11.2019 sekä 13.1.2020 on hyväksytty hankkeen 
kokonaisbudjetti 49.710.000 €, joka koostuu tehtyjen päätösten mukaisesti 
seuraavista kokonaisuuksista:

Uusi koulurakennus 27.100.000 €
Kansakoulunkadun perusparannus 12.700.000 €
Liikuntasali 9.910.000 €.

Kaikki esitetyt summat alv 0%.

Liikuntasalipäätöksen jälkeen hankkeen suunnittelua on jatkettu käyttäjien kanssa 
yhteistyössä. Tämän hetkiset arkkitehtisuunnitelmat esitellään kokouksessa. Keittiö 
tullaan toteuttamaan valmistuskeittiön sijaan jakelukeittiönä.

Projektinjohtourakoitsijahankinnan ennakkoilmoitus on julkaistu Hilmassa 18.1.2020. 
Mestaritoiminta Oy pyysi ennakkoilmoituksessa ilmoittautumisia 
markkinavuoropuheluun, jotka pidettiin neljän rakennusliikkeen kanssa 12.2.2020.

Hankkeen ehdotussuunnitelmia esitellään Opetus- ja Kasvatuslautakunnassa 
25.2.2020 sekä Kaupunkikehityslautakunnassa ja Hyvinvointilautakunnassa 27.2.2020.

Valmistelu yhteistyössä Mestaritoiminnan projektipäällikkö Teemu Jaakkolan kanssa.

MT
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1.  
2.  
3.  

4.  

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

merkitä tiedoksi hankkeen valmistelutilanteen.
että Uusi JYK- kampuksen keittiö toteutetaan jakelukeittiönä.
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n tekemään Uusi JYK- kampuksen 
projektinjohtourakoitsijan hankinnan ja hankintaan liittyvän sopimuksen 
hyväksytyssä budjetissa.
antaa Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella sekä päättää 
toteutusvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa koskevat 
sopimukset  kaupungin puolesta.

 

Päätös
Asia poistettiin esittelystä. 

Kaupunginhallitus, 17.06.2020, § 241

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 Oheismateriaali OPKA/HYVO JYK-hankemuutos KH17062020

Taustaa

Kaupunginhallitus käsitteli JYK-hanketta kokouksessaan 18.11.2019, jossa päätettiin 
hankkeen konsepti, laajuus sekä vahvistettiin siirtyminen koulukokonaisuuden 
osalta kehitysvaiheeseen.  

Kaupunginhallitus käsitteli JYK-hankkeen liikuntatilojen 
toteutusratkaisun kokouksessaan 13.1.2020, jossa 
päätettiin liikuntasalikokonaisuuden toteutustapa, laajuus ja laatutaso.  

Kaupunginhallituksen kokouksissa 18.11.2019 sekä 13.1.2020 päätettiin hankkeen 
kokonaisbudjetti 49.710.000 €, joka koostuu tehtyjen päätösten mukaisesti 
seuraavista kokonaisuuksista:  

* Uusi koulurakennus 27.100.000 € 
* Kansakoulunkadun perusparannus 12.700.000 € 
* Liikuntasali 9.910.000 €. 

Kaupunginhallituksen kokouksessa 2.3.2020 oli tarkoitus 
hakea valtuutus Mestaritoiminta Oy:lle valmistella sekä päättää toteutusvaihetta 
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koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa koskevat sopimukset kaupungin 
puolesta. Asia poistettiin käsittelystä, koska kaupungin taloustilanteesta 
johtuen haluttiin varmistaa hankkeen olevan mitoitettu palvelutarpeen mukaisesti.  

Investointiohjelman päivityksen yhteydessä on päivitetty väestöennusteiden 
palvelutarvearviot vuosiksi 2020-2030 ja tehty tilakohtaiset kapasiteettiselvitykset, 
joiden perusteella JYK-hanke voidaan toteuttaa suunniteltua pienempänä hankkeena. 
Taloudellisten tarkastelujen jälkeen on päädytty esittämään ratkaisua, jossa JYK-hanke 
toteutetaan hyödyntäen olemassa olevia tilamoduuleja ja täydentämällä 
kokonaisuutta uudisrakennuksella sekä Kansakoulunkadun 
peruskorjaushankkeella. Hanke ehdotetaan toteutettavaksi vaiheistettuna, jolloin se 
vastaa juuri siihen tarpeeseen, mikä palvelualueella on. 

Kaupunginhallituksen edellisen käsittelyn jälkeen 
JYK Urheilukadun kiinteistössä on todettu keittiön ja ruokalan osalta sisäilmatilanne ja 
työskentely näissä tiloissa on lopetettu. Keittiön sisäilmatilanteen vuoksi on 
käynnistetty hankinta väliaikaisesta keittiö- ja ruokalayksiköstä, joka toimii kohteessa 
Uuden JYKin valmistumiseen saakka.  

Hankkeen vaiheistus, aikataulu ja linjaukset  

1. vaihe 18,6 milj. € 

Vaiheessa 1 tontille rakennetaan uudisosa, joka kattaa mm. teknisen työn, 
ruokalan, jakelukeittiön, liikuntasalin, sekä aineluokkia. Urheilukadun 
moduulikoulu jää JYKin käyttöön. Vaiheen 1 on määrä valmistua 1/2023. Tämän 
vaiheen oppilaskapasiteetti on 800 oppilasta (uudisosa + 
moduuli) + Juholan yksikkö 100 oppilasta. 

2. vaihe 15,3 milj. € 

Vaiheessa 2 peruskorjataan Kansakoulunkatu 1. Kouluun on ajateltu sijoittuvan 
alakoulun oppisoluja sekä aineluokkia. Peruskorjauksen tulisi olla valmis 1/2026, 
minkä jälkeen kampuksen kapasiteetti on 1100 oppilasta. Vaiheen 2 valmistuttua 
Juholan yksikön loputkin toiminnat siirtyvät Uuden JYKin tilohin ja Juholan 
kiinteistö vapautuu kiinteistökehittämiselle.  

KUM, opisto: Opistoille ei rakenneta kampukselle omia tiloja, vaan opistot toimivat 
kaupungin muissa tiloissa. Seutulantie 8 kiinteistö säilyy toistaiseksi Keskisen 
Uudenmaan Musiikkiopiston päätoimipisteenä. 

Liikuntahalli: Liikuntasalin koko tulee tässä toteutusratkaisussa olemaan n. 710 
m2. Liikuntasali on jaettavissa kolmeen lohkoon ja se toteutetaan koulun vaatimusten 
mukaiseen tasoon (ei kiinteää katsomoa). Tämän lisäksi 1. vaiheen 
valmistuessa on koulun käytössä Juholan yksikön liikuntasali n. 210 
m2. Lisäksi 2. vaiheen valmistuessa tulee koulun käyttöön 
perusparannettavan Kansakoulunkatu 1:n liikuntasali n.230 m2 ja Juholan liikuntasali 
poistuu koulun käytöstä.  

Hankelaajuus 

Kaupungin taloustilanteen vuoksi JYKin hankelaajuutta selvitettäessä on huomioitu 
hankkeeseen kiinteästi kytkeytyvät muut kouluhankkeet. Alkuperäisessä 
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suunnitelmassa hankelaajuuteen sisältyi Kyrölän oppilaiden sijoittuminen kohteeseen 
ja suurempi liikuntahalli. Kyrölän oppilaiden siirron kannattavuus on haluttu 
varmistaa selvittämällä vaikutukset kaupungin talouteen kahdessa eri vaihtoehdossa.  

VE1: JYKiin ei rakenneta tiloja Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin Kyrölän 
koulu pysyy koulukäytössä, minkä seurauksena Kyrölän päiväkodin nykyiset tilat tulee 
korvata uusilla tiloilla viimeistään vuonna 2023. Jotta opetus voi jatkua Kyrölässä 
pysyvästi, tulee koulun yhteyteen suunniteltu liikuntahallirakennus toteuttaa, minkä 
lisäksi pitää rakentaa koululle teknisen työn opetustilat ja laajempi väestönsuoja.  

VE2:  JYKiin rakennetaan lisätilat Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin 
lisäinvestoinneista Kyrölän liikuntahalliin, teknisen työn tiloihin ja väestönsuojaan 
voidaan välttyä. Kyrölän koulun tiloissa jatkaa alkuopetus ja rakennukseen tehdään 
muutostyöt, joiden jälkeen Kyrölän päiväkodista voidaan luopua. Muutostöiden 
jälkeen myös Pikkuvanhan päiväkodin lapset voidaan sijoittaa Kyrölään ja hyödyntää 
Pikkuvanhan moduuli osana varhaiskasvatuksen muuta palveluverkkoa.  

Kustannusvertailu 

Hankelaajuuden selvittämiseksi on tehty kustannusvertailu 
em. vaihtoehdoista. Vertailussa on huomioitu sama palvelukokonaisuus (opetuksen ja 
varhaiskasvatuksen järjestäminen samalle lapsijoukolle) ja kummankin vaihtoehdon 
edellyttämät investoinnit ja vaikutukset käyttötalouteen. Tulosvaikutuksen osalta on 
erikseen tarkastelu vaihtoehdon vaikutusta hyväksytyllä talousohjelmakaudella.  

Vaihtoehto 1 edellyttää 7,7 miljoonan investoinnit vuosina 2020-
2023 ja vaihtoehdossa 2 investoinnit ovat 4,8 miljoonaa euroa. Vaihtoehdon 1 
investointitarve syntyy ketjutuksen kautta Kyrölän päiväkodin edellyttämästä 
korvaavasta tilainvestoinnista. Suuremmista investoinneista johtuen vaihtoehto 1 lisää 
vuosittaisia poistoja vaihtoehtoa 2 enemmän. Koska vaihtoehdossa 1 käytössä 
on myös suuremmat tilaneliöt, nousevat myös muut tilojen käyttökulut 
palveluverkkoa oleviin tiloihin tiivistävää vaihtoehtoa enemmän. Vuositasolla 
käyttötalouskulut kasvavat vaihtoehdossa 1 puoli miljoonaa enemmän kuin 
varhaiskasvatuksen sijoittuessa Kyrölän koulun tiloihin.  

Talousohjelmakaudella vaihtoehto 1 heikentää kaupungin tulosta 447te, johtuen 
liikuntahalli- ja teknisen työn tilojen investoinneista ja kululisäysten 
syntymisestä heti kauden alusta alkaen.  

Laskelmien perusteella vaihtoehto 2 on kokonaisuutena taloudellisesti edullisempi 
sekä investointien että käyttötalouden osalta. Kooste laskelmasta on esitetty listan 
liitteessä. 

Palvelualueiden näkemykset suunniteltuun toteutustapaan 

Perusopetus: Vaihtoehto 1 takaa 
Järvenpään kaakkoiskulmassa perusopetuspalvelut ja harrastamisen 
mahdollisuudet lähipalveluna kuntalaisille. Nykyinen Kyrölän 
moduulikoulu suunniteltiin esi- ja perusopetuksen tarpeisiin ratkaisuna lyhyen 
ajanjakson toteuttamaiselle. Jos perusopetus kaksisarjaisena alakouluna tai luokka-
asteille 1. -5. jatkuu Kyrölässä, pienentää tämä Järvenpään Yhteiskoulun hankkeen 
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laajuutta, mutta samalla luo tarpeen liikuntatilojen ja kovien käsityötilojen 
lisäämiselle. Vaihtoehto 2 takaa edelleen pienimmille koululaisille palvelun 
lähipalveluna, mutta ei tuo Kyrölän alueen liikkumisen mahdollisuuksia kuten 
vaihtoehto 1.  

Opetuksen järjestämisen kannalta molemmat vaihtoehdot ovat mahdollisia. Kuitenkin 
täytyy huomioida pienen alkuopetusyksikön haavoittuvuus mm. johtamisen ja 
sijaisten hankinnan haasteiden näkökulmasta.  

Järvenpään kaupunki on kompakti kaupunki, jossa etäisyydet ovat pienet. Kyrölän 
koulun poistuminen palveluverkosta tuo Ristinummen suunnasta tuleville pienimmille 
oppilaille kuljetustarpeen, mikä näkyy kuljetuskustannuksissa vuosittain. Kyrölän 
koulun ja Järvenpään Yhteiskoulun laajuudesta ei ole tässä vaiheessa tehty huoltajien 
ja henkilöstön näkökulmasta kuulemista. Ennakkovaikutusten arviointi lapsi 
ja huoltajanäkökulmasta on vähäinen ja ennakkovaikutuksen arviointi 
perustuu lähinnä talousnäkökulmaan. Päätös sekä Järvenpään Yhteiskoulun että 
Kyrölän koulun laajuudesta, tulee kuitenkin saada pikaisesti, jotta 
muutokset toiminnasta voitaisiin toteuttaa elokuusta 2023 alkaen. 

Varhaiskasvatus: Varhaiskasvatuksen näkökulmasta vaihtoehto 2 mahdollistaa 
palveluverkon tehostamisen, kun Kyrölän moduulikoulu voidaan ottaa 
varhaiskasvatuksen käyttöön. Kyrölän päiväkodin kuntokartoituksen pohjalta on 
selvää, että päiväkoti tulee vaatimaan korvaavat tilat lähivuosina ja Kyrölän 
moduulikoulu on kustannustehokas ja palveluverkon kannalta perusteltu vaihtoehto. 
Kyrölän moduulikouluun siirtyminen mahdollistaisi Kyrölän päiväkodista luopumisen 
lisäksi pk Pikkuvanhasta luopumisen. 

Mikäli hanke toteutetaan vaihtoehdon 1 mukaisesti, tarvitaan Kyrölän päiväkodille 
erilliset korvaavat tilat. 

Näissä tarkasteluissa kummassakaan vaihtoehdossa JYK:in yhteyteen ei ole tulossa 
päiväkotia toisin kuin alkuperäisissä suunnitelmissa. Tämä edellyttää myöhemmin 
erillistä hanketta, joka korvaa Keskustan päiväkodin ja mahdollisesti myös Kinnarin 
päiväkodin. 

Hyvinvoinnin palvelualue: Kaupungin omistuksessa on 20 liikuntasalia, joista 17 on 
koulujen yhteydessä. Saleista pääosa (11) on pieniä eli alle 300 m2 ja suuria, yli 400 
m2 saleja on viisi. Kaupungin kasvaessa salikapasiteetti on todettu liian 
vähäiseksi. Käytöstä on jo poistunut 4 salia ja JYK Urheilukadun myötä käytöstä jää 
pois 2 salia ja ehdotetun JYKin toisen vaiheen myötä Juholan sali jää pois käytöstä.   

JYK:in uudisrakennuksen yhteyteen rakennettava 710 m2 sali korvaa 
nykyiset Urheilukadun salit ja siitä tulisi lukion ja liikuntahallin kokoinen suuri sali. 
Ratkaisu ei kuitenkaan lisää kokonaiskapasiteettia. Sali ei vastaa palloilulajien 
kansallisen tason lajivaatimuksiin korkeuden tai katsomo-olosuhteiden osalta. 
Yksityinen HI5 -hallihanke vastaa tähän tarpeeseen osittain. Kyrölän koulun 
liikuntahallista luopuminen heikentää sekä alueen liikuntaolosuhteita, että Opiston
/liikuntapalveluiden ohjattujen liikuntaryhmien ja budolajien harrastusolosuhteita. 
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Liikuntasalien kokonaiskapasiteetti ja salien olosuhdeprofiilit tulee tarkastella 
lähemmin Hyvinvoinnin palvelualueen palveluverkkosuunnitelmassa. 

Maankäyttö  

Maankäytön näkökulmasta molemmat vaihtoehdot ovat mahdollisia. Vaihtoehdot on 
mahdollista toteuttaa, vaikkakin voimassa olevia asemakaavoja voidaan joutua 
muuttamaan hankkeen edetessä. Tämän ei uskota viivästyttävän hanketta, sillä 
rakentaminen voidaan aloittaa kummassakin vaihtoehdossa väliaikaisten lupien turvin.

VE1 rajoittaa maankäytön mahdollisuuksia asuntotuotanto- ja 
maanmyyntitavoitteiden näkökulmasta Kyrölän koulun viereisellä (tontin 186-4-439-3) 
alueella. Alueen toteutusta yleiskaavaratkaisuun perustuen on valmisteltu siitä 
näkökulmasta, että liikuntahallikokonaisuus olisi väliaikainen ja väistyisi myöhemmin 
asuntorakentamisen alta. Mahdollinen Juholan koulun tontin vapautuminen vuonna 
2026 vapauttaisi em. tontin kaavakehitykseen ja/tai kiinteistöjalostukseen. 

Kaupunginhallitukselle esitetään, että JYK hanketta ei toteuteta aikaisemmin esitetyssä 
laajuudessa (n. 50Me). Uuden suunnitelman mukaan JYKiin tulee varhaiskasvatusta 
vain kahden esikouluryhmän verran. Järvenpään Opiston ja Keskisen Uudenmaan 
Musiikkiopiston tiloja ei toteuteta kampukselle, vaan ne toimisivat kaupungin muissa 
tiloissa ja liikuntasali toteutetaan koulun tarpeisiin n. 710 m² suuruisena.

Hanke esitetään toteutettavan nykyisiin moduleihin tukeutuen jaettuna kahteen 
vaihteeseen. Ensimmäisessä vaiheen osalta esitetään edettävän vaihtoehdo 2 
mukaisesti, jolloin JYKiin toteutetaan laajennus, joka mahdollistaa Kyrölän koulun 3-6 -
luokkien oppilaiden siirtymisen JYKiin.    

KR

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää, että ehdotettu muutos JYK-hankkeen laajuuteen ja 
etenemismalliin voidaan hyväksyä ja hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2:n 
mukaisesti. 

Käsittely

Tämä asia käsiteltiin § 249 jälkeen.

Projektipäällikkö Jani Kervinen Mestaritoiminta Oy:stä ja talousjohtaja Kirsi Rinne 
selostivat asiaa.

Tiia Lintula poistui tämän asian käsittelyn aikana kello 17.08.

Keskustelun kuluessa esittelijä muutti päätösehdotustaan kuulumaan seuraavasti:

"Kaupunginhallitus päättää, että hanke toteutetaan aiemmin suunniteltua 
pienempänä ja vaiheistaen. Liikuntatilojen ja Kyrölän koulun osalta pyydetään 
hyvinvointilautakunnalta ja opetus- ja kasvatuslautakunnalta vaikutusarvio VE1 ja VE2 
väliltä. Lautakuntien tulee antaa arvionsa 19.8. mennessä."
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Päätös
Hyväksyttiin muutetun päätösehdotuksen mukaisesti.

 

Opetus- ja kasvatuslautakunta, 18.08.2020, § 20

Valmistelijat / lisätiedot:
Saara Ojala
saara.ojala@jarvenpaa.fi
erikoisuunnittelija

Liitteet
1 Oheismateriaali / JYK Evaus Kyrölän koulu ja liikuntatilat

Kaupunginhallitus on 17.6.2020 kokouksessaan käsitellyt JYKin hankemuutosta ja 
päättäynyt, että hanke toteutetaan aiemmin suunniteltua pienempänä ja vaiheistaen. 
Liikuntatilojen ja Kyrölän koulun osalta on päätetty pyytää hyvinvointilautakunnalta 
sekä opetus- ja kasvatuslautakunnalta vaikutusarvio VE1 ja VE2 väliltä. Lautakuntia on 
pyydetty antamaan arvionsa 19.8. mennessä.

Vaihtoehtojen keskeiset erot:

VE1: JYKiin ei rakenneta tiloja Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin Kyrölän 
koulu pysyy koulukäytössä, minkä seurauksena Kyrölän päiväkodin nykyiset tilat tulee 
korvata uusilla tiloilla viimeistään vuonna 2023. Jotta opetus voi jatkua Kyrölässä 
pysyvästi, tulee koulun yhteyteen suunniteltu liikuntahallirakennus toteuttaa, minkä 
lisäksi pitää rakentaa koululle teknisen työn opetustilat ja laajempi väestönsuoja.  

VE2:  JYKiin rakennetaan lisätilat Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin 
lisäinvestoinneista Kyrölän liikuntahalliin, teknisen työn tiloihin ja väestönsuojaan 
voidaan välttyä. Kyrölän koulun tiloissa jatkaa alkuopetus ja rakennukseen tehdään 
muutostyöt, joiden jälkeen Kyrölän päiväkodista voidaan luopua. Muutostöiden 
jälkeen myös Pikkuvanhan päiväkodin lapset voidaan sijoittaa Kyrölään ja hyödyntää 
Pikkuvanhan moduuli osana varhaiskasvatuksen muuta palveluverkkoa.  

Kustannusvertailu:

Vaihtoehto 1 edellyttää 7,7 miljoonan investoinnit vuosina 2020-
2023 ja vaihtoehdossa 2 investoinnit ovat 4,8 miljoonaa euroa. Vaihtoehdon 1 
investointitarve syntyy ketjutuksen kautta Kyrölän päiväkodin edellyttämästä 
korvaavasta tilainvestoinnista. Suuremmista investoinneista johtuen vaihtoehto 1 lisää 
vuosittaisia poistoja vaihtoehtoa 2 enemmän. Koska vaihtoehdossa 1 käytössä 
on myös suuremmat tilaneliöt, nousevat myös muut tilojen käyttökulut 
palveluverkkoa oleviin tiloihin tiivistävää vaihtoehtoa enemmän. Vuositasolla 
käyttötalouskulut kasvavat vaihtoehdossa 1 puoli miljoonaa enemmän kuin 
varhaiskasvatuksen sijoittuessa Kyrölän koulun tiloihin.  
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Talousohjelmakaudella vaihtoehto 1 heikentää kaupungin tulosta 447te, johtuen 
liikuntahalli- ja teknisen työn tilojen investoinneista ja kululisäysten 
syntymisestä heti kauden alusta alkaen. 

Ehdotus
Esittelijä: Mikko Mäkelä, vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Opetus- ja kasvatuslautakunta päättää:

1. Merkitä tiedoksi ennakkovaikutusten arvioinnin ja vertailun vaihtoehtojen 1 ja 2 
välillä.

2. Esittäää lausuntonaan, että:

muutos JYK-hankkeen laajuuteen ja etenemismalliin voidaan hyväksyä ja 
hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2:n mukaisesti siten, 
että JYKiin rakennetaan lisätilat Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten 
ja Kyrölän koulun tiloissa jatkaa tämän jälkeen alkuopetus (vuosiluokat 1. ja 2.) 
sekä varhaiskasvatus.
koulun kokonaiskapasiteetista johtuen liikuntasali tulee toteuttaa nelilohkoisena, 
jolloin sen tulee olla suurempi kuin nyt esitetty 710 m2.

Käsittely

Vt. palvelualuejohtaja Mikko Mäkelä selosti hanketta.

Muutosehdotus 1:

Puheenjohtaja Satu Tuominen teki Emmi Mäkisen, Riikka Juuman, Tiia Östbergin, Heli 
Anttilan ja Peter Hagmanin kannattamana seuraavan muutosehdotuksen: Lautakunta 
merkitsee ehdotuksen tiedoksi ja lausuu, että ensi viikolla toteutettavat 
asukaskuulemiset tulee viedä loppuun ennen päätöksentekoa. Samalla tulee sitoa 
päätös nyt käynnissä olevaan kouluverkkoselvitykseen.

Muutosehdotus 2:

Jenni Marttinen teki Riikka Juuman kannattamana keskustelun kuluessa seuraavan 
muutosehdotuksen:

Opetus- ja kasvatuslautakunta päättää:

Merkitä tiedoksi ennakkovaikutusten arvioinnin ja vertailun vaihtoehtojen 1 ja 2 
välillä
Esittää lausuntonaan, että muutos JYK-hankkeen laajuuteen ja etenemismalliin 
voidaan hyväksyä ja hankesuunnittelu aloittaa VE1:n mukaan.

Esitteljän täydennetty päätösehdotus:

Käsittelyn kuluessa esittelijä täydensi päätösehdotustaan. Täydennetty päätösehdotus 
kuului seuraavasti: "kohta 3: Lautakunta edellyttää, että asukaskyselyjen palaute 
otetaan huomioon asian jatkokäsittelyjen yhteydessä."

Puheenjohtaja totesi, että oli tehty kannatettu muutosehdotus, minkä vuoksi oli 
äänestettävä. Hyväksyttiin puheenjohtajan ehdotuksesta äänestystavaksi sähköinen 
äänestys ja äänestysjärjestykseksi seuraava
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Äänestys 1:

JAA: Tuomisen muutosehdotus
EI: Marttisen muutosehdotus

Äänestys 2:

JAA: esittelijän muutettu päätösehdotus
EI: Tuomisen muutosehdotus

Kokoustauko 19.20 - 19.30.

 

Äänestykset
JAA: Tuomisen muutosehdotus EI: Marttisen muutosehdotus

Jaa
Suvi Pohjonen
Peter Hagman
Satu Tuominen
Emmi Mäkinen
Pasi Boehm
Johanna Santanen
Ville Mustonen
Ari Alapartanen
Tiia Östberg
Heli Anttila
Arto Luukkanen
Topi Rantala
Ei
Jenni Marttinen
Riikka Juuma

Jaa: esittelijän muutettu päätösehdotus EI: Tuomisen muutosehdotus

Jaa
Jenni Marttinen
Ei
Emmi Mäkinen
Riikka Juuma
Peter Hagman
Satu Tuominen
Johanna Santanen
Pasi Boehm
Heli Anttila
Ville Mustonen
Ari Alapartanen
Tiia Östberg
Suvi Pohjonen
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Arto Luukkanen
Topi Rantala

Päätös
Hyväksyttiin äänestysten jälkeen äänin JAA 1 ääntä EI 13 ääntä 0 TYHJÄÄ ääntä 
puheenjohtajan muutosehdotuksen mukaisesti: "Lautakunta merkitsee ehdotuksen 
tiedoksi ja lausuu, että ensi viikolla toteutettavat asukaskuulemiset tulee viedä 
loppuun ennen päätöksentekoa. Samalla tulee sitoa päätös nyt käynnissä olevaan 
kouluverkkoselvitykseen".

 

Hyvinvointilautakunta, 19.08.2020, § 20

Valmistelijat / lisätiedot:
Saara Ojala
saara.ojala@jarvenpaa.fi
erikoisuunnittelija

Liitteet
1 Oheismateriaali / JYK Evaus Kyrölän koulu ja liikuntatilat

Kaupunginhallitus on 17.6.2020 kokouksessaan käsitellyt JYKin hankemuutosta ja 
päättäynyt, että hanke toteutetaan aiemmin suunniteltua pienempänä ja vaiheistaen. 
Liikuntatilojen ja Kyrölän koulun osalta on päätetty pyytää hyvinvointilautakunnalta 
sekä opetus- ja kasvatuslautakunnalta vaikutusarvio VE1 ja VE2 väliltä. Lautakuntia on 
pyydetty antamaan arvionsa 19.8. mennessä.

Vaihtoehtojen keskeiset erot:

VE1: JYKiin ei rakenneta tiloja Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin Kyrölän 
koulu pysyy koulukäytössä, minkä seurauksena Kyrölän päiväkodin nykyiset tilat tulee 
korvata uusilla tiloilla viimeistään vuonna 2023. Jotta opetus voi jatkua Kyrölässä 
pysyvästi, tulee koulun yhteyteen suunniteltu liikuntahallirakennus toteuttaa, minkä 
lisäksi pitää rakentaa koululle teknisen työn opetustilat ja laajempi väestönsuoja.  

VE2:  JYKiin rakennetaan lisätilat Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin 
lisäinvestoinneista Kyrölän liikuntahalliin, teknisen työn tiloihin ja väestönsuojaan 
voidaan välttyä. Kyrölän koulun tiloissa jatkaa alkuopetus ja rakennukseen tehdään 
muutostyöt, joiden jälkeen Kyrölän päiväkodista voidaan luopua. Muutostöiden 
jälkeen myös Pikkuvanhan päiväkodin lapset voidaan sijoittaa Kyrölään ja hyödyntää 
Pikkuvanhan moduuli osana varhaiskasvatuksen muuta palveluverkkoa.  

Kustannusvertailu:

Vaihtoehto 1 edellyttää 7,7 miljoonan investoinnit vuosina 2020-
2023 ja vaihtoehdossa 2 investoinnit ovat 4,8 miljoonaa euroa. Vaihtoehdon 1 
investointitarve syntyy ketjutuksen kautta Kyrölän päiväkodin edellyttämästä 
korvaavasta tilainvestoinnista. Suuremmista investoinneista johtuen vaihtoehto 1 lisää 
vuosittaisia poistoja vaihtoehtoa 2 enemmän. Koska vaihtoehdossa 1 käytössä 
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on myös suuremmat tilaneliöt, nousevat myös muut tilojen käyttökulut 
palveluverkkoa oleviin tiloihin tiivistävää vaihtoehtoa enemmän. Vuositasolla 
käyttötalouskulut kasvavat vaihtoehdossa 1 puoli miljoonaa enemmän kuin 
varhaiskasvatuksen sijoittuessa Kyrölän koulun tiloihin.  

Talousohjelmakaudella vaihtoehto 1 heikentää kaupungin tulosta 447te, johtuen 
liikuntahalli- ja teknisen työn tilojen investoinneista ja kululisäysten 
syntymisestä heti kauden alusta alkaen. Laskelmien perusteella vaihtoehto 2 on 
kokonaisuutena taloudellisesti edullisempi sekä investointien että käyttötalouden 
osalta. Kooste laskelmasta on esitetty listan liitteessä. 

Keskeiset vaikutukset hyvinvointipalveluihin VE1 ja VE2 välillä:

VE1 sisältää Kyrölän liikuntasalin, joka korvaisi jo puretun vanhan Kyrölän koulun 
salin ja osaltaan Oinaskadun koulun salin. Toteutuessaan VE2 vähentäisi 
kaupungin liikuntasalien kokonaiskapasiteettia nykytilanteeseen verrattuna. 
Tarkasteltaessa vain JYKin kampusaluetta, liikuntakapasiteetissä ei ole eroa 
vaihtoehtojen välillä. Alueen kapasiteetti on hankkeen alkaessa ja päättyessä 
yhteensä 4 salilohkoa.
JYKin liikuntasalin toteuttaminen 710 m2 laajuisena molemmissa vaihtoehdoissa 
ei palvele urheiluseurojen lajitarpeita, koska noin 236 m2 lohkoissa pelikenttien 
ympärille ei mahdu riittäviä reuna-alueita.
Järvenpään Opistolle ja Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle ei rakenneta 
omia tiloja kummassakaan vaihtoehdossa, vaan opistot toimivat 
perusopetuksen ja kaupungin muissa tiloissa. Järvenpään Opiston hallinnon on 
tarkoitus sijoittua Perhelän kortteliin kun Kansakoulunkadun kiinteistön 
remontti alkaa. Seutulantie 8 kiinteistö säilyy toistaiseksi Keskisen Uudenmaan 
Musiikkiopiston  päätoimipisteenä. 

Laajempi vaikutusten ennakoarvio on liitteenä.

 

Ehdotus
Esittelijä: Jari Lausvaara, vt palvelualuejohtaja / vapaa-aika- ja osaamispalvelujen 
johtaja

Hyvinvointilautakunta päättää esittäää lausuntonaan, että hanke toteutetaan 
kaksivaiheisena VE2 laajuuden mukaan, ja lisäksi

Kyrölän koulun liikuntasalin korvaava salikapasiteetti tulee sisällyttää vuosien 
2021 - 2030 investointiohjelmaan
JYKin liikuntasali toteutetaan 900 m2 suuruisena ilman katsomorakenteita
Järvenpään Opistolle ja  Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle on osoitettava 
tarkoituksenmukaiset ja riittävät toimitilat hyvinvoinnin palvelualueen 
palveluverkkosuunnitelmassa

Käsittely

Käsiteltiin asia § 19 käsittelyn jälkeen.
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Vt. palvelualuejohtaja Jari Lausvaara ja projektipäällikkö Teemu Jaakkola 
Mestaritoiminnalta esittelivät asiaa.

Ville Mustonen ja Saga Santonen saapuivat klo 17.43.

Jonna Ylimyllymaa saapui klo 17.46.

Anne Kujasalo ja Rita Kostama saapuivat klo 17.52.

Saga Santonen poistui klo 18.39.

Pia Valonen ja Teemu Jaakkola poistuivat klo 19.32.

Lassi Markkanen teki Satu Haaparannan, Pepe Makkosen, Peter Osipowin ja Anne 
Kujasalon kannattamana muutosehdotuksen, joka kuului seuraavasti: 
"Hyvinvointilautakunta päättää esittäää lausuntonaan, että hanke toteutetaan VE1 
laajuuden mukaan."

Satu Haaparanta ehdotti Anne Kujasalon kannattamana, että VE1 lisätään maininta: ”
Ensi viikolla pidettävät asukaskuulemiset tulee suorittaa loppuun ennen tehtäviä 
päätöksiä ja sitoa päätöksenteko myös kouluverkkoselvitykseen.”

Käydyn keskustelun perusteella puheenjohtaja tiedusteli kokoukselta, voidaanko 
päätökseksi yksimielisesti hyväksyä seuraava kirjaus:

"Hyvinvointilautakunta päättää esittää lausuntonaan, että lautakunta kannattaa 
yksimielisesti hankkeen toteuttamista VE1 laajuuden mukaan siten, että

JYK:n yhteyteen rakennetaan riittävän iso liikuntahalli, joka vastaa seurojen 
tarpeisiin (vähintään 1 000m2, sisältäen katsomon).
Järvenpään Opistolle ja Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle on osoitettava 
tarkoituksenmukaiset ja riittävät toimitilat hyvinvoinnin palvelualueen 
palveluverkkosuunnitelmassa.
ensi viikolla käynnistyvät asukaskuulemiset tulee suorittaa loppuun ennen 
tehtäviä päätöksiä."

Tämä sopi lautakunnalle. Edellä mainitusta johtuen tehdyt muutosehdotukset 
raukesivat.

Päätös
Hyvinvointilautakunta päätti yksimielisesti esittää lausuntonaan seuraavaa:

"Hyvinvointilautakunta päättää esittää lausuntonaan, että lautakunta kannattaa 
yksimielisesti hankkeen toteuttamista VE1 laajuuden mukaan siten, että

JYK:n yhteyteen rakennetaan riittävän iso liikuntahalli, joka vastaa seurojen 
tarpeisiin (vähintään 1 000m2, sisältäen katsomon).
Järvenpään Opistolle ja Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle on osoitettava 
tarkoituksenmukaiset ja riittävät toimitilat hyvinvoinnin palvelualueen 
palveluverkkosuunnitelmassa.
ensi viikolla käynnistyvät asukaskuulemiset tulee suorittaa loppuun ennen 
tehtäviä päätöksiä."
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Kaupunginhallitus, 24.08.2020, § 276

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 17.6.2020 § 241 toteuttaa JYK hankkeen 
aiemmin suunniteltua pienempänä ja vaiheistaen. Ennen lopullista ratkaisua JYKin 
laajuudesta ja Kyrölän koulun tulevasta käytöstä ja liikuntahallista kaupunginhallitus 
päätti pyytää liikuntatilojen ja Kyrölän koulun osalta hyvinvointilautakunnalta ja 
opetus- ja kasvatuslautakunnalta 19.8. mennessä vaikutusarvion 
toteutusvaihtoehtojen VE1 ja VE2 väliltä.

Lautakunnat ovat käsitelleet asiaa kokouksessaan HYVO 19.8.2020 ja OPKA 
18.8.2020. Lausunnot ilmenevät historiasta.

Hankemuutoksen mukainen talousarviomuutos tuodaan hankesuunnitelman 
valmistuttua hallitukseen ja valtuuston käsittelyyn myöhemmin syksyllä.  

 

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden VE2:n mukaisesti
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2 mukaisesti
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta.

 

Käsittely

Tämä asia käsiteltiin asian § 273 jälkeen.

Projektipäällikkö Teemu Jaakkola Mestaritoiminta Oy:stä, talousjohtaja Kirsi Rinne ja 
kaupunkikehitysjohtaja Olli Keto-Tokoi selostivat hanketta, sen aikataulutusta ja 
vaikutuksia.

 

Tauko 19.48 - 19.56.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti siirtää asian käsittelyn ylimääräiseen kokoukseen perjantaina 
28.8.2020 klo 7.30.

Kaupunginhallitus, 28.08.2020, § 285
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Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 JYK hankemuutoksen esittely KH 28.8.2020

Kaupunginhallitus 24.8.2020 § 276

Kaupunginhallitus päätti siirtää asian käsittelyn ylimääräiseen kokoukseen perjantaina 
28.8.2020.

Asian valmistelua on kokouksen 24.8.2020 jatkettu lisäämällä siihen täydennetty liite 
JYK hankemuutoksen esittely KH 28.8.2020 sekä oheismateriaaliksi yleisötilaisuuksien 
koosteet.

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden VE2:n mukaisesti
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2 mukaisesti
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta.

 

Käsittely:

Helinä Perttu teki Ulla-Mari Karhun ja Tomi Passin kannattamana seuraavan 
muutosehdotuksen:

Esitän Jyk-pykälän uudelleen valmistelua siten, että asia käsitellään maanantaina 
31.8.2020 ja siten, että Jyk-pykälästä irrotetaan Kyrölän liikuntahallikysymys omaksi  
pykäläksi, jonka hallitus lähettää valtuustoon saakka. 

Varsinaisen Jyk-pykälän esittelytekstiin perusteluiksi ja liitteeksi tulee 
kaupunginhallituksella olla käytettävissä

nykyinen palveluverkkosuunnitelma,
oheismateriaaliksi asukasilloissa esitelty luonnosvaiheen uusi 
palveluverkkosuunnitelma,
väestöennuste,
tilamitoituksen periaatteet ja tilojen käytön periaatteet, neliöt/oppilas,
hintavertailut eri kokoisista liikuntasaleista katsomolla tai ilman
Järvenpään liikuntasalikapasitetti-laskelma
kuntalaispalaute asukasilloista ja kyselyistä.

 

Pekka Heikkilä teki Mikko Taavitsaisen kannattamana seuraavan muutosehdotuksen:
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Esitän  Jyk-pykälän uudelleen valmistelua, niin että Jyk-pykälästä irrotetaan Kyrölän  
liikuntahallikysymys omaksi pykäläksi. 

Varsinaisen Jyk-pykälän esittelytekstiin perusteluiksi ja liitteeksi tulee 
kaupunginhallituksella olla käytettävissä

nykyinen palveluverkkosuunnitelma,
oheismateriaaliksi luonnosvaiheen uusi palveluverkkosuunnitelma,
väestöennuste,
tilamitoituksen periaatteet ja tilojen käytön periaatteet, neliöt/oppilas,
hintavertailut eri kokoisista liikuntasaleista katsomolla tai ilman
Järvenpään liikuntasalikapasitetti-laskelma
kuntalaispalaute asukasilloista ja kyselyistä
 

Pekka Heikkilä peruutti muutosehdotuksensa, jonka käsittely näin ollen raukesi.

 

Puheenjohtaja tiedusteli, voiko kaupunginhallitus yksimielisesti hyväksyä 
puheenjohtajan muutosehdotuksen.

 

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti, että Jyk-pykälä palautetaan uudelleen 
valmisteluun siten, että asia käsitellään maanantaina 31.8.2020 ja siten, että Jyk-
pykälästä irrotetaan Kyrölän liikuntahallikysymys omaksi pykäläksi, jonka hallitus  
lähettää valtuustoon saakka. 

Varsinaisen Jyk-pykälän esittelytekstiin perusteluiksi ja liitteeksi tulee 
kaupunginhallituksella olla käytettävissä:

nykyinen palveluverkkosuunnitelma,
oheismateriaaliksi asukasilloissa esitelty luonnosvaiheen uusi 
palveluverkkosuunnitelma,
väestöennuste,
tilamitoituksen periaatteet ja tilojen käytön periaatteet, neliöt/oppilas,
hintavertailut eri kokoisista liikuntasaleista katsomolla tai ilman
Järvenpään liikuntasalikapasitetti-laskelma
kuntalaispalaute asukasilloista ja kyselyistä.

Kaupunginhallitus, 31.08.2020, § 298

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Mäkelä
mikko.makela@jarvenpaa.fi
vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Liitteet
1 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu tilatehokkuus
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2 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu liikuntatilat
3 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu palveluverkko
4 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu budjetti, päätöksenteko ja aikataulu, 
päivitetty

Kaupunginhallitus, jatkokokous 28.8.2020 § 285, päätti palauttaa JYK-pykälän 
valmisteluun siten, että siitä irrotetaan Kyrölän liikuntahallikysymys omaksi asiakseen.  
Valmistelua on täydennetty kaupunginhallituksen toiveiden mukaisesti ja pykälän 
liitteenä on esitetty

nykyinen voimassa oleva palveluverkkosuunnitelma (kaupunginvaltuusto 
10.12.2018 § 103)
uuden luonnosvaiheessa olevan palveluverkkosuunnitelman esittelymateriaali 
ml. päivitetyt väestöennusteet ja palvelutarvearviot
tilamitoitustiedot
liikuntasalikapasitetti-laskelma sekä hintavertailut eri kokoisista liikuntasaleista.

Kaupunginhallitus hyväksyi 17.6.2020 § 241 JYKin hankkeen koon pienentämisen ja 
hankkeen toteuttamisen kahdessa vaiheessa. Toiseen vaiheeseen siirtyi 
toteutettavaksi Kansakoulunkadun koulun perusparannus. 

Kaupunginhallitukselle esitetään hankkeen toteuttamista VE2 mukaisesti, jolloin 
Kyrölän kouluun jää alkuopetus ja muutoin yksikkö muutetaan 
varhaiskasvatusyksiköksi, mikä mahdollistaa lähivuosina perusparannusta vaativasta 
Kyrölän päiväkodista luopumisen. Ratkaisu on voimassa olevan 
palveluverkkosuunnitelman (KV 10.12.2018 § 103) mukainen.

MM

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden VE2:n mukaisesti
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2 mukaisesti
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta.
Kyrölän liikuntahallikysymys tuodaan päätöksentekoon erikseen.

 

Käsittely

Vt palvelualuejohtajat Mikko Mäkelä ja Jari Lausvaara, projektipäällikkö Teemu 
Jaakkola, opetusjohtaja Arja Korhonen ja talousjohtaja Kirsi Rinne selostivat hanketta.

Kokoustauko 18.59 - 19.10.

Puheenjohtaja Helinä Perttu ehdotti Tomi Passin ja Ulla-Mari Karhun kannattamana 
pykälän lähettämistä uudelleen valmisteluun siltä osin, että JYKin liikuntasalien 
tilamitoitus- ja laatutasovaatimukset tarkennetaan suhteessa euromääriin.
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Kaupunginhallitus hyväksyi puheenjohtajan ehdotuksen kaupunginhallituksen 
yksimieliseksi päätökseksi.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti palauttaa asian uudelleen valmisteluun siltä 
osin, että JYK:n liikuntasalien liikuntasalien tilamitoitus- ja laatutasovaatimukset 
tarkennetaan suhteessa euromääriin.

 

Kaupunginhallitus, 07.09.2020, § 302

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Mäkelä
mikko.makela@jarvenpaa.fi
vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Liitteet
1 KH 7.9.2020 JYK hankemuutos - liikuntatilat
2 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu liikuntatilat
3 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu tilatehokkuus
4 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu palveluverkko
5 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu budjetti, päätöksenteko ja aikataulu, 
päivitetty

Valmistelijat: Jari Lausvaara, Mikko Mäkelä

Kaupunginhallitus 31.8.2020 § 298 päätti palauttaa asian valmisteluun siltä osin, että 
JYKin liikuntasalien tilamitoitus- ja laatutasovaatimukset tarkennetaan suhteessa 
euromääriin.

Kaupunginhallitukselle esitetään hankkeen toteuttamista VE2 mukaisesti, jolloin 
Kyrölän kouluun jää alkuopetus ja muutoin yksikkö muutetaan 
varhaiskasvatusyksiköksi, mikä mahdollistaa lähivuosina perusparannusta vaativasta 
Kyrölän päiväkodista luopumisen. JYKin valmistumisen jälkeen Kyrölän koulun 
vuosiluokat 3-5 siirtyvät JYKiin. Ratkaisu on voimassa olevan 
palveluverkkosuunnitelman (KV 10.12.2018 § 103) mukainen.

JYKin yhteyteen rakennettavan liikuntasalin laajuudeksi esitetään 1000 m2 laajuutta 
laatutason 3a mukaisesti. Esitetty vaihtoehto on liikunta- ja urheiluseurojen tarpeiden 
kannalta perusteltu ja se mahdollistaa useimpien palloilulajien harrastamisen. Lisäksi 
laatutasoon kuuluvat pukuhuonetilat ja katsomo mahdollistavat pienimuotoisten 
turnausten ja ottelutapahtumien järjestämisen. Myös koulun käytön kannalta esitetty 
salilaajuus ja laatutaso ovat riittävät, mikäli Kansakoulunkadun rakennuksen sali on 
myös käytössä. Muut toteuttamisvaihtoehdot ja vertailu vaihtoehtojen välillä on 
esitetty liitteessä.

Esitetyn vaihtoehdon investointikustannukset ovat euroa 7 320 000 euroa ja 
käyttökustannukset  387 000 euroa vuodessa.
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Kyrölän liikuntahalliin varatut määrärahat on tarkoituksenmukaista käyttää JYKin 
liikuntasalin toteuttamiseksi aiemmin suunniteltua laajempana edellä kuvatun 
vaihtoehdon mukaisesti.

MM

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden siten, että Kyrölän vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille 
varataan tilat JYKistä (VE2)
JYKin liikuntasali toteutetaan 1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa kohdissa 1 - 2 todetulla hankelaajuudella
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta.

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että Kyrölän liikuntasali 
poistetaan investointiohjelmasta.

 

 

Päätös
Kaupunginhallitus päätti hyväksyä muutetun päätösehdotuksen yksimielisesti. Päätös 
kuuluu seuraavasti:

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden siten, että Kyrölän vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille 
varataan tilat JYKistä (VE2)
JYKin liikuntasali toteutetaan 1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa kohdissa 1 - 2 todetulla hankelaajuudella
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta
Jyk-pykälästä irrotetaan Kyrölän liikuntahallikysymys omaksi pykäläksi, jonka  
hallitus lähettää valtuustoon saakka.

Hyvinvointilautakunta, 01.10.2020, § 34

Valmistelijat / lisätiedot:
Jari Lausvaara
jari.lausvaara@jarvenpaa.fi
vt palvelualuejohtaja / vapaa-aika- ja osaamispalvelujen johtaja

Liitteet
1 JYK Hankesuunnitelma 22.9.2020 ja liitteet 1-3,5_Hyvo 1.10.2020
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Oheismateriaali
1 Oheismateriaali_JYK HYVO hankesuunnitelmaesittely 1.10.2020

Valmistelijat: Teemu Jaakkola (Mestaritoiminta) ja Jari Lausvaara

JYK -hankkeen muuttunut laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava budjetti on 
hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 
Hyvinvointilautakunta on antanut lausunnon hankkeen vaikutuksista 19.8.2020 § 
20. Kaupunginhallitus on päättänyt 7.9.2020 hyväksyä JYK- hankelaajuuden siten, että 
Kyrölän vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille varataan tilat JYKistä (VE2) ja JYKin liikuntasali 
toteutetaan 1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a. Samassa yhteydessä KH 
päätti, että hankesuunnittelu voidaan aloittaa.

Hankesuunnitelman käsittely tapahtuu vaiheittain siten, että tavoiteaikataulun 
mukaan kaupunginhallitus käsittelee ja päättää hankesuunnitelman hyväksynnästä 
19.10.2020. Tätä ennen lautakunnilta pyydetään hankesuunnitelmasta lausunto 
palvelualueen tehtävän ja toimivallan puitteissa. Hankesuunnitelman tarkoituksena on 
kuvata hankkeen yleispiirteet, tarve ja tavoitteet, kustannukset sekä menettely. 
Nyt käsittelyssä oleva hankesuunnitelma keskittyy koko hankkeen esittelyyn ja 
hankkeen vaiheen I yksityiskohtaiseen kuvaukseen. Vaiheen II osalta laaditaan 
erillinen hankesuunnitelma, joka hyväksytään erikseen.

Hyvinvointilautakunnan tehtävän kannalta relevantit näkökulmat 
hankesuunnitelmaan ovat

liikuntatilojen laajuus, lajiolosuhteet ja laatutaso
tilojen ilta- ja viikonloppu käyttö vapaan sivistyksen, taiteen perusopetuksen ja 
seurojen toiminnassa, sekä
hankkeen ja Keskustan liikuntapuiston (Keskuskentän) yhteensovittaminen

Ehdotus
Esittelijä: Jari Lausvaara, vt palvelualuejohtaja / vapaa-aika- ja osaamispalvelujen 
johtaja

Hyvinvointilautakunta päättää hyväksyä osaltaan hankesuunnitelman I vaiheen.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Opetus- ja kasvatuslautakunta, 06.10.2020, § 37

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Mäkelä
mikko.makela@jarvenpaa.fi
vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Liitteet
1 JYK Hankesuunnitelma 22.9.2020 ja liitteet 1-3,5 opka 06102020
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Valmistelijat: Teemu Jaakkola (Mestaritoiminta) ja Mikko Mäkelä

YK -hankkeen muuttunut laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava budjetti on 
hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 
Hyvinvointilautakunta on antanut lausunnon hankkeen vaikutuksista 19.8.2020 § 
20. Kaupunginhallitus on päättänyt 7.9.2020 hyväksyä JYK- hankelaajuuden siten, että 
Kyrölän vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille varataan tilat JYKistä (VE2) ja JYKin liikuntasali 
toteutetaan 1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a. Samassa yhteydessä KH 
päätti, että hankesuunnittelu voidaan aloittaa.

Hankesuunnitelman käsittely tapahtuu vaiheittain siten, että tavoiteaikataulun 
mukaan kaupunginhallitus käsittelee ja päättää hankesuunnitelman hyväksynnästä 
19.10.2020. Tätä ennen lautakunnilta pyydetään hankesuunnitelmasta lausunto 
palvelualueen tehtävän ja toimivallan puitteissa. Hankesuunnitelman tarkoituksena on 
kuvata hankkeen yleispiirteet, tarve ja tavoitteet, kustannukset sekä menettely. 
Nyt käsittelyssä oleva hankesuunnitelma keskittyy koko hankkeen esittelyyn ja 
hankkeen vaiheen I yksityiskohtaiseen kuvaukseen. Vaiheen II osalta laaditaan 
erillinen hankesuunnitelma, joka hyväksytään erikseen.

Opetus- ja kasvatuslautakunnan tehtävän kannalta relevantit näkökulmat 
hankesuunnitelmaan ovat hankkeen pedagogiset ja palveluverkkoon liittyvät 
lähtökohdat.

Ehdotus
Esittelijä: Mikko Mäkelä, vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Opetus- ja kasvatuslautakunta päättää hyväksyä osaltaan hankesuunnitelman I 
vaiheen.

Käsittely

Teemu Jaakkola saapui 17:43

vt. palvelualuejohtaja Mikko Mäkelä, projektipäällikkö Teemu Jaakkola 
(Mestaritoiminta Oy) ja opetusjohtaja Arja Korhonen esittelivät asiaa.

Käsittelyn kuluessa Jenni Marttinen teki Ari Alapartasen ja Emmi Mäkisen 
kannattamana seuraavan toimenpidealoitteen (ent. toivomusponsi): ”Esitän, että 
lautakunta hyväksyy päätösesityksen seuraavilla huomioilla: henkilöstö otetaan 
mukaan niin Jykin uudisrakennuksen kuin Jyk-hankkeen tilaratkaisujen ja 
opetusjärjestelyjen suunnitteluun.”

Ari Alapartanen ehdotti, että toimenpidealoitteeseen lisättäisiin henkilöstön lisäksi 
myös muut käyttäjäryhmät.

Ossi Vähäsarja poistui 18.16

Puheenjohtaja tiedusteli lautakunnalta, voidaanko päätökseen yksimielisesti hyväksyä 
liitettäväksi seuraava toimenpidealoite: ”Henkilöstö ja käyttäjäryhmät otetaan mukaan 
niin Jykin uudisrakennuksen kuin Jyk-hankkeen tilaratkaisujen ja opetusjärjestelyjen 
suunnitteluun.” Lautakunta totesi, että toimenpidealoite voidaan hyväksyä 
yksimielisesti liitettäväksi päätökseen. 
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Venla Lehtosalo poistui 18:32

Kokoustauko 18.37-18.47.

Teemu Jaakkola poistui 18:38.

Akseli Östberg poistui 18:45.

 

Päätös
Hyväksyttiin esittelijän päätösehdotuksen mukaisesti. 

Päätettiin lisäksi yksimielisesti hyväksyä päätöksen seuraava ponsi:

”Henkilöstö ja käyttäjäryhmät otetaan mukaan niin Jykin uudisrakennuksen kuin Jyk-
hankkeen tilaratkaisujen ja opetusjärjestelyjen suunnitteluun.”

 

 

Kaupunginhallitus, 12.10.2020, § 328

Valmistelija / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 KH 12.10. / JYK Hankesuunnitelma 22.9.2020, tarkennettu 6.10.2020 v2 ja liitteet 1-3,5

Valmistelijat: Kirsi Rinne, Mikko Mäkelä, Teemu Jaakkola (Mestaritoiminta)

JYK -hankkeen muuttunut laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava budjetti on 
hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 
Kaupunginhallitus päätti 7.9.2020 hyväksyä JYK- hankelaajuuden siten, että Kyrölän 
vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille varataan tilat JYKistä (VE2) ja JYKin liikuntasali toteutetaan 
1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a. Samassa yhteydessä KH päätti, että 
hankesuunnittelu voidaan aloittaa.

Hankesuunnitelman tarkoituksena on kuvata hankkeen yleispiirteet, tarve ja 
tavoitteet, kustannukset sekä menettely. Nyt käsittelyssä oleva hankesuunnitelma 
keskittyy koko hankkeen esittelyyn ja hankkeen vaiheen I yksityiskohtaiseen 
kuvaukseen. Vaiheen II osalta laaditaan erillinen hankesuunnitelma, joka hyväksytään 
erikseen.

Hankkeen ensimmäisen vaiheen kustannusarvio on 22 820 000 €, jossa on huomioitu 
myös vuosina 2019 – 2020 toteutuneet hankevalmistelukustannukset. Toisen vaiheen 
kustannusarvio on 15 300 000 €. Hankkeen kokonaiskustannukset ovat 38 120 000 €.
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1.  

2.  

3.  
4.  
5.  

6.  

Hankkeen ensimmäisen vaiheen suunnittelu käynnistyy marraskuussa 2020 ja 
rakentaminen alkaa aikataulun mukaisesti loppukesästä 2021. Ensimmäinen vaihe 
valmistuu alkuvuodesta 2023.

Toisen vaihen toteuttaminen alkaa talvella 2023 / 2024 ja toiminta voidaan käynnistää 
tammikuussa 2026.

Hanke on kaupunginvaltuuston hyväksymän palveluverkkosuunnitelman (KV 
10.12.2018, § 103) mukainen. Kaupunginhallitus seuraa hankkeen etenemistä 
iltakouluasiana.

MM

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä liitteenä olevan 1. vaiheen hankesuunnitelman ja siihen sisältyvät 
hankkeen lähtökohdat
hyväksyä hankkeen kustannusarvion seuraavasti:

1. Vaihe 22 820 000 € (1. vaiheen kustannuksissa on huomioitu 
vuosien 2019 – 2020 toteutuneet hankevalmistelukustannukset)
2. Vaihe  15 300 000 €
Yhteensä 38 120 000 €

että hankkeen jatkosuunnittelu- ja toteutusvaihe voidaan aloittaa
että hanke toteutetaan projektinjohtomallilla
antaa Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella sekä päättää suunnittelu- 
ja toteutusvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa 
koskevat sopimukset kaupungin puolesta edellä hyväksytyssä budjetissa
valtuuttaa talousjohtajan opetuksen ja kasvatuksen palvelualuejohtajaa 
kuultuaan hyväksymään ehdotus- ja yleissuunnitelmien suunnitelmaratkaisut 
kustannuslaskelmineen.

Käsittely

Käsiteltiin pykälä pykälän 335 käsittelyn jälkeen.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Mestaritoiminta Oy
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Kaupunginhallitus, § 106,07.04.2020
Kaupunginhallitus, § 170,04.05.2020
Kaupunginhallitus, § 219,01.06.2020
Kaupunginvaltuusto, § 38,15.06.2020
Talousjaosto, § 14,09.09.2020
Talousjaosto, § 13,09.09.2020
Kaupunginhallitus, § 329, 12.10.2020

§ 329
Talouden ja toiminnan seuranta 2020: Johdon raportti 2

JARDno-2020-887

Kaupunginhallitus, 07.04.2020, § 106

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 KK-raportti 2_2020
2 Keusote Jäsenkuntaraportointi 1-2/2020

Kaupunginvaltuusto hyväksyi vuoden 2020 talousarvion kokouksessaan 11.11.2019 § 
81. 

Talousarvion taloudellisten ja toiminnallisten tavoitteiden toteutumisesta 
raportoidaan kaupunginhallitukselle ja valtuustolle kolmannesvuosittain, minkä lisäksi 
taloudesta raportoidaan kuukausittain talousjaostolle. Koronan aiheuttamasta 
poikkeustilanteesta johtuen myös kuukausiraportointi tuodaan kaupunginhallitukselle 
tiedoksi. 

Talousarvion toteuma 2/2020

Helmikuun toteuma on laskutusten, sisäisten erien ja muistioilla kirjattavien 
siirtojen osalta puutteellinen. Esimerkiksi Järvenpään vesi laskuttaa asiakkaitaan 
neljännesvuosittain, ja varhaiskasvatuksen helmikuun laskutukset eivät näyt 
kaudella. Toteumat eivät siis ole täysin ajantasaiset tässä vaiheessa vuotta.

Kaupungin tammi-helmikuun toimintakatteen alijäämä on -34,5 Me, mikä alittaa 
kuukausille tasan jaetun talousarvion 3 Me. Keusoten laskutus on talousarvion 
pohjalta lasketun kuukausierän mukainen ts. se ei kuvaa todellista Keusoten 
menokehitystä. Pykälän liitteenä on Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymän 
jäsenkuntaraportti helmikuulta.    

Verotulot ja valtionosuudet ovat toteutuneet alkuvuodesta lähelle odotetun 
mukaisina, samoin rahoitus-tuotot ja kulut. Kumulatiivinen verotulokertymä 
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1.  
2.  

helmikuulta on kuitenkin lähes 6 % viimevuotista matalampi. Verotulojen arviointi 
viime vuoden poikkeukselliseen kertymään pohjaten on ongelmallista, eikä sen 
pohjalta voi tehdä pitkälle vietyjä johtopäätöksiä.  

Vuosikate oli helmikuun lopussa 5,4 Me eli 3,1 Me kuukausille tasan jaettua 
talousarviota parempi. Myös poistot ja arvonalentumiset ovat toteutuneet lähelle 
budjetoitua.

Tilikauden yli-/alijäämä on tammi-helmikuulta toteutunut 2,1 Me ylijäämäisenä. 

Investoinnit ajoittuvat tyypillisesti kesäkauteen. Tammi-helmikuussa investointeja on 
kirjattu yhteensä 1,9 miljoonaa euroa.   

Poikkeusolojen huomioiminen

Helmikuun toteumatilanteessa koronavirusepidemian vaikutukset ei vielä näy 
kaupungin talousluvuissa, eikä niitä ole pääosin huomioitu ennusteessa.

Poikkeusolot tulevat vaikuttamaan oleellisesti kaupungin verotuloihin lomautusten 
ja irtisanomisten lisääntyessä ja yritysten toimeliaisuuden pudotessa radikaalisti. 
Pudotus näkyy sekä kunnallisveron että yhteisöveron tuotoissa. Toimintojen 
sulkeminen ja asiakasvolyymien väheneminen laskee kaupungin saamia myynti- ja 
maksutuottoja, ja yritysten ja yhdistysten toimintaedellytysten mahdollistamiseksi 
vaaditut vuokrahelpotukset vähentävät vuokratuloja. Samanaikaisesti poikkeusoloissa 
erityisesti sosiaali- ja terveysmenot kasvavat.

Valtio on luvannut kunnille kompensaatiota tulomenetyksiin ja kululisäyksiin, mutta 
tukipaketista ei vielä ole tarkempaa tietoa. Tarkempi selvitys Koronan vaikutuksista 
kaupungin talouteen valmistellaan valtion linjausten selkeydyttyä. 

KR

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus

päättää hyväksyä liitteen mukaisen talouden toteumaraportin helmikuulta 2020.
merkitsee tiedoksi Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymän jäsenkuntaraportin 2
/2020.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Kaupunginhallitus, 04.05.2020, § 170

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja
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Liitteet
1 KK-raportti 3_2020

Kaupunginvaltuusto hyväksyi vuoden 2020 talousarvion kokouksessaan 11.11.2019 § 
81. 

Talousarvion taloudellisten ja toiminnallisten tavoitteiden toteutumisesta 
raportoidaan kaupunginhallitukselle ja valtuustolle kolmannesvuosittain, minkä lisäksi 
taloudesta raportoidaan kuukausittain talousjaostolle. Koronan aiheuttamasta 
poikkeustilanteesta johtuen myös kuukausiraportointi tuodaan kaupunginhallitukselle 
tiedoksi. Kuukausiraporttiin on lisätty HR-osio, johon on koottu olennaisia tietoja 
kaupungin henkilöstöstä. 

Poikkeusoloista johtuen vuoden 2020 talousarvioon ja vuosien 2021-2023 
suunnitelmavuosiin kohdistuu merkittäviä muutostarpeita, jotka tuodaan hallituksen 
ja valtuuston käsittelyyn myöhemmin. 

Käyttötalous

Toimintakatteen alijäämän arvioidaan ylittävän talousarvion noin 13,6 Me. 

Konsernipalvelujen ja tilaomistuksen toimintakatteiden arvoidaan toteutuvan 
talousarvion mukaisesti.

Sotepalvelujen toimintakatteen arvioidaan ylittyvän 11,4 Me. Ennusteen lähtökohtana 
on vuoden 2019 toteutunut Keusote-laskutus, jonka lisäksi on huomioitu Keusoten ja 
HUSin alustavien laskelmien mukaiset lisäkustannukset koronasta. Keusoten oma 
kuukausiraportti ei vielä ole valmistunut ja HUSista saadaan ensimmäiset ennusteet 
15.5., minkä jälkeen ennustetta voidaan tarkentaa.  

Kaupunkikehityksen toimintakatteen arvioidaan toteutuvan lähes 0,14 Me budjetoitua 
heikompana. Toimintatuotot alittuvat 0,3 Me johtuen pääosin rakennusvalvonnan 
lupien, pysäköintivirhemaksujen ja yhdyskuntasuunnittelun tuottojen menetyksien 
takia. Toimintakulujen arvioidaan alittuvan n. 0,16 Me johtuen pääosin 
henkilöstösäästöistä. 

Opetus ja kasvatuksen palvelualueen toimintakatteen ennustetaan toteutuvan n. 
1,2 Me talousarviota heikompana, kun Korona-tilanteen vuoksi päivähoitomaksu- ja  
muita maksutuottoja kertyy vähemmän ja yksityisen hoidon palvelusetelit lisäävät 
avustusmenoja.

Hyvinvoinnin palvelualueen toimintakatteen ennustetaan toteutuvan n. 0,89 
Me talousarviota heikompana johtuen toimintojen sulun aiheuttamasta tuottojen 
menetyksistä.

Veden toimintakatteen ennustetaan toteutuvan talousarvion mukaisesti.

Käyttöomaisuuden nettomyyntivoittojen arvioidaan toteutuvan talousarvion 
mukaisesti.

Verorahoitus
Verotuloennuste on heikentynyt oleellisesti alkuperäisen talousarvion laadinta-
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ajankohdasta. Koronan vaikutukset Suomen talouteen ovat merkittävät. Kuntaliitto on 
valmistellut ensimmäisen lyhyeen talouden sakkaamiseen perustuvan kuntakohtaisen 
veroennusteensa, jotka tarkentuvat kevään aikana. Kaupungin omissa laskelmissa 
Koronan vaikutuksen verotuloihin arvioidaan olevan pitempiaikainen ja johtavan 15,4 
Me pudotukseen kunnallisveroissa, 1,5 Me pudotukseen yhteisöverotuloissa ja 0,65 
Me pudotukseen kiinteistöverotuloissa. Yhteensä verotuloennuste on 17,6 Me 
talousarviota heikompi.

Valtionosuuksien arvioidaan toteutuvan 11 Me talousarviota suurempina valtion 
veromenetysten kompensaatioiden ansiosta. Kompensaation jakoperusteista ei 
toistaiseksi ole olemassa päätöksiä, kuten ei myöskään summan lopullisesta 
suuruudesta. Väestö- ja verotulojen maksuosuuksien mukaisesti laskettuna Järvenpää 
saisi tämänhetkisestä kompensaatiosummasta noin 6,6 Me veromenetysten 
kompensaatioina ja 4,4 Me verojen tilitysrytmin kompensaationa. Tilitysrytmin 
kompensaatio vähennetään vuoden 2021 valtionosuuksia.

Rahoitusmenot ja-tulot
Ennusteessa rahoitusmenojen ja tulojen on oletettu toteutuvan talousarvion 
mukaisesti. Lainarahoituksen hinta on Koronan vaikutuksesta kuitenkin noussut, 
mistä johtuen erään sisältyy ylitysriski. 

Vuosikate
Vuosikatteen arvioidaan toteutuvan edellä mainituista johtuen noin 
20,2 Me talousarviota huonompana, jolloin vuosikate jäisi 6,6 miljoonaa euroa  
alijäämäiseksi vuonna 2020.

Poistot ja arvonalentumiset
Poistojen arvioidaan toteutuvan talousarvion mukaisesti.

Tilikauden yli/alijäämä
Edellä mainituista seikoista johtuen tilikauden yli/alijäämä toteutunee noin 20,2 Me  
talousarviota heikompana ollen 27,1 Me alijäämäinen.

Investoinnit

Investointien ennustetaan toteutuvan kokonaisuudessaan talousarvion mukaisesti. 
Osakkeisiin merkityt Perhelän kaupat siirtynevät vuosille 2021-2022, mutta muutosta 
ei ole vielä huomioitu laskelmissa. 

Lainamäärä
Tilinpäätösennusteen mukaan lainamäärä vuoden lopussa on noin 262,2 Me, mikä 
tarkoittaa 5 939 euroa/asukas. Uutta lainaa otetaan vuoden aikana 70,3 Me.

KR

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää hyväksyä liitteen mukaisen talouden toteumaraportin 
maaliskuulta 2020.
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Käsittely

Tauko 17.21 - 17.28.

Talousjohtaja Kirsi Rinne selosti asiaa.

Päätös
Päätös

Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Kaupunginhallitus, 01.06.2020, § 219

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 JoRa 1/2020 - liitteineen
2 Liikkumavaratoimenpiteiden seuranta 4/2020
3 Keusote osavuosikatsaus 1-3_2020
4 Keusote jäsenkuntaraportointi 1-4/2020

Kaupunginvaltuusto hyväksyi vuoden 2020 talousarvion kokouksessaan 11.11.2019 § 
81. Talousarvion taloudellisten ja toiminnallisten tavoitteiden toteutumisesta 
raportoidaan kaupunginhallitukselle ja valtuustolle kolmannesvuosittain, minkä lisäksi 
taloudesta raportoidaan kuukausittain talousjaostolle.  

Poikkeusoloista johtuen vuoden 2020 talousarvioon ja vuosien 2021-2023 
suunnitelmavuosiin kohdistuu merkittäviä muutostarpeita, jotka tuodaan hallituksen 
ja valtuuston käsittelyyn elokuussa. Ennustetta laadittaessa on huomioitu käytyjen yt-
neuvottelujen tulos ja vaikutukset vuoden 2020 menoihin. 

Käyttötalous

Toimintakatteen alijäämän arvioidaan ylittävän talousarvion noin 10,1 Me. 

Koronan seurauksena palvelualueiden tulo-odotukset ovat pudonneet. Osittain 
tulomenetyksiä pystytään kompensoimaan vähentyvillä kuluilla, jotka ovat syntyneet 
kaupungin toimipisteiden suluista kevään ja kesän aikana. Säästöjen osalta summia 
ole huomioitu täysimääräisesti kaikkien palvelualueiden ennusteissa. 
Tulosennusteessa on huomioitu yt-neuvottelutuloksen mukainen reilun 3 miljoonan 
euron karsinta henkilöstökuluissa, minkä seurauksena oman toiminnan toimintakate 
toteutuu 1,3 Me talousarvio parempana.

Sotepalvelujen toimintakatteen arvioidaan ylittävän talousarvion 11,4 Me. Ennusteen 
lähtökohtana on vuoden 2019 toteutunut Keusote-laskutus, jonka lisäksi on huomioitu 
Keusoten ja HUSin alustavien laskelmien mukaiset lisäkustannukset koronasta. 
Ennuste on Keusoten omaa ennustetta varovaisempi. Keusoten laskutus on 
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talousarvion pohjalta lasketun kuukausierän mukainen ts. se ei kuvaa todellista 
Keusoten menokehitystä. Pykälän liitteenä on Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymän 
osavuosikatsaus ensimmäiseltä kvartaalilta sekä jäsenkuntaraportti huhtikuulta 2020. 

Käyttöomaisuuden nettomyyntivoittojen arvioidaan toteutuvan lähes talousarvion 
mukaisesti. Perhelän kauppojen toteutuminen vasta vuonna 2021 pienentää 
myyntivoitto-odotetta, mutta asunto-osakkeiden myynnillä saadaan katettua syntyvää 
vajetta.

Verorahoitus
Verotuloennuste on heikentynyt oleellisesti alkuperäisen talousarvion laadinta-
ajankohdasta. Koronan vaikutukset Suomen talouteen ovat merkittävät. 
Verotuloennusteen mukaan koronan aiheuttaman taloustaantuman seurauksena 
kunnallisverotulot jäävät 15,8 Me talousarviotasosta, yhteisöverotulot 2,1 Me ja 
kiinteistöverotulot yrityksille myönnetyistä verojen maksulykkäyksistä johtuen 0,6 Me 
talousarviosta. Yhteensä verotuloennuste on 18,4 Me talousarviota heikompi.

Valtionosuuksien arvioidaan toteutuvan 10,3 Me talousarviota suurempina valtion 
veromenetysten kompensaatioiden ansiosta. Kompensaatioiden jakoperusteista ei 
toistaiseksi ole olemassa päätöksiä, kuten ei myöskään summan lopullisesta 
suuruudesta. Maan hallitus käsittelee seuraavaa lisätalousarviotaan kesäkuun alussa, 
mutta voi olla, että lopulliset kompensaatiopäätökset saadaan vasta elokuussa. 
Järvenpään suhteellisen väestöosuuden ja verotulojen maksuosuuden pohjalta 
laskettuna Järvenpää saisi alustavasti ilmoitetusta tukisummasta peruspalvelujen 
valtionosuuslisäyksinä ja yhteisöveron jako-osuuden kompensaationa noin 6,3 Me ja 
verojen tilitysrytmin kompensaationa 3,9 Me. Tilitysrytmin kompensaatio korkoineen 
vähennetään vuoden 2021 valtionosuuksista.

Rahoitusmenot ja-tulot
Ennusteessa rahoitusmenojen ja tulojen on oletettu toteutuvan talousarvion 
mukaisesti. Lainarahoituksen hinta on Koronan vaikutuksesta kuitenkin noussut, 
mistä johtuen erään sisältyy ylitysriski. 

Vuosikate
Vuosikatteen arvioidaan toteutuvan edellä mainituista johtuen noin 
18,2 Me talousarviota huonompana, jolloin vuosikate jäisi 4,6 miljoonaa euroa 
alijäämäiseksi vuonna 2020.

Poistot ja arvonalentumiset
Poistot ja arvonalennukset ylittävät talousarvion 1 Me kaupungintalon alaskirjauksen 
vuoksi.

Tilikauden yli/alijäämä
Edellä mainituista seikoista johtuen tilikauden yli/alijäämä toteutunee noin 19,2 Me 
talousarviota heikompana ollen 26,1 Me alijäämäinen. Ennusteen toteutuessa 
kaupungin taseen kumulatiivinen alijäämä painuu tilikauden lopussa 16,4 Me 
negatiiviseksi.

Investoinnit
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Investointiohjelman ennustetaan toteutuvan 9,8 Me talosuarviota pienempänä. 
Olennaisimmin investointipottia pienentää JYK-Juhola hanke, joka on talousarviossa 
huomioitu 63 miljoonan euron hankkeena. Investointien toteumaa arvioitaessa 
hankkeesta on arvioitu jäävän käyttämättä kuluvan vuoden määrärahasta 17 
miljoonaa euroa, kun hankkeen eteneminen odottaa palvelutarve- ja 
tilakapasiteettitarkastelujen pohjalta investointiohjelmaan ja 
palveluverkkosuunnitelmaan tehtäviä tarkiennuksia.

Kaupunkitekniikan rakentamisohjelman arvioidaan alittuvan 2,6 Me hankkeiden 
siirtyessä osin vuoden 2021 puolelle ja Vanhankylänniemen kirsikkapuistohankkeen 
keskeydyttyä.

Investointituloja pienentää Perhelän hankkeen kauppojen siirtyminen tuleville 
vuosille. Aikataulumuutos pienentää investointituloa Koy Järvenpään Liiketalon 
tasearvoa vastaavasti 9,75 miljoonalla eurolla.

Muilta osin investointien arvioidaan toteutuvan talousarvion mukaisesti.

Lainamäärä

Vuosikatteen jäädessä myös kuluvana vuonna negatiiviseksi investoinnit joudutaan 
rahoittamaan täysimääräisesti lisälainalla. Uutta lainaa otetaan vuoden aikana 58,8 
Me ja velkamäärä nousee 250,6 miljoonaan euroon, mikä tarkoittaa 5 636 euroa
/asukas.

Konserniyhteistöjen tilanne

Olennaisimpien tytäryhtiöiden talousarviotavoitteiden toteumista ja yhtiöiden tilaa 
seurataan johdon raportissa. Tytäryhtiöiden toimittamat selvitykset alkuvuoden 
toiminnasta ja on esitetty johdon raportin liitteenä. Kuntayhtymien ja muiden 
kaupungin osin omistamien yhteisöjen toiminnassa tapahtuvista poikkeamista ja 
muista yhteisöihin liittyvistä, oleellisista, kaupungin toimintaan vaikuttavista tekijöistä 
on raportoitu seurannasta ja ohjauksesta vastaavan sitovuustason raportissa.

Raportointikauden toiminta oli tytäryhtiöissä pääosin tavoitteiden mukaista. 
Poikkeusoloilla arvioidaan olevan suhteellisen vähän vaikutusta koy Järvenpään 
Terveystalon, Järvenpään Pysäköinti Oyn ja Järvenpään Mestariasunnot 
Oyn toimintaan. Mestariasunnoissa vuokralaisten maksukyvyn heikentyminen 
näkynee vuokratappioiden lisääntymisenä, mutta sillä ei ole vaikutusta yhtiön 
tulokseen. 

Mestaritoiminta Oy:n ja erityisesti Järvenpään ateria- ja siivouspalveluyhtiö Jatsi Oy:n 
toiminnassa pandemian aiheuttamat haasteet näkyvät selvästi. Mestaritoiminnan 
tulos pysyy vuokratulomenetyksistä huolimatta selvästi positiivisena, mutta Jatsin 
tuloksen arvioidaan jäävät negatiiviseksi lomautuksista huolimatta, ellei kaupungin 
kanssa sovita laskutushintojen korotuksesta.

Riskienhallintatoimenpiteiden toteutuminen 

Talousarvion valmistelun yhteydessä on analysoitu toimintaympäristön muutoksia ja 
tunnistettu tavoitteita uhkaavat riskit, arvioitu  niiden vaikutukset ja 
laadittu toiminpidesuunnitelmat riskien hallitsemiseksi. Palvelualueet raportoivat 
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1.  

2.  

3.  

4.  

riskienhallintatoimenpiteiden toteutumisesta kaupungin johtoryhmälle ja omalle 
poliittiselle päätöksentekoelimelle osavuosikatsausten ja toimintakertomuksen 
yhteydessä. Toiminnassa ilmenneiden uusien riskien ja epävarmuuksien osalta arvio 
on sisällytetty johdon raporttiin sitovuustasojen olennaisiin tapahtumiin. Kooste 
palvelualueiden riskienhallintatoimenpiteiden tilanteesta on esitetty johdon raportin 
liitteenä. 

Taloudellisten riskien osalta sotepalvelujen kulukehitykseen liittyvä riski realisoitui jo 
ennen talousohjelmakauden alkua. Toimenpiteitä kulukehityksen taittamiseksi tulee 
tarkentaa entisestään.

Liikkumavaratoimenpiteiden toteutuminen ja ennuste 2020

Johdon raportin yhteydessä on erikseen arvioitu vuosien 2020-2023 talousohjelmaan 
sisällytettyjen liikkumavaratoimenpiteiden toteutumista ja etenemistä suunnitelman 
mukaisesti. Palvelualueiden arviot on esitetty pykälän liitteenä. 

KR

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee tiedoksi liitteenä olevan johdon 
raportin ajalta 1.1.-30.4.2020.
merkitä tiedoksi johdon raporttin liitetyt selvitykset tytäryhtiöiden 
toiminnasta sekä riskien hallintatoimenpiteiden toteutumisesta ajalta 1.1.
-30.4.2020.
merkitsee tiedoksi liikkumavaratoimenpiteiden toteumatilanteen ja -ennusteen 
30.4.2020 tilanteessa. 
merkitsee tiedoksi Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymän osavuosikatsauksen aj 
alta 1.1.-31.3.2020 ja jäsenkuntaraportin 1.1.-30.4.2020

Käsittely

Talousjohtaja Kirsi Rinne selosti asiaa. 

Willem van Schevikhoven poistui kello 17.32.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 

Kaupunginvaltuusto, 15.06.2020, § 38

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
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1 JoRa 1/2020 - liitteineen

    

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto pättää merkititä tiedoksi liitteenä olevan johdon raportin ajalta 
1.1.-30.4.2020.

 

Käsittely

Lassi Markkanen poistui tämän asian käsittelyn aikana 21.48. Paavo Peltosaari palasi 
kokoukseen 21.48.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Talousjaosto, 09.09.2020, § 14

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 KK raportti 7_2020

Kaupunginvaltuusto hyväksyi vuoden 2020 talousarvion kokouksessaan 11.11.2019 § 
81. Talousarvion taloudellisten ja toiminnallisten tavoitteiden toteutumisesta 
raportoidaan kaupunginhallitukselle ja valtuustolle kolmannesvuosittain, minkä lisäksi 
taloudesta raportoidaan kuukausittain talousjaostolle.  

Poikkeusoloista johtuen vuoden 2020 talousarvioon ja vuosien 2021-2023 
suunnitelmavuosiin kohdistuu merkittäviä muutostarpeita, jotka on valtuuston 
käsittelyssä syyskuun alussa. Ennustetta laadittaessa on huomioitu käytyjen yt-
neuvottelujen tulos ja vaikutukset vuoden 2020 menoihin. Esitettyjä 
talousarviomuutoksia ei ole huomioitu vertailun pohjana käytetyssä 
talousarvioluvussa.

Käyttötalous

Toimintakatteen alijäämän arvioidaan ylittävän talousarvion noin 7,5 Me.  

Koronan seurauksena palvelualueiden tulo-odotukset ovat pudonneet. Osittain 
tulomenetyksiä pystytään kompensoimaan vähentyvillä kuluilla, jotka ovat syntyneet 
kaupungin toimipisteiden suluista kevään ja kesän aikana ja saaduilla valtionavuilla. 
Muutoksia ei ole huomioitu täysimääräisesti palvelualueiden ennusteissa. Tarkemmat 
selvitykset koronan toteutuneista vaikutuksista ja arviot tulevista vaikutuksista 
tehdään johdon raportti 2:n aikataulussa. Tulosennusteessa on huomioitu yt-
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neuvottelutuloksen mukainen reilun 3 miljoonan euron karsinta henkilöstökuluissa, 
minkä seurauksena oman toiminnan toimintakate toteutuu 1,4 Me talousarviota 
parempana.

Sotepalvelujen toimintakatteen arvioidaan ylittävän talousarvion 8,8 Me. Ennusteessa 
on huomioitu Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymän (Keusote) kesäkuun 
osavuosikatsauksen mukainen toteumaennuste, joka oman toiminnan osalta ylittää 
7,1 Me kaupungin talousarviovarauksen. Erikoissairaanhoidon osalta toteumaennuste 
alittaa tällä hetkellä kaupungin talousarviovarauksen 1,6 Me. Sotepalvelujen 
ennusteeseen on lisätty Keusoten oman ennusteen lisäksi riskivaraa kompensoimaan 
Keusoten omasta ennusteesta puuttuva arvio syksylle 
kohdentuvista koronakustannuksia mm. testauksesta, erikoissairaanhoidon kalliin 
hoidon tasausta tai mahdollista sairaanhoitopiirin alijäämän kattamista. Mikäli 
koronan Keusotelle aiheuttamat kustannukset ja tulomenetykset nousevat 
kuntayhtymässä arvioidun mukaisesti jopa 25 miljoonaan euroon kuntayhtymätasolla, 
tarkoittaisi se Järvenpäässä noin 4,3 miljoonan euron lisäkustannusta jo toteutuneen 
noin 1,2 miljoonan euron koronakustannusten lisäksi. HUSin alijäämäarvio kuluvalle 
vuodelle on 160,8 miljoonaa euroa, josta Järvenpään kuntaosuus olisi noin 4,3  
Me. Vaikka HUSin alijäämää ei lisälaskutettaisi kunnilta, näkyy 
alijäämä kaupunkikonsernin tuloksessa. Raportoidussa kuukausitoteumassa Keusoten 
laskutus on talousarvion pohjalta lasketun kuukausierän mukainen, koska 
tasauslaskuja ei ole vuoden aikana lähetetty kuntiin. Keusoten omat toteumaraportit 
on esitetty erillisen Keusote-katsaus pykälän liitteenä. 

Käyttöomaisuuden nettomyyntivoittojen arvioidaan toteutuvan lähes talousarvion 
mukaisesti. Perhelän kauppojen toteutuminen vasta vuonna 2021 pienentää 
myyntivoitto-odotetta, mutta asunto-osakkeiden myynnillä ja muut tonttikaupat lähes 
kattavat syntyvän vajeen. 

Verorahoitus
Verotuloennuste on heikentynyt oleellisesti alkuperäisen talousarvion laadinta-
ajankohdasta. Koronan vaikutukset Suomen talouteen ovat merkittävät. 
Verotuloennusteen mukaan koronan aiheuttaman taloustaantuman seurauksena 
kunnallisverotulot jäävät 11,6 Me talousarviotasosta, yhteisöverotulot 0,6 Me ja 
kiinteistöverotulot yrityksille myönnetyistä verojen maksulykkäyksistä johtuen 0,5 Me 
talousarviosta. Yhteensä verotuloennuste on 12,7 Me talousarviota heikompi. Ennuste  
pohjautuu Kuntaliiton kesäkuussa julkaisemaan veroennustekehikkoon, jonka 
oletusten mukaisesti Suomen BKT supistuu kuluvana vuonna 6 % ja kasvaa vuonna 
2021. Koronan odotetaan hiipuva hiljalleen pois ilman toista aaltoa. Tämänhetkisen 
tautitilanteen perusteella ennuste saattaa olla liian optimistinen. 

Valtio on kuntien tulomenetyksiä ja menolisäyksiä kompensoidakseen hyväksynyt 
toimenpidekokonaisuuden, joka lisää kuntien valtionosuuksia ja tasoittaa 
yhteisöverotulojen pudotusta. Kaupunginhallitus käsitteli tehdyt peruspalvelujen 
valtionosuutta ja koronakompensaatiota 
koskevan valtionosuuksien muutospäätöksen sekä veromenetysten 
kompensaatiopäätöksen kokouksessaan 16.8.2020. Yhteensä valtionosuuksien 
ennustetaan ylittyvän 11,0 Me. Korotuksista 6,1 miljoonaa euroa on 
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koronakompensaatioita. 4,5 Me verotilitysryhmin kompensaatiota, joka peritään 
kunnilta korkoineen takaisin vuonna 2021. Lisäksi ennuste sisältää 0,3 miljoonaa 
euroa muita muutoksia valtion peruspalveluiden valtionosuuksiin ja 0,1 miljoonaa 
euroa muita talousarvion hyväksymisen jälkeen tehtyjä valtionosuuksien tarkistuksia.  

Rahoitusmenot ja-tulot
Ennusteessa rahoitusmenojen on oletettu ylittävän talousarvion 100 te, sillä 
lainarahoituksen hinta on noussut koronan vaikutuksesta.

Vuosikate
Vuosikatteen arvioidaan toteutuvan edellä mainituista johtuen noin 
9,2 Me talousarviota huonompana, jolloin vuosikate jäisi 4,4 miljoonaa euroa 
ylijäämäiseksi vuonna 2020.

Poistot ja arvonalentumiset
Poistot ja arvonalennukset ylittävät talousarvion 0,5 Me pääosin kaupungintalon 
alaskirjauksen vuoksi.

Tilikauden yli/alijäämä
Edellä mainituista seikoista johtuen tilikauden yli/alijäämä toteutunee noin 9,7 Me 
talousarviota heikompana ollen 16,7 Me alijäämäinen. Ennusteen toteutuessa 
kaupungin taseen kumulatiivinen alijäämä painuu tilikauden lopussa 7 Me 
negatiiviseksi.

Investoinnit

Investointien ennustetaan toteutuvan 19 Me talousarviota pienempänä. 
Olennaisimmin investointipottia pienentää JYK-Juhola hanke, joka on talousarviossa 
huomioitu 63 miljoonan euron hankkeena. Investointien toteumaa arvioitaessa 
hankkeesta on arvioitu jäävän käyttämättä kuluvan vuoden määrärahasta 17 
miljoonaa euroa. 

Kaupunkitekniikan rakentamisohjelman arvioidaan alittuvan 2,6 Me hankkeiden 
siirtyessä osin vuoden 2021 puolelle ja Vanhankylänniemen kirsikkapuistohankkeen 
keskeydyttyä. 

Investointituloja pienentää Perhelän hankkeen kauppojen siirtyminen tuleville 
vuosille. Aikataulumuutos pienentää investointituloa Koy Järvenpään Liiketalon 
tasearvoa vastaavasti 9,75 miljoonalla eurolla ja lisäpääomitus lisää menoja 235 te.

Muilta osin investointien arvioidaan toteutuvan talousarvion mukaisesti.

Lainamäärä

Vuosikatteen jäädessä kuluvana vuonna n. 4,4 Me ylijäämäiseksi, investoinnit 
joudutaan rahoittamaan lähes täysimääräisesti lisälainalla. Uutta lainaa otetaan 
vuoden aikana 49,9 Me ja velkamäärä nousee 241,7 miljoonaan euroon, mikä 
tarkoittaa 5 436 euroa/asukas.

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja
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Talousjaosto merkitsee tiedoksi liitteenä olevan heinäkuun 2020 talouden 
toteumaraportin.

Päätös
Hyväksyttiin päätösesityksen mukaisesti. 

Talousjaosto, 09.09.2020, § 13

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 Keusote - Osavuosikatsaus 6/2020
2 Keusote - Tuottavuusohjelman raportointi 7/2020
3 HUS - Toiminnan ja talouden seurantaraportti 07/2020
4 HUS - Jäsenkuntien alustava TAE 2021 ilman kalliin hoidon tasausta
5 Keusote talouden ajankohtaiset 092020

Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymä (Keusote) käsitteli kesäkuun osavuosikatsausta 
ja tuottavuusohjelman heinäkuun toteumaraporttia kokouksessaan 1.9.2020. 
Osavuosikatsauksessa annettu kuntakohtainen ennuste oli aiempaa parempi, mikä 
Järvenpään osalta toteutuessaan tarkoittaisi kaupungin budjettiin varatun 
talousarviomäärärahan ylittymistä 4,2 miljoonalla eurolla. Ennusteessa ei kuitenkaan 
oltu huomioitu syksylle kohdentuvia koronakustannuksia mm. testauksesta, 
erikoissairaanhoidon kalliin hoidon tasausta tai mahdollista sairaanhoitopiirin 
alijäämän kattamista. Mikäli koronan Keusotelle aiheuttamat kustannukset ja 
tulomenetykset nousevat arvioidun mukaisesti jopa 25 miljoonaan euroon 
kuntayhtymätasolla, tarkoittaisi Järvenpäässä noin 4,3 miljoonan euron 
lisäkustannusta jo toteutuneen noin 1,2 miljoonan euron koronakustannusten lisäksi. 
HUSin alijäämäarvio kuluvalle vuodelle on 160,8 miljoonaa euroa, josta Järvenpään  
kuntaosuus olisi noin 4,3 Me. 

Kesäkuun talousarvioneuvotteluissa Keusote arvioi Järvenpään vuoden 2021 
talousarviomäärärahatarpeeksi Keusoten oma toiminta ja erikoissairaanhoito 
huomioiden 138,5 miljoonaa euroa. Summa on tarkentunut HUSin osalta noin 
kolmella miljoonalla eurolla mm. koronasta aiheutuvasta hoitovelasta johtuen ja on 
tällä hetkellä yhteensä 141,4 miljoonaa euroa. Keusoten uusimpaan 
tilinpäätösennusteeseen nähden tämä tarkoittaisi 3,1 % vuosikasvua. Summa ylittää 
kaupungin hyväksyttyyn talousohjelmaan varatun määrärahan lähes 8 miljoonalla 
eurolla.     

Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymän talous- ja hallintojohtaja alustaa kokouksessa 
keskustelua kuntayhtymän taloustilanteesta, vuoden 2019 kuntalaskutuksesta ja 
talousarvioylityksestä tehdystä ulkopuolisesta analyysistä sekä talousarvion laadinnan 
lähtökohdista. Keusoten osavuosikatsaus ja tuottavuusohjelman toteumaraportti on 
pykälän liitteenä. Samoin HUSin 
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Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Talousjaosto päättää merkitä tiedoksi

Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymän osavuosikatsauksen 6/2020
tuottavuusohjelman raportoinnin 7/2020 
HUSin toiminnan ja talouden seurantaraportin 7/2020
Erikoissairaanhoidon alustavan talousarvioesityksen 2021    
Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymän koosteen ajankohtaisista talousasioista 

 

Käsittely:

Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymän talous- ja hallintojohtaja Päivi Tarsia alusti 
kokouksessa keskustelua kuntayhtymän taloustilanteesta, vuoden 2019 
kuntalaskutuksesta ja talousarvioylityksestä tehdystä ulkopuolisesta analyysistä sekä 
talousarvion laadinnan lähtökohdista.

 

Päätös
Hyväksyttiin päätösesityksen mukaisesti. 

Kaupunginhallitus, 12.10.2020, § 329

Valmistelija / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 Keusote Jäsenkuntaraportointi 8_2020
2 Jora 2 - Liikkumavaratoimenpiteiden seuranta 8/2020
3 JoRa 2-2020 (KH12102020)

Kaupunginvaltuusto hyväksyi vuoden 2020 talousarvion kokouksessaan 11.11.2019 § 
81. Talousarvion taloudellisten ja toiminnallisten tavoitteiden toteutumisesta 
raportoidaan kaupunginhallitukselle ja valtuustolle kolmannesvuosittain, minkä lisäksi 
taloudesta raportoidaan kuukausittain talousjaostolle. Myös talousjaoston raporttiin 
on sisällytetty elokuun tilanteesta johdon raportissa seurattavat kokonaisuudet.   

Kaupunginvaltuusto hyväksyi syyskuussa poikkeusoloista johtuvat muutoksten 
verotuloihin ja valtionosuuksiin sekä muutamia muita vuoden 2020 talousarvioon 
kohdistuvia muutoksia. Koska raportointi koskee valtuuston päätöstä edeltänyttä 
ajanhetkeä, ei talousarviomuutoksia ole huomioitu vertailun pohjana käytetyssä 
talousarvioluvussa. 

Käyttötalous
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Toimintakatteen alijäämän arvioidaan ylittävän talousarvion noin 4,9 Me. 

Koronan seurauksena palvelualueiden tulo-odotukset ovat pudonneet. Osittain 
tulomenetyksiä pystytään kompensoimaan vähentyvillä kuluilla, jotka ovat syntyneet 
kaupungin toimipisteiden suluista kevään ja kesän aikana ja saaduilla valtionavuilla. 
Tulosennusteessa on huomioitu yt-neuvottelutuloksen mukainen reilun 3 miljoonan 
euron karsinta henkilöstökuluissa siltä osin, kun tavoitteeseen on arvioitu päästävän. 
Tuottojen menetysten seurauksena oman toiminnan toimintakatteen 
arvioidaan toteutuvan kokonaisuutena talousarvion mukaisesti.

Sotepalvelujen toimintakatteen arvioidaan ylittävän talousarvion 4,9 Me. Ennuste 
vastaa Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymän (Keusote) elokuun kuukausiraportin 
mukaista toteumaennustetta. Kuntayhtymän ennusteen mukaan Keusoten oma 
toiminta ylittää talousarvion 7,2 miljoonalla eurolla. Erikoissairaanhoidon (esh) 
ennuste ylittää Keusoten esh-varauksen, mutta alittaa kaupungin 
talousarviovarauksen 2,3 Me. Kuntayhtymän ennusteeseen sisältyy 
kuntayhtymätasolla 18 miljoonan euron koronavaikutukset. Maan hallituksen tekemiä 
kompensaatiopäätöksiä ennusteeseen ei sen sijaan ole huomioitu. Mikäli 
kompensaatiot toteutuvat budjettiriihipäätösten mukaisesti kunnille ja 
sairaanhoitopiireille korvataan täysimääräisesti mm. testauksesta aiheutuvat 
kustannukset, mikä parantanee ennustetta tämänhetkisestä. Sairaanhoitopiireille on 
luvattu kompensaatiota myös muiden koronasta aiheutuvien kulujen ja 
tulomenetysten kattamiseksi, mikä pienentää riskiä sairaanhoitopiirin alijäämän 
kattamisesta aiheutuvasta lisälaskusta (elokuun arvio 160,5 Me, josta Järvenpään 
osuus 4,3 Me). Ennusteessa ei myöskään ole huomioitu kalliin hoidon tasauksesta 
mahdollisesti syntyvää lisälaskua. 

Raportilla näkyvässä kuukausitoteumassa Keusoten laskutus on talousarvion pohjalta 
lasketun kuukausierän mukainen, koska tasauslaskuja ei ole vuoden aikana lähetetty 
kuntiin eikä talousarviomuutoksia ole toistaiseksi tehty kuntayhtymävaltuustossa. 
Keusoten omat toteumaraportit on esitetty pykälän liitteenä. 

Käyttöomaisuuden nettomyyntivoittojen arvioidaan toteutuvan lähes talousarvion 
mukaisesti. Perhelän kauppojen toteutuminen vasta vuonna 2021 pienentää 
myyntivoitto-odotetta, mutta asunto-osakkeiden myynti ja muut tonttikaupat kattavat 
syntyvän vajeen. 

Verorahoitus
Koronan vaikutukset Suomen talouteen ovat olleet merkittävät. Viimeisimmän 
verotuloennusteen mukaan koronan aiheuttaman taloustaantuman seurauksena 
kunnallisverotulot jäävät 8,6 Me talousarviotasosta ja yhteisöverotulot 0,4 Me. 
Kiinteistöverotulot toteutuvat lähes talousarvion mukaisesti, koska yritykset eivät ole 
hyödyntäneet verojen maksulykkäysmahdollisuutta aiempien arvioiden 
mukaisesti. Yhteensä verotuloennuste on 10,0 Me talousarviota heikompi. Ennuste  
pohjautuu Kuntaliiton syyskuussa julkaisemaan veroennustekehikkoon, jonka  
oletusten mukaisesti Suomen BKT supistuu kuluvana vuonna 6 % ja kasvaa vuonna  
2021 2  . Ennusteet eivät sisällä koronan toista aaltoa, mikä tämänhetkisen %
tautitilanteen perusteella voi olla liian optimistista. Epidemian vaikutukset 
heijastunevat vahvasti vuoteen 2021. 
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Valtio on kuntien tulomenetyksiä ja menolisäyksiä kompensoidakseen hyväksynyt 
toimenpidekokonaisuuden, joka lisää kuntien valtionosuuksia ja tasoittaa 
yhteisöverotulojen pudotusta. Lisäksi hallitus linjasi budjettiriihessä 14.-15.9. 
merkittävistä lisätoimenpiteistä kuntien tukemiseksi vuosina 2020-2021. 
Tarkat laskelmat budjettiriihen vaikutuksista saadaan 5.10.2020 jälkeen hallituksen 
julkaistua ensi vuoden talousarvioesityksensä ja talouskatsauksensa.

Jo tehtyjen valtionosuuspäätösten ja budjettiriihen pohjalta tehtyjen arvioiden 
pohjalta valtionosuuksien ennustetaan ylittyvän yhteensä 10,9 Me verrattuna 
alkuperäiseen talousarvioon. Korotuksista 8,1 miljoonaa euroa on jo päätettyjä 
koronakompensaatioita ja muutoksia valtionosuuksiin ja arviolta 2,8 Me 
budjettiriihessä sovittua valtionosuusmuutoksia. Verotilitysrytmiä kompensoidaan 
noin 1,0 Me vuonna 2020, ja vastaava summa korkoineen peritään kunnilta takaisin 
vuonna 2021.

Valtionosuusarvioissa ei ole huomioitu sairaanhoitopiireille ja kunnille sotemenojen 
kompensaatioon kohdentuvia osioita, koska tietoa jakoperusteista ei toistaiseksi ole 
käytettävissä. Lisärahoitus korvauksista voisi karkeiden arvioiden pohjalta olla 4-5 
miljoonaa euroa vuonna 2020. 

Rahoitusmenot ja-tulot
Ennusteessa rahoitusmenojen on oletettu ylittävän talousarvion 100 te, sillä 
lainarahoituksen hinta on noussut koronan vaikutuksesta.

Vuosikate
Vuosikatteen arvioidaan toteutuvan edellä mainituista johtuen noin 
3,1 Me talousarviota huonompana, jolloin vuosikate jäisi 10,5 miljoonaa euroa 
ylijäämäiseksi vuonna 2020.

Poistot ja arvonalentumiset
Poistot ja arvonalennukset ylittävät talousarvion 0,5 Me pääosin kaupungintalon 
alaskirjauksen vuoksi.

Tilikauden yli/alijäämä
Edellä mainituista seikoista johtuen tilikauden yli/alijäämä toteutunee noin 3,6 Me 
talousarviota heikompana ollen 10,6 Me alijäämäinen. Ennusteen toteutuessa 
kaupungin taseen kumulatiivinen alijäämä painuu tilikauden lopussa 0,9 Me 
negatiiviseksi.

Investoinnit

Investointien ennustetaan toteutuvan 25 Me talousarviota pienempänä. 
Olennaisimmin investointipottia pienentää JYK-Juhola hanke, joka on talousarviossa 
huomioitu 63 miljoonan euron hankkeena. Investointien toteumaa arvioitaessa 
hankkeesta on arvioitu jäävän käyttämättä kuluvan vuoden määrärahasta 17 
miljoonaa euroa. Lisäksi Kaupungin varikkoinvestoinnin 3,7 Me siirtyy ensi vuodelle 
valituksen takia.

Kaupunkitekniikan rakentamisohjelman arvioidaan alittuvan 3,5 Me hankkeiden 
siirtyessä osin vuoden 2021 puolelle ja Vanhankylänniemen kirsikkapuistohankkeen 
keskeydyttyä. Myös liikuntapaikkojen toteuman ennustetaan alittuvan 0,3 Me 
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Juholanmäen tekojään jäähdytyskontin siirtyessä ensi vuodelle ja Juholan 
pesiskenttien toteutuessa vasta tänä vuonna. Järvenpään veden sisäisten 
investointien ennustetaan ylittyvän 0,2 Me Lepola IV alueen katutöiden puuttuessa 
budjetista.

Investointituloja pienentää Perhelän hankkeen kauppojen siirtyminen tuleville 
vuosille. Aikataulumuutos pienentää investointituloa Koy Järvenpään Liiketalon 
tasearvoa vastaavasti 9,75 miljoonalla eurolla ja yhtiön lisäpääomitus lisää menoja 235 
te.

Kehitysinvestointimäärärahaa on toiseksi käytetty noin 50 te. Varatusta määrärahasta 
on arvioitu jäävän käyttämättä 1,5 Me. Lisäksi myös kalusto ja aineettomia 
hyödykeinvestointeja toteutuu arviolta noin 0,1 Me talousarviota vähemmän 
hankkeiden siirtyessä.

Muilta osin investointien arvioidaan toteutuvan talousarvion mukaisesti.

Lainamäärä

Vuosikatteen jäädessä kuluvana vuonna n. 10,5 Me ylijäämäiseksi, investoinnit 
joudutaan rahoittamaan lähes täysimääräisesti lisälainalla. Uutta lainaa otetaan 
vuoden aikana 36,6 Me ja velkamäärä nousee 228,5 miljoonaan euroon, mikä 
tarkoittaa 5 138 euroa/asukas.

Liikkumavaratoimenpiteiden toteutuminen ja ennuste 2020

Johdon raportin yhteydessä on erikseen arvioitu vuosien 2020-2023 talousohjelmaan 
sisällytettyjen liikkumavaratoimenpiteiden toteutumista ja etenemistä suunnitelman 
mukaisesti. Palvelualueiden arviot on esitetty pykälän liitteenä. 

Konserniyhteistöjen tilanne

Olennaisimpien tytäryhtiöiden talousarviotavoitteiden toteumista ja yhtiöiden tilaa 
seurataan johdon raportissa. Tytäryhtiöiden toimittamat selvitykset kuluvan vuoden 
toiminnasta on esitetty johdon raportin liitteenä. Kuntayhtymien ja muiden kaupungin 
osin omistamien yhteisöjen toiminnassa tapahtuvista poikkeamista ja muista 
yhteisöihin liittyvistä, oleellisista kaupungin toimintaan vaikuttavista tekijöistä on 
raportoitu yhteisön seurannasta ja ohjauksesta vastaavan sitovuustason raportissa.

Raportointikauden toiminta oli tytäryhtiöissä pääosin tavoitteiden mukaista. 
Poikkeusoloilla arvioidaan olevan suhteellisen vähän vaikutusta koy Järvenpään 
Terveystalon, Järvenpään Pysäköinti Oyn ja Järvenpään Mestariasunnot 
Oyn toimintaan. Mestariasunnoissa vuokralaisten maksukyvyn heikentyminen 
näkynee vuokratappioiden lisääntymisenä, mutta sillä ei ole vaikutusta yhtiön 
tulokseen. 

Mestaritoiminta Oy:n ja erityisesti Järvenpään ateria- ja siivouspalveluyhtiö Jatsi Oy:n 
toiminnassa pandemian aiheuttamat haasteet näkyvät selvästi. Mestaritoiminnan 
tulos pysyy vuokratulomenetyksistä huolimatta selvästi positiivisena, mutta Jatsin 
tuloksen arvioidaan jäävät negatiiviseksi lomautuksista huolimatta, ellei kaupungin 
kanssa sovita laskutushintojen korotuksesta.
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Riskienhallintatoimenpiteiden toteutuminen 

Talousarvion valmistelun yhteydessä on analysoitu toimintaympäristön muutoksia ja 
tunnistettu tavoitteita uhkaavat riskit, arvioitu  niiden vaikutukset ja 
laadittu toimenpidesuunnitelmat riskien hallitsemiseksi. Palvelualueet raportoivat 
riskienhallintatoimenpiteiden toteutumisesta kaupungin johtoryhmälle ja omalle 
poliittiselle päätöksentekoelimelle osavuosikatsausten ja toimintakertomuksen 
yhteydessä. Toiminnassa ilmenneiden uusien riskien ja epävarmuuksien osalta arvio 
on sisällytetty johdon raporttiin sitovuustasojen olennaisiin tapahtumiin. Kooste 
palvelualueiden riskienhallintatoimenpiteiden tilanteesta on esitetty johdon raportin 
liitteenä. 

Maailmanlaajuinen koronaepidemia on vaikuttanut merkittävästi 
kaupungin toimintaan kuluvana vuonna. Talousarvion laadinnan yhteydessä tehdyssä 
riskikartoituksessa tämäntyyppistä riskiä ei oltu nostettu listoille. Riskienhallinnan 
näkökulmasta kaupunki on pystynyt sopeuttamaan toimintaansa siihen kohdistuvista 
nopeista muutospaineista huolimatta. Verotuloihin ja maksutuottoihin kohdentuvien 
taloudellisten vaikutusten osalta kaupungilla ei käytännössä ole ollut 
vaikutusmahdollisuuksia.

Taloudellisten riskien osalta sotepalvelujen kulukehitykseen liittyvä riski realisoitui jo 
ennen talousohjelmakauden alkua. Toimenpiteitä kulukehityksen taittamiseksi tulee 
tarkentaa entisestään, koska Koronan aiheuttamat lisämenopaineet patoutuneen 
kysynnän purkautuessa epidemian helpottaessa tulevat haastamaan menokehityksen 
hidastamista entisestään. 

KR

 

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee tiedoksi liitteenä olevan johdon 
raportin ajalta 1.1.-31.8.2020.
merkitä tiedoksi johdon raporttiin liitetyt selvitykset tytäryhtiöiden 
toiminnasta sekä riskien hallintatoimenpiteiden toteutumisesta ajalta 1.1.
-31.8.2020.
merkitsee tiedoksi liikkumavaratoimenpiteiden toteumatilanteen ja -ennusteen 
31.8.2020 tilanteessa. 
merkitsee tiedoksi Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymän jäsenkuntaraportin 
1.1.-31.8.2020

Käsittely

Käsiteltiin pykälä pykälän 325 jälkeen.

Talousjohtaja Kirsi Rinne poistui klo 18.40.
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Käsittelyn kuluessa esittelijä muutti päätösehdotustaan. Muuttunut 
päätösehdotus kuului seuraavasti:

"Kaupunginhallitus päättää palauttaa asian valmisteluun siten, että raporttiin lisätään 
lautakuntien käsittelyssään hyväksymät avainaluekohtaiset selostustekstit."

 

Päätös
Hyväksyttiin yksimielisesti esittelijän muuttuneen ehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
KH
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Tarkastuslautakunta, § 17,05.05.2020
Tarkastuslautakunta, § 21,12.05.2020
Kaupunginvaltuusto, § 35,15.06.2020
Opetus- ja kasvatuslautakunta, § 25,01.09.2020
Hyvinvointilautakunta, § 29,10.09.2020
Kaupunkikehityslautakunta, § 38,17.09.2020
Kaupunginhallitus, § 330, 12.10.2020

§ 330
Vastineet tarkastuslautakunnan arviointikertomukseen 2019

JARDno-2020-1177

Tarkastuslautakunta, 05.05.2020, § 17

Valmistelijat / lisätiedot:
Annika Sveholm
annika.sveholm@bdo.fi
tarkastuslautakunnan sihteeri

Kuntalain 121 § mukaisesti tarkastuslautakunta laatii arviointisuunnitelman ja antaa 
valtuustolle kultakin vuodelta arviointikertomuksen, jossa esitetään arvioinnin 
tulokset. Arviointikertomus käsitellään valtuustossa tilinpäätöksen yhteydessä ja 
kunnanhallitus antaa valtuustolle lausunnon toimenpiteistä, joihin arviointikertomus 
antaa aihetta.

Tarkastuslautakunta on valmistellut vuioden 2019 arviointikertomusta. Valmistelua on 
toteutettu suurelta osin pareina ja ryhminä varsinaisten kokousten ulkopuolella 
koronatilanteesta johtuen. Viranhaltijoilta on saatu selvityksiä sähköisesti.

Ehdotus
Esittelijä: Heini Liimatainen

Tarkastuslautakunta päättää

todeta arviointikertomukseen liittyvät esteellisyydet
hyväksyä ja allekirjoittaa vuoden 2019 arviointikertomuksen
esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginhallitukselta pyydetään vastineet 
arviointikertomuksessa esitetyistä havainnoista, selvityspyynnöistä ja 
suosituksista kaupunginvaltuustolle.

Päätös
Käsittelyä jatketaan seuraavassa kokouksessa 12.5.2020

Tarkastuslautakunta, 12.05.2020, § 21

Valmistelijat / lisätiedot:
Annika Sveholm
annika.sveholm@bdo.fi
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tarkastuslautakunnan sihteeri

Kuntalain 121 § mukaisesti tarkastuslautakunta laatii arviointisuunnitelman ja antaa 
valtuustolle kultakin vuodelta arviointikertomuksen, jossa esitetään arvioinnin 
tulokset. Arviointikertomus käsitellään valtuustossa tilinpäätöksen yhteydessä ja 
kunnanhallitus antaa valtuustolle lausunnon toimenpiteistä, joihin arviointikertomus 
antaa aihetta.

Tarkastuslautakunta on valmistellut vuioden 2019 arviointikertomusta. Valmistelua on 
toteutettu suurelta osin pareina ja ryhminä varsinaisten kokousten ulkopuolella 
koronatilanteesta johtuen. Viranhaltijoilta on saatu selvityksiä sähköisesti.

Ehdotus

Esittelijä

Heini Liimatainen, heini.liimatainen@jarvenpaa.fi
 

Tarkastuslautakunta päättää

todeta arviointikertomukseen liittyvät esteellisyydet
hyväksyä ja allekirjoittaa vuoden 2019 arviointikertomuksen
esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginhallitukselta pyydetään vastineet 
arviointikertomuksessa esitetyistä havainnoista, selvityspyynnöistä ja 
suosituksista kaupunginvaltuustolle.

 

Päätös

Käsittelyä jatketaan seuraavassa kokouksessa 12.5.2020

Ehdotus

Tarkastuslautakunta päättää

todeta arviointikertomukseen liittyvät esteellisyydet
hyväksyä vuoden 2019 arviointikertomuksen
esittää arviointikertomuksen valtuustolle tiedoksi
esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginhallitukselta pyydetään vastineet 
arviointikertomuksessa esitetyistä havainnoista, selvityspyynnöistä ja 
suosituksista

Päätös
Päätettiin esityksen mukaan.

Kaupunginvaltuusto, 15.06.2020, § 35

Valmistelijat / lisätiedot:
Annika Sveholm
annika.sveholm@bdo.fi
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tarkastuslautakunnan sihteeri

Liitteet
1 Oheismateriaali Hyvo 100920/tarkastuslautakunnan arviointikertomus 2019_270520

Tarkastuslautakunta 5.5.2020 § 17 ja 12.5.2020 § 21.

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää

merkitä arviointikertomuksen tiedoksi.
pyytää kaupunginhallitukselta vastineet arviointikertomuksessa esitetyistä 
havainnoista, selvityspyynnöistä ja suosituksista.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Opetus- ja kasvatuslautakunta, 01.09.2020, § 25

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Mäkelä
mikko.makela@jarvenpaa.fi
vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Tarkastuslautakunnan arviointikertomus on ollut valtuuston käsittelyssä 15.6.2020. 
Lautakuntien ja palvelualueiden ja muiden yksiköiden tulee antaa vastineensa 
arviointikertomuksessa esitettyihin havaintoihin, selvityspyyntöihin ja suosituksiin. 

Opetuksen ja kasvatuksen palvelualueelta pyydettiin arviointikertomuksessa 
lisäselvityksiä seuraavasti;

Lisäselvitys:

Lastentarhanopettajien vakansseja on ollut täyttämättä useita ja tehtäviä on ollut 
haussa. Ongelmana on, että hakijoita ei ole ollut tarpeeksi ja lastentarhanopettajat 
eivät jää alalle.

Minkälaisia toimenpiteitä Järvenpäässä toteutetaan veto- ja pitovoimaa lisäävinä 
toimenpiteinä lastentarhanopettajien, psykologien ja erityisopettajien saamiseksi ja 
pysymiseksi kaupungin palveluksessa? 

Vastine:

Järvenpään varhaiskasvatuksessa on monin tavoin panostettu veto- ja pitovoiman 
lisäämiseen niissä ammattiryhmissä joissa on pulaa koulutetusta henkilöstöstä. 
Varhaiskasvatuksen opettajien ja erityisopettajien palkkaa on järjestelyerän avulla 
nostettu, ja lisäksi palkkataulukossa on useita portaita joilla tehtävän vaativuuden 
lisääntyminen näkyy pienenä palkan nousemisena. Varhaiskasvatuksen opettajien ja 
erityisopettajien palkka on kilpailukelpoinen suhteessa ympäryskuntiin. Vaikka 
summat ovat suhteellisen pieniä, työntekijät kokevat ne merkityksellisinä.
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Varhaiskasvatuksen tehtäväkuvista on pyritty muodostamaan selkeitä ja hallittavia 
kokonaisuuksia työn mielekkyyden lisäämiseksi. Varhaiskasvatuksessa on selkeät ja 
toimivat rakenteet, jotka mahdollistavat esimerkiksi opettajille kuuluvan työn 
suunnittelun, arvioinnin ja toteuttamisen sekä pedagogiikan kehittämisen. Lisäksi on 
panostettu työn sisältöä tukeviin työvälineisiin (esimerkiksi tiimin pedagoginen 
toimintasuunnitelma, arviointityö) sekä selkeisiin johtamisrakenteisiin.  Järvenpään 
varhaiskasvatuksessa pyritään kehittämään työntekijöiden osaamista järjestämällä 
yhteistä koulutusta ja tukemalla työntekijöiden omaehtoista kouluttautumista. 
Koulutusta on järjestetty tai järjestetään pedagogiseen johtajuuteen, lapsen 
tukemisen keinoihin, tvt-työskentelyyn ja monikulttuurisuuteen. Olemme luoneet 
varhaiskasvatukseen sisäisiä osaamisen jakamisen foorumeita, joilla työntekijät 
pääsevät lisäksi jakamaan omaa osaamistaan toisille

Konkreettisten tekojen lisäksi varhaiskasvatuksen työntekijöiden menestyksekkääseen 
rekrytointiin ja pitovoimaan vaikuttaa kunnan varhaiskasvatustoiminnalle 
muodostunut imago. Olemme olleet positiivisesti näkyvillä varhaiskasvatuksen eri 
foorumeilla, ja tuoneet onnistuneita työskentelytapojamme ja kehittämiämme 
työvälineitä myös muiden kuntien toimijoiden tietoon. Useat kaupunkiin muualta 
rekrytoidut uudet työntekijät ovat kertoneet kuullensa kaupungin 
varhaiskasvatuksesta hyvää jo ennen täällä aloittamista.

Erityisopettajien saamiseksi ja pitämiseksi Järvenpäässä on panostettu oppimisen ja 
koulunkäynnin tuen kehittämiseen ja erityisopettajaedustus on vahvasti mukana 
kaupunkitasoisessa kehittämistyössä. Lisäksi oppimisen tuen näkökulmaan liittyvää 
täydennyskoulutusta on tarjottu suunnitelmallisesti ja runsaasti. 
Erityisopettajaresurssissa on pyritty OAJ:n suositukseen 1 erityisopettaja/100 oppilasta 
ja konsultoivaa tukea on tarjolla niin kaupunkitasolla kuin kuntien välisenä yhteistyönä 
(konsultoiva erityisopettaja, kuntouttavien luokkien psykiatriset sairaanhoitajat, 
vaativan erityisen tuen konsultointi/JYK Juholan toimipiste, ALVA vaativan erityisen 
tuen opiskeluhuolto). Järvenpäässä moniammatillinen verkostoyhteistyö toteutuu 
hyvin, millä on suuri vaikutus sekä oppilaan saamaan tukeen että työntekijöiden työn 
mielekkyyteen.

Koulupsykologien osalta yhtenä vetovoimatekijänä on se, että palvelu on kunnan 
omaa toimintaa eikä osa sote-palvelua. Tällöin johtamisnäkökulma on substanssia 
ymmärtävää ja oikein johdettua. Psykologin työnkuvaan kuuluu suuri osa pedagogista 
suunnittelua yhdessä mm.opettajien kanssa. Järvenpäässä on pyritty siihen, että 
työntekijöiden osallisuus ja vaikuttamismahdollisuudet toteutuvat toimintatapojen 
suunnittelussa ja prosessimainen työskentelymalli tukee työn mielekkyyttä. 
Psykologeilla on myös mahdollisuus työnohjaukseen, jonka painopiste on 
pedagogisessa työssä. Psykologien palkkaus on myös pystytty pitämään 
kilpailukykyisenä.

Kaikkien ammattiryhmien osalta kaupungin kompakti koko ja hyvät kulkuyhteydet on 
nähty merkittävänä vetovoimatekijänä ja sitä pitää jatkossakin hyödyntää kaupungin 
markkinnoinnissa potentiaalisten työntekijöiden suuntaan.

Ehdotus
Esittelijä: Mikko Mäkelä, vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja
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Opetus- ja kasvatuslautakunta päättää antaa kaupunginhallitukselle edellä selosteessa 
olevan vastineen tarkastuslautakunnan arviointikertomukseen 2019.

Käsittely

vt. palvelualuejohtaja Mikko Mäkelä esitteli lyhyesti asiaa.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Hyvinvointilautakunta, 10.09.2020, § 29

Valmistelijat / lisätiedot:
Jari Lausvaara
jari.lausvaara@jarvenpaa.fi
vt palvelualuejohtaja / vapaa-aika- ja osaamispalvelujen johtaja

Liitteet
1 Kotouttamispalveluiden lisäselvitys tarkastuslautakunnalle

Tarkastuslautakunnan arviointikertomus on ollut valtuuston käsittelyssä 15.6.2020. 
Lautakuntien ja palvelualueiden ja muiden yksiköiden tulee antaa vastineensa 
arviointikertomuksessa esitettyihin havaintoihin, selvityspyyntöihin ja suosituksiin. 

 

Hyvinvoinnin  palvelualueelta pyydettiin arviointikertomuksessa lisäselvityksiä 
seuraavasti;

Ikääntyneiden hyvinvointisuunnitelma  

Toimintakertomuksessa on ikäihmisistä maininta kohdassa ”uuden organisaation 
käyttöönotto” maininnalla: tehtävänä on ikäihmisten hyte, mm. Myllytien 
toimintakeskuksen toiminta. Kohdassa ”kuntalaisten osallisuuden vahvistaminen sekä 
Hyvinvoinnin ja terveyden edistäminen” on kerrottu Myllytien toimintakeskuksen 
käynti- ja käyttölukuja.  

Toimintakertomuksen ja pöytäkirjojen perusteella ei saa mitään käsitystä, mitä 
ikääntyneiden hyväksi olisi tehty.  

Tarkastuslautakunnan pyytämä lisäselvitys  

Miten Ikääntyneiden hyvinvointisuunnitelma on toteutunut Järvenpäässä?  

Vastine:  

Ikääntyneiden hyvinvointisuunnitelmassa vuosille 2018-2019 on määritelty keskeiset 
ikääntyneiden hyvinvointia ja terveyttä edistävät tavoitteet ja toimenpiteet. Johdon 
raportti 2:n (2019) käsittelyn yhteydessä sovittiin, että ikääntyneiden suunnitelman 
väliraportointi tapahtuu erikseen marraskuun lautakunnassa, jolloin keskustellaan 
laajemmin ikääntyneiden hyvinvoinnin ajankohtaisista asioista. Tämä 
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toteutui Hyvinvointilautakunnassa 14.11.2019 § 62 Ikääntyneiden 
hyvinvointisuunnitelman toteumat 1.1.-30.8.2019, jonka yhteydessä kuultiin myös 
eläkeläisneuvoston ajankohtaiskatsaus ja kirjattiin eläkeläisneuvoston ajatuksia 
turvallisuuden kehittämiseksi. 

Lisäksi Ikääntyneiden hyvinvointia edistäviä toimia on kuvattu palvelualueen 
toimintakertomuksessa 2019: ”Myllytien toimintakeskuksen toiminta yhdessä 
järjestöjen ja vertaisryhmien kanssa on ollut vilkasta; erilaisiin ryhmä-, kerho- ja 
tapahtumatoimintaan osallistuneita on yhteensä 29.000 ja koko talon käyntimäärä 
vuoden aikana on ollut 70.000. Keväällä on aloitettu lähitalotoimintaa 
Hyvinvointikampuksen alueen senioritaloissa tavoitteena rakentaa osallisuuden 
malleja. Ikäihmisten hyvinvointisuunnitelman hyte-toimenpiteinä on jatkettu mm. 
asiakasraatitoimintaa. Vanhusasiamiehen toimintaa on jatkettu yhdistettynä osaksi 
ikäihmisten hyten muihin tehtäviin.”

Nykyinen Hyvinvointisuunnitelma kokoaa aiemmat erilliset ikäryhmittäin laaditut 
hyvinvointisuunnitelmat yhteen ja vuoden 2019 toiminnasta raportoidaan 
hyvinvointikatsauksen yhteydessä kaupunginvaltuustolle joulukuussa 2020.

 

Kotouttamisohjelma  

Ohjelma on hyväksytty lautakunnan kokouksessa 4.4.2019. Tämän jälkeen ei ole 
mitään päätöksiä asiasta ja toimintakertomuksessa on muutamassa kohdassa 
maininta, että kotouttaminen kuuluu lautakunnan alaisuuteen. Suoritteissakin 
mainitaan vain Ohjaamon asiakasmäärät, joka ei kerro mitään kotouttamisasioista.  

Tarkastuslautakunnan pyytämä lisäselvitys  

Miten kotouttamisohjelma on toiminut Järvenpäässä, kuinka monta henkeä on 
ohjelman piirissä ja minkälaisia keinoja on käytössä ja minkälaisia tuloksia toiminnalla 
on saatu aikaan?  
 

Vastine:  

Kotouttamista tukevia toimia suunnitellaan ja arvioidaan 
kotoutumisohjelmakausittain. Nykyinen ohjelma on vuosille 2018-2021 ja hyväksytty 
KV 11.12.2017 § 180. Tarkennettuja tavoitteita seurataan vuosittaisina 
käyttösuunnitelmatavoitteina ja suoritteina. Kotoutumispalveluiden suoritteet on 
kuvattu Hyvinvoinnin palvelualue Käyttösuunnitelmien seuranta 2019/ HYVO HYVLA 
27.2.2020 §10. Yhtenä mittarina toimii kotouttamisohjelman vuosittainen tarkennettu 
toimintasuunnitelma, joka on hyväksytty lautakunnan kokouksessa 4.4.2019.

Kotouttamisohjelman avulla kuvataan ja suunnitellaan kotoutumista tukevaa 
toimintaa, joka toteutuu kaupungin ja KEUSOTE:n palveluissa ja laaja-alaisessa 
verkostossa. Kotouttamisohjelma toimii siinä tehtävässä hyvin. Jatkossa 
maahanmuuttajakuntalaisia huomioiva palvelujen suunnittelu tulee rakentaa 
vahvemmin kaupungin muiden ohjelmien ja suunnitelmien sisään. 
Kotouttamisohjelman avulla luodaan kokonaisvaltainen suunnitelma eri-ikäisten, eri 
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taustoilla ja eri kotoutumisen vaiheissa olevien maahanmuuttajien kotoutumiselle. Se 
osaltaan vahvistaa eri toimijoiden välistä vuoropuhelua ja yhteistyötä. Ohjelma on 
edellytys valtionkorvausten hakemiselle ja saamiselle. Vuoden 2019 aikana Järvenpää 
sai valtiolta laskennallisia korvauksia 318 087,03 € ja erityiskorvauksia 868 102,46 €.

Järvenpään Kotouttamisohjelma on tehty perustuen lakiin kotoutumisen 
edistämisestä (2010/1386). Sen määritelmän mukaan ohjelma kohdistuu kuntaan 
rekisteröityihin maahanmuuttajiin. Kotoutumista tukevaa toimintaa järjestetään 
sisällöltään ja laajuudeltaan sellaisina kuin kunnassa esiintyvä tarve edellyttää 
(30§). Lähtökohtaisesti kaikki peruspalvelut vastaavat siitä, että palvelut ovat myös 
vieraskielisten ja kulttuuria tuntemattomien saavutettavissa. Kotouttamisohjelmassa 
on kuvattuna kohdennettuja toimenpiteitä. Tuloksia kuvataan palvelutuotannon ja 
palveluiden käytön näkökulmasta. Kotoutuminen etenee eri tavoin ja eri 
aikaperspektiivillä eri henkilöillä. Järvenpäässä maahanmuuttajataustainen henkilö 
saa nopeasti ja joustavasti tukea alkuvaiheen kotoutumiseensa. Ohjelman piirissä 
olevista henkilöryhmistä, toimenpiteistä ja tuloksista on tarkempi kuvaus 
kotoutumispalveluiden selvityksessä (liite).

 

Liikunta-avustukset / Tarkastuslautakunnan ehdottama toimintakäytäntö 

Onko kaupungin strategian mukaista suosia huippu-urheilua harrasteurheilun 
kustannuksella? Lautakunta ehdottaa kilpailutoiminnan ja harrasteurheilutoiminnan 
tukemisen periaatteiden 
selkiyttämistä valitun strategian mukaiseksi. 

Vastine: 

Liikuntapalvelut yhtyy tarkastuslautakunnan näkemykseen siitä, että liikunta-
avustusten kohdentamisessa painopisteen olisi hyvä olla enemmän 
harrastustoiminnassa. Hyvinvoinnin palvelualue valmistelee toiminta- ja 
kohdeavustusprosessien yhtenäistämistä siten, että uudet avustuskriteerit ja -
ohjeet ovat käytössä vuoden 2022 avustuksia haettaessa. Samalla liikuntapalvelut 
tekee esityksen uusista liikunta-avustuskriteereistä, joissa painopisteenä on harraste-, 
soveltava- ja matalan kynnyksen liikunta.  

Ehdotus
Esittelijä: Jari Lausvaara, vt palvelualuejohtaja / vapaa-aika- ja osaamispalvelujen 
johtaja

Hyvinvointilautakunta päättää antaa kaupunginhallitukselle edellä selosteessa olevan 
vastineen tarkastuslautakunnan arviointikertomukseen 2019.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Kaupunkikehityslautakunta, 17.09.2020, § 38
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Valmistelijat / lisätiedot:
Timo Väisänen
timo.vaisanen@jarvenpaa.fi
talouspäällikkö

Tarkastuslautakunnan vuoden 2019 arviointikertomus on ollut valtuuston käsittelyssä 
15.6.2020. Lautakuntien ja palvelualueiden ja muiden yksiköiden tulee antaa 
vastineet arviointikertomuksessa esitetyistä havainnoista, selvityspyynnöistä ja 
suosituksista kaupunginhallitukselle. 

Kaupunkikehityksen palvelualueelta pyydettiin seuraaviin kohtiin vastineet
/lisäselvitykset:

HR-toiminta

Tarkastuslautakunnan arvion mukaan henkilöstökertomus kuvaa aiempaa 
monipuolisemmin ja selkeämmin kaupungin henkilöstön tilannetta. Henkilöstön 
vaihtuvuus erityisesti johtavissa asiantuntijatehtävissä aiheuttaa aina pitkäaikaisen 
poikkeaman palvelualueiden toimintaan, hidastaa kehittämishankkeiden edistymistä 
ja heikentää tiedonkulkua yksiköiden sisällä ja välillä.

Väkivalta- ja uhkatilanteiden lisääntyminen opetus- ja kasvatusalueella on hälyttävä 
signaali resurssien kohdistumisen puutteista, mutta ennen kaikkea lasten ja nuorten 
pahoinvoinnista. Kun vuoden 2020 kevään oppilaat ovat olleet valtaosin 
etäopetuksessa ja kun syksylle on suunnitteilla merkittäviä säästöjä, sopeutuksia ja 
lomautuksia yhdistettynä koronan aiheuttamaan ”uuteen normaaliin” arkeen kaikkine 
rajoituksineen, herää suuri huoli uhka- ja väkivaltatilanteiden kasvusta.

Tarkastuslautakunnan ehdottama toimintakäytäntö

Tarkastuslautakunta pyytää henkilöstökertomusta vuodelta 2020 nähtäväkseen 
31.3.2021 mennessä, jotta siihen ehditään riittävästi paneutua arviointikertomuksen 
valmistumisen näkökulmasta.

Tarkastuslautakunnan pyytämä lisäselvitys

Tarkastuslautakunta pyytää lisäselvitystä henkilöstömitoituksesta suhteessa 
konsulttipalveluiden käyttöön palvelualueittain. Kaupunkikehityksen palvelualueelta 
pyydetään lisäksi arviota siitä, miten asiantuntijoiden vaihtuvuus ja avoimet 
asiantuntijavakanssit vaikuttavat palvelualueen toimintaan.

 

Kaupunkikehityksen palvelualueen vastine lisäselvityspyyntöön

Kaupunkikehityksen osalta henkilöstömitoitus on suunniteltu siten, että ulkopuolista 
konsulttiapua tarvitaan hankkeiden läpiviemiseksi kaikissa hankkeissa, joita toteutetaan 
projektijohtoisesti kaupunkikehityksen toimesta.

Konsulttipalvelut on toteutettu puitesopimuksilla. Puitesopimuksia toteutetaan ns. 
etusijajärjestyksessä ja kilpailutetaan hankekohtaisesti puitesopimuskumppanien kanssa. 
Asiantuntijoiden vaihtuvuus suunnittelutoimistoilla on suhteellisen pientä ja toimintaa 



 Järvenpää Pöytäkirja 33/2020 86 ( )102
Kaupunginhallitus 12.10.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

ohjataan kaupungin toimesta mm. projektipäälliköiden, suunnitteluohjeiden ja 
suunnittelukokousten avulla valmistelevissa ja rakentamisen valvontaan liittyvissä töissä. 
Osassa kauken yksiköistä mm. suunnittelupalveluissa on tällä hetkellä edelleen 
henkilöstövajetta, joka jatkuu myös kaupungin henkilöstösäästötavoitteiden myötä. Vajetta 
pyritään täyttämään vuoden 2020-21 aikana niiltä osin kun säästötoimien alla olevat 
vakanssit saadaan täyttää. Rekrytointien osalta tilanne on myös ollut hankala, alan 
osaavaa henkilöstöä on vaikea saada rekrytoitua mm. alan henkilöstövajeen ja kunta-alan 
alhaisemman palkkatason vuoksi. Toiminnan organisointi on siis haastavaa ja ratkaisuja 
on pyritty löytämään tilapäisillä sisäisillä henkilöjärjestelyillä, jotka jatkuvat myös vuonna 
2020-21.

Asiantuntijoiden vaihtuvuudella on kokonaisprosessissa suuri merkitys. Pahimmillaan 
avainhenkilöiden muuttuminen pitkittää kaavoitusta, maanmyyntiä sekä hankkeiden oikea 
-aikaista käynnistymistä mm. rakentamisen osalta. voidaan paikata osittain ostamalla 
asiantuntija -palveluita niillä osa-alueilla, joihin ei liity päätöksentekoa tai 
asiantuntijapuutetta voidaan paikata ulkopuolisella konsulttityöllä.

4.4 Elinvoimaisen kaupunkikehityksen varmistaminen

4.4.1 Kaupunkikehitysyksikkö

Tavoite: Svengin yritysalueen valmiit tontit myydään

Mittari: Svengin yritysalueen myydyt tontit

Tonttien myymisessä ei ole onnistuttu ensimmäisen tavoitevuoden aikana. 
Yritystonttien tavoitteellinen myyntiaika on 1–3 vuotta. Svengin yritysalueelta ei 
vuoden 2019 aikana myyty yhtäkään tonttia, yksi tonteista on vuokrattu 50 vuoden 
sopimuksella. Kriteerinä Svengin tonteissa on hyvä työllistävä vaikutus, sillä kyseessä 
on viimeinen rakentamaton yritystonttialue kaupungissa.

Tavoite: Kaupunkimallinnuksen ja tietomallinnuksen hyödyntäminen toiminnassa

Mittarit:

Kaupunkimallin visualisointi toteutettu keskeisiltä alueilta kuvauksia hyödyntäen
Tietomallipohjainen suunnittelu käytössä Kauken suunnitteluprosesseissa ja 
käynnissä olevissa rakennus- ja infrahankkeissa

Tarkastuslautakunta toteaa positiiviseksi sen, että Järvenpään kaupunki ja 
kaupunkikehitys hyödyntää moderneja tekniikoita toiminnassaan. Samalla voidaan 
miettiä, onko tietomallintamisen hyödyntäminen sellainen tavoite, joka tulee asettaa 
valtuustotason tavoitteeksi? Kyse on ennemminkin keinoista päästä tavoitteisiin.

Kaupunkimallin käyttöönotto mahdollistaa prosessien saumattoman yhteistyön ja 
(paikka-) tiedolla johtamisen. Kaupunkimalliin perustuva toiminnanohjausjärjestelmä 
tehostaa työtä, mahdollistaa uusia yhteistoimintamalleja, ja varmistaa sen, että tietoa 
voidaan käyttää tehokkaasti ja hyödyntää yli organisaatiorajojen. Tavoiteaikataulu on 
strategiakauden mittainen.

Tavoite: Osallistaminen huomioitu kaupunkikehityksen toiminnassa

Mittarit:
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Sähköisten rajapintapalvelujen kehittäminen aloitettu
Uusia osallistamistapoja on otettu käyttöön

Kuntalaisten osallistaminen on ollut jo vuosia lakisääteinen velvoite. Raportoinniksi ei 
riitä järjestettyjen tilaisuuksien lukumäärä, vaan pitäisi laadullisesti arvioida ja 
raportoida osallisuuden toteumaa maankäyttö- ja rakennuslain sekä kuntalain hengen 
mukaisesti.

Tarkastuslautakunnan pyytämä lisäselvitys

Miten kuntalaisten näkökulma on vaikuttanut tehtyihin suunnitelmiin/toteutuksiin?

 

Kaupunkikehityksen palvelualueen vastine lisäselvityspyyntöön

Järjestetyissä tilaisuuksissa Kaupungilla on monta palautekanavaa, joiden kautta saadaan 
kaupunkiympäristön kehittämiseen ja suunnitteluun palautetta. Kaavoitus ympäristö katu- 
ja puistosuunnittelussa järjestetään hankkeiden vaiheiden mukaisesti informaatio ja 
kuulemistilaisuuksia, joissa osallistetaan asianosaisia, tai asiasta kiinnostuneita 
kuntalaisia. Lisäksi kaupungin viestintä toimii aktiivisesti Kaupunkikehityksen 
ajankohtaisten asioiden viestittäjänä ja kaupungin palvelupisteen kautta ohjataan ja 
opastetaan ihmisiä heidän tarpeidensa mukaisesti.

Tavoite: Investointiohjelma toteutuu suunnitellusti

Mittarit:

Hankkeiden toteuma - %
Maanmyyntitulot toteutuvat suunnitellusti

Toteutuma:

Vuoden loppuun ajoitettuja kauppoja, joiden myyntipäätökset oli tehty, siirtyi vuodelle 
2020 ja yksi kauppa peruuntui kokonaan. Tilinpäätöksessä todetaan, että n. 3 m€ 
maanmyyntitulot siirtyvät vuosille 2020–21. Näin ei voida vain todeta, koska 
maanmyyntiin liittyy aina paljon epävarmuustekijöitä (kysynnän hiipuminen laman 
myötä, MAL-sopimuksen uusimisen viivästyminen). Tarkastuslautakunnan 
näkemyksen mukaan kaupungin budjettia ja taloussuunnitelmaa ei voi toistaiseksi 
pyrkiä tasapainottamaan maanmyyntituloilla.

Järvenpäässä valmistui vuonna 2019 yhteensä 429 asuntoa, mutta kohtuuhintaisessa 
asuntotuotannossa ei valmistunut yhtään kohdetta. Järvenpäässä MAL-sopimuksen 
2016–19 asuntotuotantotavoite on vuositasolla 516 asuntoa. Sopimuskaudella tavoite 
oli 2 064 asuntoa ja toteutus oli 2 571 asuntoa, eli tavoite ylittyi. Sopimuksen mukaan 
valtion tukeman asuntotuotannon osuuden tulisi olla 20 % kokonaistuotannosta.

Kaupunkikehityksen asuntopalvelut on tukenut ja koordinoinut kohtuuhintaista uutta 
ara-tuettua asuntotuotantoa, toiminut seudullisesti yhteistyössä ARA:n ja 
yleishyödyllisten toimijoiden kanssa.

Tarkastuslautakunnan pyytämä lisäselvitys

Tarkastuslautakunta pyytää toimittamaan HSY:n tuottaman MAL-loppuraportin 2016–
19 lautakunnan käyttöön sen valmistuttua.
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Kaupunkikehityksen palvelualueen vastine lisäselvityspyyntöön

HSY:n raportti toimitettu tarkastuslautakunnan puheenjohtajalle.

 

Korjausvelan kehittyminen

Kaupungin infrastruktuurin korjausvelan määrä lisääntyi vuodesta 2018 on noin +0.8 
M€ ja oli vuoden 2019 lopussa 26 M€. Korjausvelan määrän tavoitteeksi Resurssiviisas 
Järvenpää -tiekartassa asetettiin, että korjausvelka laskisi 18 miljoonaan vuoteen 2030 
mennessä.

Tarkastuslautakunnan pyytämä lisäselvitys
Minkä vuoksi korjausvelka ei lyhentynyt? Valtuusto on hyväksynyt tiekartan ja 
asettanut tavoitteeksi vähentää korjausvelkaa vuosittain 1Me. Miksi valtuuston 
asettamia tavoitteita ei saavutettu?

 

Kaupunkikehityksen palvelualueen vastine lisäselvityspyyntöön

Katujen peruskorjaukseen varattua peruskorjausrahaa on infran investointiohjelmassa 
varattu 0,9 M€/ vuosi kaduille. Vastaavasti tavoitteen mukaisesti vuosittain varattava 
summa kasvaa vuoden 2023 jälkeen tasaisesti siten, että tavoite vuoteen 2030 mennessä 
on Valtuuston hyväksymän tiekartan mukaisesti 18 M€. Korjauskohteiden suunnittelu ja 
toteutus etenee erillisen korjaussuunnitelman mukaisesti ja hankkeita käynnistetään 
vuosittain kiireellisyysjärjestyksessä ja sen mukaisesti, miten ympäröivää aluetta ollaan 
kehittämässä (kaavoitus, täydennysrakentaminen, käyttöikä). Korjausvelan 
kokonaislaskelmissa on huomioituna myös muut peruskorjauskohteet, esimerkiksi 
Värtsilän alueen katujen peruskorjaus, ja Kinnarin alueen katujen peruskorjaus, jotka 
ulottuvat useammille talousarviovuosille. Näidenkin hankkeiden osalta vuosittainen 
vaihteluväli vaikuttaa eri vuosina eri tavalla.

Hankkeiden vuosittainen toteutus sekä vaiheistaminen useille vuosille aiheuttavat 
vuositasolla tarkasteltuina huomattavaa vaihteluväliä korjausvelan vähentymisen ja 
kasvun välillä tuon arvion edetessä edellä mainituista seikoista poiketen lineaarisesti koko 
tarkastelujaksolla.

Lisäksi korjausvelan kasvua pidemmällä aikavälillä selittävät myös yleisten alueiden kuten 
katualueiden ja puistojen lisääntyminen kasvun ja hoitotason nostamisen myötä, mutta 
nämä ajoittuvat myöhäisemmälle ajanjaksolle.

Kokonaisuutena kuitenkin TA 2020-223 välillä korjausvelan vähentyminen tulee näkymään 
hankkeiden valmistumisten myötä tarkastelujaksolla 2019-2030 jos infran 
investointiohjelmaan ei tehdä muutoksia suunnitelmakaudella ja korjausrakentamisen 
kustannukset eivät nouse huomattavasti. Valtuuston tavoitteita tulee siis seurata 
pidemmän aikavälin toteutumalla. Vuosittainen vaihtelu on suurta myös edellä mainituista 
jaksotuksista johtuen.
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1.  

2.  

Ehdotus
Esittelijä: Olli Keto-Tokoi, kaupunkikehitysjohtaja

Kaupunkikehityslautakunta päättää antaa kaupunginhallitukselle selosteessa olevan 
vastineen tarkastuslautakunnan arviointikertomukseen 2019.

Käsittely

Talouspäällikkö Timo Väisänen esitteli asiaa.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Kaupunginhallitus, 12.10.2020, § 330

Valmistelija / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 Vastineet Arviointikertomus 2019

Lautakunnat ovat käsitelleet arviokertomukseen annettavat vastineet kokouksissaan 
syksyn 2020 aikana seuraavasti:

Kaupunkikehityslautakunta 17.9.2020 § 38           
Hyvinvointilautakunta 10.9.2020 § 29 
Opetus- ja kasvatuslautakunta 1.9.2020 § 25
Järvenpään Veden johtokunta 19.8.2020 § 9. 

Liitteenä on lautakuntien käsittelyistä koottu vastine tarkastuslautakunnan vuoden 
2019 arviointikertomukseen.

KR

 

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

lähettää "Vastineet vuoden 2019 arviointikertomukseen" tarkastuslautakunnalle 
tiedoksi 
esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä 
liitteenä olevan vastineen vuoden 2019 arviointikertomukseen.

Käsittely

Käsiteltiin pykälä pykälän 328 käsittelyn jälkeen.



 Järvenpää Pöytäkirja 33/2020 90 ( )102
Kaupunginhallitus 12.10.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

Käsittelyn kuluessa esittelijä muutti päätösehdotustaan siten, että sivulta 17 
poistetaan Konsernipalveluiden vastine, joka kuuluu seuraavasti:

”Konsernipalvelut on samaa mieltä, että kaupunginjohtajalle on syytä antaa oikeus 
etsiä harkintansa mukaan merkittävimpien tytäryhteisöjen hallituksiin henkilöitä, joilla 
olisi esimerkiksi merkittävää ko. yhteisön toimialan tai talouden osaamista.”

Päätös
Hyväksyttiin esittelijän muuttuneen päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Tarkla, KV
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1.  
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Kaupunginhallitus, § 73,16.03.2020
Kaupunginhallitus, § 311,15.09.2020
Kaupunginhallitus, § 331, 12.10.2020

§ 331
Vammaisneuvoston talousarvio 2020

JARDno-2020-616

Kaupunginhallitus, 16.03.2020, § 73

Valmistelijat / lisätiedot:
Laura Kattelmäki
laura.kattelmaki@jarvenpaa.fi
kaupunginlakimies

Liitteet
1 Vammaisneuvoston toimintasuunnitelma ja talousarvio 2020

Järvenpään kaupungin vammaisneuvoston tehtävänä on edistää vammaisten 
henkilöiden osallistumis- ja vaikuttamismahdollisuuksia Järvenpään kaupungissa. 
Vammaisneuvoston toimintaa säätelee vammaispalvelulaki ja kuntalaki. Järvenpään 
kaupungin hallintosäännön mukaisesti vammaisneuvosto toimii kaupunginhallituksen 
nimeämänä vaikuttamistoimielimenä eläkeläisneuvoston ja nuorisovaltuuston 
rinnalla. 

Vammaisneuvosto on valmistellut kaupunginhallitukselle Järvenpään 
vammaisneuvoston toimintasuunnitelman ja talousarvion vuodelle 2020. 
Kokonaiskustannusten määräksi vammaisneuvosto on ilmoittanut 19 840,00 €. 
Kaupunki on budjetoinut vammasineuvostolle vuodelle 2020 yhteensä 13 479,00 €.

 

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus

päättää merkitä tiedoksi Järvenpään vammaisneuvoston toimintasuunnitelman 
ja talousarvion vuodelle 2020.
kehottaa vammaisneuvostoa sopeuttamaan toimintaansa siten, että neuvosto 
pysyy vuodella 2020 varatussa budjetissa (13 479,00 €).

Päätös
Hyväksyttiin esityksen mukaisesti.

Kaupunginhallitus, 15.09.2020, § 311

Valmistelijat / lisätiedot:
Jaana Immonen
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1.  

2.  

3.  

jaana.immonen@jarvenpaa.fi
hallinnon erityisasiantuntija

Vammaisneuvosto on valmistellut kaupunginhallitukselle Järvenpään 
vammaisneuvoston toimintasuunnitelman ja talousarvion vuodelle 2020. 
Kokonaiskustannusten määräksi vammaisneuvosto on ilmoittanut 19 840,00 €. 
Kaupunki on budjetoinut vammaisneuvostolle vuodelle 2020 yhteensä 13 479,00 €.

Kaupunginhallitus on kokouksessaan 16.3.2020 § 73 merkinnyt asian tiedoksi ja 
kehottanut vammaisneuvostoa suhteuttamaan toimintansa siten, että neuvosto pysyy 
vuodelle 2020 varatussa budjetissa.

Vammaisneuvosto on toimittanut 21.5.2020 muokatun budjetin, 
jossa kokonaiskustannukset ovat 15 000,00 €. Vammaisneuvoston talousarvio ylittää 
siis edelleen neuvostolle 2020 varatun budjetin 1 521,00 €:lla. 

Talouspalveluilla ei ole päätösehdotuksen suhteen huomauttamista. 

IL

 

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus 

päättää merkitä tiedoksi Järvenpään vammaisneuvoston 21.5.2020 toimittaman 
muokatun budjetin.
kehottaa vammaisneuvostoa edelleen sopeuttamaan toimintaansa siten, että 
neuvosto pysyy vuodella 2020 varatussa budjetissa (13 479,00 €).
 

Käsittely

Tämä asia käsiteltiin § 309 jälkeen. Esittelijä poisti asian esittelystä.

Päätös
Asia poistettiin esittelystä.

 

Kaupunginhallitus, 12.10.2020, § 331

Valmistelija / lisätiedot:
Pilvi Kallio-Meriläinen
pilvi.kallio-merilainen@jarvenpaa.fi
osallisuuden erityisasiantuntija

Liitteet
1 Vammaisneuvoston budjetti 2020_28.9.2020
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Kaupunginhallitus 15.9.2020 § 311

Kaupunki on budjetoinut vammaisneuvostolle vuodelle 2020 yhteensä 13 479,00 €. 
Vammaisneuvosto on toimittanut kaupunginhallitukselle budjetin 28.9.2020, jossa 
pysytään kaupungin antamassa raamissa.

IL

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää hyväksyä liitteenä olevan vammaisneuvoston 28.9.2020 
toimittaman budjetin.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Vammaisneuvosto
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§ 332
Tontin 186-12-1281-14 Vanha valtatie 58 myyminen

JARDno-2020-2376

Valmistelija / lisätiedot:
Aleksi Toivonen
aleksi.toivonen@jarvenpaa.fi
maankäyttöinsinööri

Liitteet
1 KH05102020 Asemakaavaote tontin 12-1281-14 myyminen Vanha valtatie 58
2 KH05102020 Kauppakirja tontin 12-1281-14 myyminen Vanha valtatie 58

Tontti 186-12-1281-14 sijaitsee asemakaavan mukaisella asuinkerrostalojen ja 
rivitalojen korttelialueella (ARK-13) osoitteessa Vanha Valtatie 58. Tontin pinta-ala on 
5360m2, tontilla on rakennusoikeutta 1200 k-m2 + talousrakennus 200 k-m2.

Kaupunginvaltuusto on 23.10.2017 § 55 päättänyt, että luovutettaessa kortteleista 
1281 ja 1287 tontteja vapaarahoitteiseen asuntotuotantoon, käytetään 
vähimmäismyyntihintana 290 €/k-m  ja valtuuttanut kaupunkikehityksen järjestämään 2

tarjouskilpailu tonttien myymiseksi.

Tontin myymiseksi järjestettiin tarjouskilpailu 15.4. - 3.6.2019 välisenä aikana yhdessä 
muiden korttelin tonttien kanssa. Tontista ei tullut yhtään tarjousta. Tämän jälkeen 
tontit laitettiin vapaasti haettavaksi kaupungin nettisivuille. tontista on tullut jonkin 
verran tiedusteluja, jotka eivät johtaneet varaukseen ja kauppaan. Tontit laitettiin 
uuudestaan tarjouskilpailuun 12.8. - 6.9.2019 väliseksi ajaksi siten, että tonttien 
vähimmäismyyntihintana oli 200 €/k-m . PJJ Rakennustekniikka Oy ilmoitti halunsa 2

ostaa tontti ilmoitetulla 240.000 euron kauppahinnalla. PJJ Rakennustekniikka Oy:n 
sovittiin, että kauppa tehdään 31.12.2020 mennessä.

Tarjottua hintaa voidaan pitää alueen markkinahintana, koska kohteesta on järjestetty 
kaksi tarjouskilpailua. Järvenpään kaupunginvaltuuston 25.3.2019 § 10 hyväksymän 
maapoliittisen ohjeman mukaisesti kaupunki luovuttaa tontteja ensisijaisesti 
tarjouskilpailulla.

Järvenpään kaupungin hallintosäännön Liite 1 -Taloudellinen toimivalta mukaan 
kaupunginhallituksella on toimivalta päättää maa- ja vesialueiden ostamisesta, 
myymisestä, vaihtamisesta ja lunastamisesta silloin kun kauppahinta on alle 1.000.000 
euroa.

OKT

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää, että Järvenpään kaupunki myy tontin 186-12-1281-14 
PJJ Rakennustekniikka Oy:lle tai perustettavan yhtiön lukuun  240.000 euron 
kauppahinnalla liitteenä olevan kauppakirjaluonnoksen mukaisin ehdoin.



 Järvenpää Pöytäkirja 33/2020 95 ( )102
Kaupunginhallitus 12.10.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

Päätös sitoo kaupunkia 31.12.2020 saakka.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
asianosaiset, maankäyttösihteeri, tonttipäällikkö, talouspalvelut
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§ 333
Edustajien nimeämispyyntö / Uudenmaan päihdehuollon kuntayhtymän yhtymäkokous 
4.11.2020

JARDno-2020-2339

Valmistelija / lisätiedot:
Jaana Immonen
jaana.immonen@jarvenpaa.fi
hallinnon erityisasiantuntija

Uudenmaan päihdehuollon kuntayhtymän yhtymäkokous pidetään 4.11.2020. 
Uudenmaan päihdehuollon kuntayhtymä on pyytänyt valitsemaan yhtymäkokoukseen 
edustajan ja varaedustajan.

Yhtymäkokouksen työjärjestyksen mukaan kutsu yhtymäkokoukseen on lähetettävä 
viimeistään neljätoista päivää ennen kokousta jäsenkuntien kunnanhallituksille ja 
jäsenkuntien valitsimille yhtymäkokousedustajille.

Kuntalain 60 §:n 2 momentin mukaan jäsenkunnan on valittava 
yhtymäkokousedustaja kuhunkin kokoukseen erikseen.

IL

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus nimeää Uudenmaan Päihdehuollon kuntayhtymän 
yhtymäkokoukseen 4.11.2020 yhtymäkokousedustajaksi hyvinvoinnin ja terveyden  
edistämisen johtaja Kirsi-Marja Karjalaisen ja varaedustajaksi kaupunginjohtajan 
määräämän henkilön.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Valittu, Uudenmaan päihdehuollon kuntayhtymä hallinto@ridis.fi
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§ 334
Ero luottamustehtävistä / Vähäsarja Ossi

JARDno-2020-2327

Valmistelija / lisätiedot:
Riitta Murtokare
riitta.murtokare@jarvenpaa.fi
hallinnon asiantuntija

Ossi Vähäsarja on kirjeellään 15.9.2020 anonut eroa seuraavista Järvenpään 
kaupungin luottamuspaikoista:

hyvinvointilautakunnan jäsenyys,
opetus- ja kasvatuslautakunnan varajäsenyys ja
tarkastuslautakunnan varajäsenyys.

Vähäsarja on nimetty kaupunginhallituksen jäseneksi KV 7.9.2020 § 48 ja siten hän on 
kuntalain 75 § 1 momentin kohdan 1 perusteella menettänyt vaalikelpoisuutensa 
tarkastuslautakuntaan.

Kuntalain 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. Eron 
myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin. 

IL

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää, että kaupunginvaltuusto myöntää eron Ossi 
Vähäsarjalle 

hyvinvointilautakunnan jäsenyydestä ja valitsee hyvinvointilautakuntaan hänen 
tilalleen jäsenen jäljellä olevaksi kaudeksi
opetus- ja kasvatuslautakunnan varajäsenyydestä ja valitsee hänen tilalleen 
varajäsenen jäljellä olevaksi kaudeksi
tarkastuslautakunnan varajäsenyydestä ja valitsee hänen tilalleen varajäsenen 
jäljelllä olevaksi kaudeksi. 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Eronnut, Opka/Hyvo/tarkastuslautakunta, KV



 Järvenpää Pöytäkirja 33/2020 98 ( )102
Kaupunginhallitus 12.10.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

1.  

2.  

3.  

§ 335
Yhtiökokouskutsu 15.10.2020 / Kiinteistöosakeyhtiö Järvenpään Pysäköintitalo

JARDno-2020-2492

Valmistelija / lisätiedot:
Jaana Immonen
jaana.immonen@jarvenpaa.fi
hallinnon erityisasiantuntija

Liitteet
1 Yhtiökokouskutsu 15.10.2020 Kiinteistöosakeyhtiö Järvenpään Pysäköintitalo

Kiinteistöyhtiö Järvenpää Pysäköintitalo on lähettänyt kutsun 15.10.2020 pidettävään 
yhtiökokoukseen.

Kokouksessa muun muassa esitetään toimintakertomukset ja tilinpäätökset tilivuosilta 
2017-2019, tilintarkastuskertomukset, päätetään tuloslaskelmien ja taseiden 
vahvistamisesta ja valitaan hallituksen jäsenet (3-5) ja varajäsenet.

Kaupunkia on pyydetty ilmoittamaan yhtiökokousedustaja ja nimeämään hallitukseen 
yksi varsinainen jäsen ja yksi varajäsen. Järvenpään kaupungin edustajana nykyisessä 
hallituksessa on toiminnut Juhana Hiironen.

Vt maankäyttöjohtaja Juhana Hiironen on antanut suostumuksensa hänen 
nimeämisekseen hallituksen jäseneksi.

IL 

 

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

nimetä Kiinteistöosakeyhtiö Järvenpään Pysäköintitalo -nimisen yhtiön 
yhtiökokousedustajaksi Olli Keto-Tokoin 
oikeuttaa kaupunginjohtajan päättämään yhtiökokousedustajasta Keto-Tokoin 
esteen varalta
antaa yhtiökokousedustajalle toimiohjeen nimetä hallituksen jäseneksi Juhana 
Hiirosen.

 

Käsittely
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Pekka Heikkilä putosi linjalta klo 20.02. PUheenjohtaja totesi, että kokska 
kaupunginhallituksen jäsen putosi linjalta, kokous on keskeytettävä. Pidettiin 
kokoustauko klo 20.07-20.17, kunnes Heikkilä saatiin takaisin kokoukseen.

Kokouskäsittely
Pekka Heikkilä putosi linjalta klo 20.02.

Puheenjohtaja totesi, että koska KH:n jäsen putosi linjalta, kokous on keskeytettävä. 
Pidettiin kokoustauko klo 20.07 – 20.17, kunnes Pekka Heikkilä saatiin takaisin 
kokoukseen.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Nimetyt, Kiinteistöosakeyhtiö Järvenpään Pysäköintitalo
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Muutoksenhakukielto
§324, §325, §329, §330, §334

Muutoksenhakukielto
Oikaisuvaatimusta tai kunnallisvalitusta ei saa tehdä päätöksestä, joka koskee:

- vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (KuntaL136 §)

- virka- tai työehtosopimuksen tulkintaa tai soveltamista ja viranhaltija on jäsenenä 
viranhaltijayhdistyksessä, jolla on oikeus panna asia vireille työtuomioistuimessa 
(KVhl 50 § 2 mom.)

- etuosto-oikeuden käyttämättä jättämistä (EtuostoL 22 §).
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Oikaisuvaatimus
§326, §327, §328, §331, §332, §333, §335

Oikaisuvaatimusohje
 

Tähän päätökseen tyytymätön voi tehdä kirjallisen oikaisuvaatimuksen kaupungin-

.hallitukselle

Päätökseen ei saa hakea muutosta valittamalla tuomioistuimeen.

Oikaisuvaatimusoikeus

Oikaisuvaatimuksen saa tehdä:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa , sekä(asianosainen)
kunnan jäsen.

Oikaisuvaatimusaika
    
Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.
    
Oikaisuvaatimus on toimitettava Järvenpään kaupungin kirjaamoon määräajan 
viimeisenä päivänä ennen kirjaamon aukioloajan päättymistä.
    

katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän Asianosaisen 
päivänä kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä 
tiedoksiantoa, asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta 
näytetä, kolmantena päivänä viestin  lähettämisestä.
    

 katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, Kunnan jäsenen
kun pöytäkirja on ollut nähtävänä yleisessä tietoverkossa.
    
Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos oikaisuvaatimusajan 
viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto 
tai arkilauantai, saa oikaisuvaatimuksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Oikaisuvaatimusviranomainen
    
Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään:
    
Järvenpään kaupunki / kirjaamo
Kaupunginhallitus
    
Osoite: Hallintokatu 4, PL 41, 04401 Järvenpää
Sähköposti: kirjaamo@jarvenpaa.fi 
    
Puh. vaihde: (09) 27 191
Kirjaamo on avoinna ma-to klo 9.00-15.00 ja pe klo 9.00-13.00.
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Oikaisuvaatimuksen voi toimittaa myös kaupungin asiakaspalvelupisteeseen os. 
Seutulantie 12, 04401 Järvenpää. Avoinna ma-ke klo 9.00-15.00, to 9.00-16.00 ja pe 
8.00-13.00.

Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö

Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.
    
Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava: 

-    päätös, johon haetaan oikaisua
-    miten päätöstä halutaan oikaistavaksi
-    millä perusteella oikaisua vaaditaan

Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava tekijän nimi, kotikunta, postiosoite ja 
puhelinnumero. Jos oikaisuvaatimuspäätös pyydetään antamaan tiedoksi 
sähköisenä  viestinä, yhteystietona pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite.
 

Pöytäkirja

Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Järvenpään kaupungin 
kirjaamosta.

 

 


